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گعده وزرای خارجه ادوار با چاشنی 
حواشی پیرامون تغییر چهره ولایتی
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فصل الخطاب بسیاری از مطالبی که این 
روزها در رسانه ها )به معنای عام( منتشر 
می شود، »مشارکت« است؛ یکی می گوید: 
چون شــورای نگهبــان در رد و تایید 
صلاحیت ها سختگیرانه رفتار می کند لابد 
مشارکت پایین می آید، دیگری می نویسد: 
چــون فلانی رد صلاحیت شــد حتماً 
مشارکت پایین می آید، خیلی ها معتقدند 
شــرایط اقتصادی مسبب اصلی کاهش 
مشارکت اســت، برخی بر این عقیده اند 
که کاهش مشارکت یک اپدیمی جهانی 
است، بسیاری دلزدگی مردم از سیاست را 
دلیل کاهش مشارکت می نامند، بعضی در 
یک نگاه کلی، یک دست شدگی قدرت را 
عامل کاهش مشارکت معرفی می کنند و...

نفس انتخابات اما، تصمیم گیری مردم به 
آمدن و نیامدن پــای صندوق های رأی 
و التفات و اقبال نشان دادن به نامزدهای 

موردنظر است.
بسیاری از تحلیلگران عرصه ی سیاست 
بین الملل بارها گفته و نوشته اند؛ در عالم 
سیاســت، »پیش بینی« جایگاهی ندارد و 
برای نمونه انتخابات ریاست جمهوری در 
آمریکا را مثال می زنند و مصداقی ترین مثال 
برای آن، پیش افتادن هیلاری کلینتون در 
آراء اما واگذار کردن انتخابات در نهایت 

است.
سرجمع آنچه گفته اند و شنیده ایم آنکه؛ 
قاعدتاً انتخابات باید غیر قابل پیش بینی 
باشد بدین معنا که، از پیش برنده بودن ها 
این شــائبه را به دنبال دارد که اساســاً 

انتخاباتی برگزار نشده است!
حال اگر به مجموع انتخاباتی که طی ۴۵ 
سال گذشته در ایران برگزار شده بنگریم 
خواهیم دید؛ اولاً شــرایط اقتصادی در 
اقبال مردم به صندوق های رأی حتماً مؤثر 
بوده است. ثانیاً هرچه دایره ی نامزدهای 
تاییدصلاحیت شده تنگ تر شده، مشارکت 
نیز به تبع آن کاهش یافته است. ثالثاً هجوم 
رسانه ها )اعم از دولتی و وابسته یا آزاد و 
مستقل( به یک نامزد یا جریان تاثیر چندانی 
در انتخاب نهایی مردم نداشته است. رابعاً 
برای حق انتخاب مردم نمی توان حد و مرز 
تعیین کرد و خامساً، در نهایت این مردم 
هستند که باید تصمیم بگیرند؛ یک: بیایند یا 
نیایند و دو این که: اگر بنای آمدن دارند به 

کدام جریان و شخص اعتماد کنند.
نتیجه ی بحث این کــه؛ تا اینجا، هرچه 
برشمرده شده، مرموزانه دعوت به نیامدن 
دارد یعنی سرجمع یادداشت ها و تیترها 
به مردم القاء کرده که نیایید این در حالی 
است که، خودِ این عمل، بسیاری از عقاید 

و ایده های انتخاباتی را زیر سؤال می برد.
اینکه یک جناح سیاســی از آن جهت 
که نامزد ندارد یا به اندازه ی کافی نامزد 
برای ارائه در اختیارش نیست دعوت به 
نیامدن کند یا جو به راه افتاده در نهایت 
به این نتیجه منتهی شــود که، مشارکت 
پایین خیلی ها را بر سر عقل خواهد آورد 
حکایــت از آن دارد که قواعد بازی های 
انتخاباتی را یا، بلد نیستیم یا نمی خواهیم 

رعایت کنیم!
این روزها اما یک بازار دیگر نیز گرم است؛ 
گمانه زنی و نظرسنجی که آن نیز به سمت 
مشارکت پایین تمایل دارد. ما مأمور عمل 
به تکلیف هســتیم یعنی ساز و کارهای 
برگزاری یک انتخابات خوب و به قاعده 
را معرفی کنیم، مشخصات نامزدهای مفید 
به حال جامعه را برشماریم و گوشزدهای 
لازم به مسئولان انتخاباتی را فهرست کنیم 
و این یعنی؛ وظیفه نداریم و نباید برای مردم 

تعیین تکلیف کنیم که بیایند یا نیایند!
اگرچه مردم قرار نیست به گفته ی من و 
شمای نوعی، قید حضور را بزنند اما خودِ 
این رفتار نوعی دهن کجی و بی احترامی 
به مردمی اســت که انتخابات برایشان 
 یکی از شفاف ترین تریبون هایی است که 
می توانند نظرات خود را به حاکمیت منتقل 

کنند فلذا... 

اجازه بدهیم مردم 
خودشان تصمیم بگیرند!

منصور مظفری
مدیرمسئول

سرمقاله

صفحه 3

همراهــان و خوانندگان آفتاب یزد می توانند مشــکلات، دغدغه ها و 
مشاهدات خود را در قالب سوژه با روزنامه در میان گذاشته تا خبرنگاران 
آفتاب یزد آنها را پیگیری و منتشر نمایند. البته تا پیش از این ستون های 
پیام مردمی روزنامه، منبع مهم و غنی چنین سوژه هایی بوده اما آفتاب 
یزد به دلیل جایگاه مردمی خود در نظر دارد منسجم تر از قبل به این مهم 
بپردازد. خوانندگان محترم می توانند ایده ها و سوژه های خود را از طریق 

پیامک 3000141428 و یا تلگرام 09213553163 ارسال نمایند.

علت آتش سوزی بیمارستان گاندی 
هنوز مشخص نیست

2قوه قضائيه جلو تخلف بزرگ و جدید یک چهره مشهور اقتصادی را گرفت

ادامه در صفحه 4

شکی نیست که اجرای صادقانه، لهجه شیرین 
و کلام آهنگین »واقعیه یا کیکه؟!« بخشــی از 
دلایل محبوبیت و شــهرت نوجوان اردبیلی در 
ماههای اخیر بوده است، اما آیا این تمام ماجرا 
اســت؟! آیا ظهور مکرر »واقعیه یا کیکه؟« در 
کلام و متن جمعی ما صرفا متاثر از جذابیت های 
رسانه ای است یا دلایل معنادار دیگری هم بر آن 

متصور است؟!
در جامعه ای که »واقعیت« مدام و به شکلهای 
مختلف انکار یا تحریف می شود، ذائقه جمعی 
هم به همه چیز مشکوک خواهد شد، شهروندان 
دیگر خبر راست و تحلیل واقعی را هم به راحتی 
باور نمی کنند و همواره احساس می کنند اتفاقی 
پشت پرده در جریان است. »واقعیت گریزی« 
در یک جامعه به تدریج باعث غرق شــدن در 
شــعارها و آرمانهای رویایی و خیالی می شود، 
آنقدر که »کیک« هــا و »فیک« ها هم اغلب 
رنــگ و لعاب واقعیت می گیرند و تشــخیص 
آن ها دغدغه روزمره مردم می شود. گویا مردم 
همیشه در معرض تشــخیص »واقعی بودن« 
اخبار، شــعارها، وعده ها و تحلیل ها قرار دارند، 
 هرچند تجربه زیست  شان هم اغلب »کیک بود 

بچه ها« است!
دامن زدن به شهرت »واقعیه یا کیکه؟« توسط 
شهروندان ایرانی را می توان معنادار و برخاسته از 
شعور جمعی جامعه تفسیر کرد. جامعه شکل 
گرفته از همــه ما که »کیک« بودن وعده دلار 

پنج هزار تومانی و کاهش تورم را چشیده ایم...

واقعیه 
یا کیکه؟!

مهدی نورمحمدزاده

یادداشت-3

ابتدا باید گفت؛ حساب های وکلا نمی بایستی، 
ملاک برای اخذ مالیات از ناحیــه اداره دارایی 

باشد.
هر فــردی در جامعه دارای اموال و املاک و به 
عبارتی دارایی های متعددی می باشد که لزوما 
از درآمد خویش، بدست نیاورده است و درآمد 
بعضی از حرفه ها، مــن جمله وکالت، معین و 
مشخص می باشد و لذا تجسس در حساب های 
وکلاء، امری غیرقانونی محسوب می گردد، چرا 
که همانگونه که بیان گردید، همه درآمد افراد 
از شــغل آنان، نشــأت نگرفته و به بیان دیگر 
درآمد حاصل از حرفه شــریف وکالت، با توجه 
به تنظیم قرارداد های الکترونیک و تعیین میزان 
حق الوکاله و مقدار تمبری که ابطال می نمایند، 
معین می گردد و لذا نمی شود، حساب های وکلا 
را ملاک درآمد آنان محسوب نمود، چه بسا این 
اموال و درآمد ها، از طریق ارث به وکیل رسیده 
باشد و یا اینکه درآمد اعضای خانواده به حساب 
وکیل، واریز شــود و یا اینکــه املاک و اموالی 
توسط وکیل دادگســتری، فروخته شود ولی 
کارت آن در دســتگاه پوز دفتر وکیل، کشیده 
و پرداخت می گردد و لذا با معین بودن، میزان 
درآمد وکیل طبــق وکالتنامه های تنظیمی، 
دیگر بهانه ای، از وکیــل پذیرفته نخواهد بود 
و در مقابل نیــز امکان دارد، قرارداد وکالت چه 
بصورت اســتعفاء وکیل و یا عزل موکل، فسخ 
و اتمــام یابد و به بیان دیگــر در صورت اخیر، 
چه بســا، وکیل به همان حق الوکاله درج شده 
در وکالتنامه نیز نرســد و در نتیجه هر وکیلی 
بدون تنظیم وکالتنامه نمی تواند، وکالت نماید 
و درج حق الوکالــه نیز بیانگر میزان درآمد وی 
می باشد و چه بسا، اداره دارایی نمی بایست صرفا 
به وکالتنامه تنظیمی جهت تعیین مالیات اشاره 
و یا استناد نماید و بلکه باید ترتیبی یا تدبیری 
اتخاذ نماید تا از نتیجه وکالت، مطلع گردد و با 
توجه به اینکه هــر مرحله از وکالت در مراجع 
قضائــی دارای حق الوکاله جداگانه ای اســت و 
چه بســا بعضی از وکلا، در یک مرحله وکالت 
می نمایند و از ادامه کار چه بصورت دادن استعفا 
و یا عزل، از پرونده خارج می گردند و از پرداخت 
حق الوکاله به آنان توســط مــوکل خودداری 
می گردد و اکثر وکلا نیز جهت اخذ حق الوکاله 

خویش، طرح دعوی نمی نمایند.
و چه بسا تمبر وکالت طبق حق الوکاله تعیینی 
 در وکالتنامه، توســط وکیــل تأدیه می گردد 
ولی در اصل حق الوکالــه به آن میزان دریافت 

نمی نمایند ولی... 

درآمد وکلا
تنها ناشی از وکالت نیست

محمدعلی طیبی سورکی

یادداشت-4

از ردصلاحیت حسن روحانی عده ای خشنود 
شــدند عده ای ناراحت. اما گروه ســومی هم 
وجــود دارد. چرا کــه از ردصلاحیت رئیس 
جمهور ســابق عده ای هم ناامید شدند. لطفا 
اشــتباه نکنید. حس ناامیدی حداقل در این 
فقره قرابتی با حس ناراحتــی ندارد. در این 
موضوع حــس ناامیدی جنــس اش متفاوت 
اســت و ورای بحث هــای سیاســی رایج و 
جناح بازی هاســت. آن ها که خشــنود شدند 
کینــه از حســن روحانی بــه دل دارند زیرا 
8سال خون به جگرشــان کرد!آن ها هم که 
ناراحت شدند ناراحتی شان بیشتر بابت منافع 
خودشان است زیرا حســن روحانی را بسان 
فرصتی/پلــی می بینند که اگــر به موقعیتی 
برســد آنان نیز ذینفع هســتند. ولی جنس 
ناامیدی اینگونه اســت که در عین بی تفاوتی 
نســبت به موضوع، دل تان به درد می آید که 
چرا و چطور ممکن است کسی که در همین 
مجلس خبرگان کرسی دارد و 8 سال رئیس 
جمهور مملکتی بــوده و ایضا 24 میلیون به 
وی رای داده اند صلاحیت حضور ندارد. این ها 

یاس و نا امیدی ایجاد می کند.
البته که دیوار حاشــا بلند است.چند صباح 
دیگر موضوع ردصلاحیت حســن روحانی در 
کتاب های سیاســی و تاریخی باقی می ماند 
ولی آنچه که یقه ما را خواهد گرفت و ول کن 
ماجرا نیســت همان حس ناامیدی است که 

می تواند تبعات ناخوشایندی داشته باشد.
الحمدلله که حداقــل در کلام تمام مقامات 
کشــورمان از ریز تا درشت به مردم و حضور 
آنان اعتقاد دارند.شاید جالب باشد؛چند شب 
قبل تنها برنامه دیدنی صدا وســیما )شیوه( 
میزبان احمد زیدآبادی و یکی از شــاگردان 
مرحــوم آیت الله مصباح بــود. در این برنامه 
بنــا بود دو مهمان در مورد نظرات سیاســی 
مرحوم مصباح یزدی مناظره کنند.نکته اصلی 
آنجا بود که احمد زیدآبادی عطف به سوابق 
و نظریات آیت الله، اعتقاد داشــت که مرحوم 
اعتقادی به مــردم،رای آنــان و جمهوریت 
نداشت ولی شاگرد ایشــان شاید ده ها سند 
از کتاب های آن مرحوم نشان می داد تا ثابت 
کند که چنین نیست و آیت الله مصباح اتفاقا 
به خواســت و نظر مردم احترام می گذاشتند 
تا جایی که شاگرد ایشــان تاکید داشتند از 
نظر مرحــوم هرچه مــردم بخواهند همان 
 است حتی در مورد تشکیل حکومت اسلامی 

و استمرار آن.

نه ناراحتم نه خوشحال؛ 
ناامیدم

سید علیرضا کریمی

یادداشت-5

ادامه در صفحه 8
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گفته شده بود کارگر افغانی که در طبقه پانزدهم بیمارستان 
 مشغول کار بوده، ته سیگارش را روی زمین پرت کرده 
و آتش سوزی شروع شده اما این خبر رد شد

 انتخابات در آمریکا؛ میشل اوباما می آید یا بایدن؟ 
علی بیگدلی، استاد تاریخ و روابط بین الملل دانشگاه 

در گفتگو با آفتاب یزد به این پرسش پاسخ داد

دموکراتها
قافیهراباختهاند!

قیمت در سراسر کشور  8000 تومان

عضو کمیسیون برنامه و بودجه:

عضو کمیسیون امنیت ملی:

عضو کمیسیون اجتماعی:

دولت هنوز 

بخش دوم بودجه را 

به مجلس نداده است

سفر رئیس جمهور به ترکیه 

از لحاظ اقتصادی، سیاسی 

و امنیتی دارای اهمیت است

دولت سیزدهم به خوبی

فرصت ها را در عرصه 

سیاست خارجی تشخیص داد

مجلس نامه؛ 
آن چه وکلای مردم گفتند

موقعیت جغرافیایی و شرایط آب و هوایی استان 
اردبیل آن را در زمره اســتان های سردسیر کشور 
قرار داده اســت. بطوریکه زمستان سرد و پربرف 
از خصیصه های لاینفک اش می باشــد. امسال نیز 
برف این موهبت آسمانی استان ما را در دو مرحله 
زیر پوششی سپید و یکدست پنهان کرد. در شهر 
اردبیل که ضخامــت برف در بــار اول در حدود 
4۰سانتیمتر و بار دوم 2۰ سانتی متر بود، به دلیل 
فقدان زیر ســاخت ها و تجهیزات ناوگانی لازم در 
عملیات برف روبی و یخ زدایی از خیابان ها و معابر 
سطح شهر به ویژه کوچه ها و مناطق حاشیه نشین، 

امسال شهرداری اردبیل خوش ندرخشید.
در رابطه با علت این ناکامی آنچه که در لابه لای 
گلایه مندی و انتقادات مردم به گوش می رسد، 
خبر فروش تجهیزات و ناوگان مربوط به عملیات 
برف روبی از جمله لودر و گریدر و ســایر ادوات 
مکانیکی بوده که شــهرداری در قبال پرداخت 
دیــون خود به اشــخاص حقوقی و حقیقی در 
ســنوات گذشــته بدان مبادرت نموده است...! 
لذا ضروریســت شهردار محترم و مسئولین امر 
در مورد موضوع اشــاره شده در کمال صراحت 
و صداقت بــه افکار عمومی پاســخگو بوده و 
شفاف ســازی نمایند. آیا این خبر صحت دارد 
یــا ندارد؟ در غیر اینصورت ســکوت به منظور 
نمایــش اوج مظلومیــت و محرومیــت هرگز 
نمی تواند کم کاری ها، ناکارآمدی ها و خلاء های 
خدمت رسانی شهری را به محاق برده و در پشت 

پرده بی تدبیری استتار نماید. 

آقای شهردار؛ 
ناقص و کم رمق بود؛ نبود؟!

ناصر بدری رز
روزنامه نگار

یادداشت-1

»امروز دیگر کسی نه تنها از مهاجرت، احساس 
گناه نمی کند که حس خوشایندی نیز دارد«. 
تقی آزاد ارامکی، جامعه شــناس، ضمن بیان 
این مطلب می گوید »انگار دارند ایران دیگری 
خارج از مرزها درست می کنند«. به قول یکی 
از نماینده های مجلس آلمان، اگر پزشکان ایرانی 
فعال در نظام ســلامت آلمان، تصمیم به ترک 
این کشور بگیرند، خسارت زیانباری به سیستم 
پزشکی آن ها وارد خواهد شد. با این وجود، وزیر 
بهداشت کشور ما، ضمن انکار تلویحی مسئله 
مهاجرت پزشکان معتقد است در صورت وجود 
چنین واقعیتــی، آن را با افزایش ظرفیت های 
پزشــکی جبران خواهیم کرد. این استدلال از 
یک مقام مسئول، وقتی بدانیم کشور برای یک 
شــهروند دارای مقطع کارشناســی حدود 4۵ 
هزار دلار هزینه عمومی صرف نموده، به شدت 

سطحی، نگران کننده و ساده انگارانه است.
تجارت نیوز گزارش می دهد بر اســاس برآورد 
سال 2۰۱۷ بانک جهانی، هزینه فرار مغزها برای 
کشــور ما حدود ۵۰ میلیارد دلار در سال بوده 
است. جالب است بدانیم که کل ارزش صادرات 
نفت ایران در ســال 2۰۱۹ فراتر از 2۰ میلیارد 
نرفته است. بر کسی پوشیده نیست که مهاجرت 
نیروهای نخبه، جامعه را بسیار آسیب پذیر و توان 
کشور برای مواجهه با بحران را به شدت کاهش 
می دهد. طبق آمار مصوب رصدخانه مهاجرت، 
درصد بسیاری پزشکان و پرستاران تا تابستان 

۱4۰۱ تمایل به مهاجرت از کشور داشته اند...

شاید می خواهند 
ایرانی خارج از مرزها بسازند

حمیدرضا بوستانی
دکترای مدیریت دولتی

یادداشت-2

ادامه در صفحه 8ادامه در صفحه 8

در گفتگوی آفتاب یزد با متخصصان مطرح  شد

»وجود سنگ« 
اصلی ترین دلیل بیماری

»التهاب کیسه صفرا«
6
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اعتراف تلخ وزیر صمت و یک پرسش

آقای علی آبادی، »فرصت طلب ها« 
از کدام وزارتخانه مجوز می گیرند؟!

رضا حاجی کریم رئیس هیئت مدیره فدراسیون صنعت آب: 
هزینه انتقال آب دریا ۶ برابر بازچرخانی آب است

صفحه 7

تکرار یک تیتر؛ از دی ماه ۹۷ تا بهمن ۱۴۰۲

۳۰ میلیارد دلاری که محقق نشد!
بیــن روی جلد روزنامه ی ایران در دی ماه ۹7 و بهمن 1402 تنها یک تفاوت دیده 
می شود، رئیسی به جای روحانی با اردوغان. تیتر اما همان تیتر 5 سال قبل: »تلاش 
برای تحقق تجارت 30 میلیارد دلاری«. آن چه مهم اســت این که، به زعم تمامی 
کارشناسان، روابط ایران و ترکیه در وضعیت خوبی به سر نمی برد. شاید این روزها 
حتی سردتر از گذشته نیز باشد اما سؤال اساسی اینجا است؛ دلیل 5 سال وقفه 

برای تحقق یک تجارت 30 میلیارد دلاری چیست؟!
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1031- آقای حسینی معاون رئیس جمهور گفتند 
بنا نداریم از فرد یا لیستی حمایت کنیم. یعنی دولت 

محترم کاملا در انتخابات بی طرف خواهد بود؟ 
1041- وزی��ر آموزش از طرحی جدید خبر دادند 
و گفتند 3600 مسجد کشور با مدارس پیوند پیدا 
کردند. احتمالا می خواهند اعتقادات دانش آموزان را 

قوی تر کنند. 
1015- آقای فیروز نادری کارشناس بازار خودرو 
می گوی��د نزدیک 20 روز اس��ت ه��ر روز افزایش 
قیمت خودرو داریم احتمالا تا شب عید هم گران تر 

می شود. دولت با عدم واردات باعث گرانی شد! 
1021- تقریبا هیچ کدام از طرح و برنامه های دولت 
برای ساماندهی به وضعیت اقتصادی و تورم راهگشا 
نب��وده فقط مدتی ب��ازار ارز را در حالت ثبات نگه 
داش��تند اما همه اقلام افزایشی است و برای مردم 

غیرقابل تحمل! 
2152- آقای علی اکبر ولایتی مشاور رهبری چه 
بیماری دارند؟ فیلم هایی از ایشان منتشر شده که 
نشان می دهد حال ایشان اصلا مساعد نیست. آیا 

تحت درمانی هستند؟ 
2248- پدیده بدحجابی اصلا چیز خوبی نیست 
قابل دفاع هم نیست اما پدیده هایی مثل افزایش 
سرقت جرم، بزه و افزایش سن اعتیاد در جوانان هم 
بسیار نگران کننده است. شاهد حتی بیشتر از پدیده 

بدحجابی نگران کننده است. 
0952- بازی تیم های ملی فوتبال ژاپن و ویتنام را 
دیدیم به نظر آنها خیلی جوانگرایی کردند از نحوه 
دویدن و توان بدنی شان مشخص بود تیم های جوان 
و تازه نفس به مسابقات فرستادند. کاش تیم ما هم 

جوانگرایی می کرد. 
1921- ش��ورای نگهب��ان ه��م با افزایش س��ن 
بازنشس��تگی موافق��ت ک��رد. ام��ا امیدواری��م 
متناسب سازی حقوق بازنشس��تگان مدنظر قرار 

گیرد. 
 1941- گرچه قیمت دلار افزایش��ی شد به کانال 
53 هزارتومان هم رس��ید، اما در یکسالی هم که 
قیمت آن ثابت بود هیچ کالایی ارزان تر نشد. قیمت 

آن ثابت نماند! 
2010- واقعا با این وضعیت بد اقتصادی آیا نیاز 
نیست مسئولان فکر چاره کنند آستین بالا بزنند. 
م��ردم چقدر باید این همه مش��کلات تورمی را 

تحمل کنند؟ 
2020- آیا درس��ت اس��ت دانه درشت ها از زیربار 
مالی��ات معاف ش��وند آن وقت بیش��ترین حجم 
مالیات ها بر گردن طبقات ضعیف جامعه سنگینی 

کند؟ آیا این اجحاف نیست؟ 
1821- چرا میزان افزایش حقوق ها به قدری است 
که اصلا متوجه آن نمی ش��ویم؟ با این تورم فعلی 
میزان افزایش حقوق ها باید با تورم همسان سازی 
ش��ود. افزای��ش 20 درص��دی به چ��ه درد مردم 

می خورد؟ 
1831- درست نیست دولت بار مالی خود را روی 
دوش م��ردم بگذرد و بخواهد هزینه های خود را با 
مالیات گرفتن تأمین کند؟ مردم چقدر باید تاوان 

بدهند؟
1851- آیا صحت دارد در یک برنامه تلویزیونی یک 
مجری عبارت فساد چای دبش را سانسور می کند 
 در واقع ح��رف خود را ق��ورت می دهد؟! موضوع 

چای دبش مگر خط قرمز رسانه است؟ 
1905- آقای محس��ن رضایی که می گوید برای 
کاهش قیمت گوشت قرمز، ماهی بخرید. حتما خبر 
ندارند قیمت ماهی چند است؟ حیرت انگیز است 
آدم خودش بچه جنوب باشد قیمت ماهی را نداند! 
1710- با توجه به برخی فیلم هایی که از وضعیت 
آقای ولایتی دیدیم به نظر حال ایش��ان مس��اعد 
نیس��ت وضعیت سلامتی ش��ان مس��اعد نیست 

امیدواریم کسالتی دارند برطرف شود. 
1725- خیلی جالب اس��ت یک شاهکار جدید از 
تلویزیون ما شکل گرفت جایی که در مسابقات جام 

ملت ها تصویر داور زن را هم سانسور کردند! 
1741- وزیر دفاع انگلیس در خصوص ایران گفته 
در حال از دس��ت دادن صبرمان هس��تیم. یعنی 
صبرشان را از دست بدهند چه غلطی می کنند؟برای 

چی ما را تهدید کردند؟ 
1801- اگ��ر موض��وع حج��اب و بدحجاب��ی 
نگران کننده است نیاز به مقابله با آن دارد بیکاری 
جوانان کاهش س��ن اعتیاد، رفتارهای غیرعرفی 
برخی جوانان هم نگران کننده اس��ت ناامیدی و 
افسردگی این نسل جدید هم نگران کننده است. 
1601- الان مش��کل مردم این نیست که از کدام 
جناح بیشتر به مجلس می رود. مشکل اصلی این 
است چرا اساساً مجلس نمی تواند گره ای از کار مردم 
باز کند؟ چرا مجلسی که مردم توقع دارند تشکیل 

نمی شود؟ چرا نمایندگان خنثی هستند؟! 
1615- اگر نگاه دقیق و کارشناس��ی به مسائل و 
مشکلات متعدد کشور نداشته باشیم اگر راهکارهای 
نوینی و خلاقانه ای برای حل مسائل نداشته باشیم 
مش��کلات فقط انبوه می شوند. با روش های قبلی 

توفیقی حاصل نمی شود.  
ش��اهد  تلویزی��ون  در  می ش��د  کاش   -1510
سریال هایی مانند پدرسالار یا پهلوانان نمی میرند 
بودیم. دیگر از س��ریال های جذاب گذشته خبری 

نیست . 
1521- تی��م ملی فوتبال ما تیم بس��یار قوی با 
بازیکنان بزرگی هست اما مشکل عمده سن بالای 
بازیکنان است. این موضوع توان دویدن بازیکنان را 
کم می کند. امیدواریم تیم ما تازه نفس و پدرقدرت 

در مسابقات ظاهر شود. 
1531- ما بارها شاهد کل کل و دعواهای سیاسی 
اصولگرای��ان ب��ا اصلاح طلبان بودی��م حالا چون 
یکدست شده اند شاهد دعواهای درون گروهی آنها 

هستیم. البته این نوع دعواها جالب تر است!
1541- در خبره��ا از خودکش��ی 3 دس��تیار 
پزش��ک در عرض یک هفته خبررس��انی شده. 
واقعا تأس��ف انگیز اس��ت چون بارها خبرهایی از 

خودکشی کادر درمانی شنیدیم. 
پیامهای مردمی در صفحات 7-2
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< دولت هنوز بخش دوم بودجه را به مجلس نداده است
یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی گفت: فکر می کنم لایحه 
بودجه در 2 هفته بررسی شد. حال به خاطر انتخابات اجازه مطرح شدن پیشنهادات 
الحاقی را ندادند، اگر اجازه مطرح شدن پیشنهادات الحاقی داده می شد، بسیار زمان بر 
بود، از طرفی هیئت رئیس��ه معتقد بود این پیش��نهادات الحاقی بار مالی جدیدی را 
ب��ه بودجه اضافه می کند و مش��کلاتی را پیش می آورد. جعف��ر قادری درباره مصوبه 
مجلس شورای اسلامی در خصوص افزایش حقوق بازنشستگان مبنی بر این که رقم 
9 میلیون تومانی که برای کف حقوق این قشر در لایحه بودجه سال 1403 در نظر 
 گرفته ش��د، گفت: افزایش حقوق بازنشس��تگان در 2 مرحل��ه صورت می گیرد؛ یک 
20 درصد عمومی اس��ت که مانند شاغلین به حقوق ش��ان اضافه می شود و دیگری 
این که آن بحث همسان سازی هم انجام می شود که در سال اول 40 درصد تفاوت را 
به حقوق بازنشستگان اضافه می کنند، سال دوم 30 درصد و سال سوم هم 30 درصد 
باقی مانده را اضافه می کنند، این تغییرات انجام می ش��ود مشروط بر این که حداقل 

حقوق بازنشستگان از 9 میلیون کمتر نشود و به این شکل مصوب شد. 
این عضو کمیس��یون برنامه و بودجه مجلس ش��ورای اس��لامی در خصوص اعتراض 
رئیس سازمان برنامه و بودجه به افزایش بودجه سازمان صداوسیما و قوه قضائیه، بیان 
کرد: آن چیزی که الان مصوب ش��ده بر مبنای برنامه هفتم بوده که مجلس بودجه 
قوه قضائیه و صداوسیما را اضافه کرد. حال دولت یک نظر متفاوتی داشت که باید به 
شکل دیگری این تفاوت دیده شود که محل اختلاف بود ولی آن چیزی که مجلس 
آورد و مصوب ش��د چه بود؟ دقیقا بحث برنامه هفتم بود و در حقیقت مصوبه برنامه 
را در بودجه مشاهده کردیم. حال اینکه دولت می گفت عدد نگذارید و مبنا مشخص 
نکنی��د، نگاه متفاوت دولت بود که نظرش یک چیز دیگری بود و پیش��نهاداتی هم 
توسط نمایندگان ثبت شده بود که آن پیشنهادات هم مطرح نشد و قطعا آن چیزی 

که کمیسیون آورده بود، ملاک قرار گرفت.
وی درباره این که چرا بررسی لایحه بودجه سال 1403 در مجلس شورای اسلامی به 
این زودی به اتمام رس��ید، آیا این عجله به دلیل ایام انتخابات پیش رو است، عنوان 
کرد: فکر می کنم لایحه بودجه سال آینده ظرف 2 هفته بررسی شد. حال به خاطر 
انتخابات اجازه مطرح ش��دن پیش��نهادات الحاقی را ندادند، اگر اجازه مطرح ش��دن 
پیش��نهادات الحاقی داده می شد بسیار زمان بر بود، از آن طرف هیئت رئیسه معتقد 
بود، پیش��نهادات الحاقی بار مالی جدیدی را به بودجه اضافه می کند و مشکلاتی را 
پیش می آورد. دقیقا هیئت رئیسه به بهانه انتخابات و تعجیلی که نمایندگان دارند، 
اجازه نداد پیشنهادات الحاقی مطرح شود اگر اجازه می داد، تا آخر هفته این موضوع 

همچنان ادامه پیدا می کرد.
قادری درباره این که مابقی بودجه بلافاصله بررسی می شود یا بعد از برگزاری انتخابات، 
گفت: این هفته بودجه سریع باید به شورای نگهبان ارسال شود، اگر این شورا تائید 
ک��رد دوباره دولت بخش دوم را م��ی آورد که هنوز بخش دوم بودجه به مجلس ارائه 
نش��ده است. وی ادامه داد: تا بودجه برود تائید شود و به دولت ابلاغ شود احتمالا به 
بعد از انتخابات کشیده شود. عملا این هفته که نمایندگان به حوزه انتخابیه بروند تا 
انتخابات، یک هفته دیگر باید بیایند. روال هم به این ش��کل است بخش دوم لایحه 
دولت که می آید به کمیس��یون تلفیق می رود، کمیسیون بررسی می کند بنابراین به 

قبل از انتخابات دیگر نمی رسد./ ایلنا

   

<سفر رئیس جمهور به ترکیه از لحاظ اقتصادی، سیاسی و امنیتی دارای اهمیت است
نائب رئیس کمیس��یون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی سفر 
رئیس جمهور به ترکیه را موفقیت آمیز ارزیابی کرد و گفت: ترکیه نقش قابل توجهی 
در تحولات جهانی و منطقه ای دارد لذا سفر رئیس جمهور از جهت اقتصادی، سیاسی 
و امنیتی قابل توجه است.ش��هریار حیدری با اش��اره به سفر اخیر رئیس جمهور به 
ترکیه اظهار کرد: ترکیه کش��ور همس��ایه ما است که نقش قابل توجهی در تحولات 
جهانی و منطقه ای دارد. اس��تراتژی نظام هم تقویت روابط اقتصادی – سیاس��ی – 

تجاری و امنیتی با کشورهای همسایه است.
وی با بیان این که ترکیه ظرفیت های مختلفی دارد که باید از آن نهایت اس��تفاده و 
بهره برداری را کرد، گفت: این س��فر از نظر اقتصادی سیاس��ی و امنیتی قابل توجه 
بود تلاش طرفین هم رس��یدن به اهداف اقتصادی است که نتیجه آن در حوزه های 
سیاسی و امنیتی نمود پیدا خواهد کرد. نائب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس ش��ورای اس��لامی با بیان این که ایران و ترکیه نقاط مشترک بسیار 
زیادی دارند، گفت: ایران و ترکیه می توانند با توس��عه روابط نیازمندی ها را برطرف 
کنند جمهوری اس��لامی ایران امروز خودکفا و بدون اتکاء به غرب پیش می رود لذا 
استفاده از ظرفیت های کشورهای همسایه همچون ترکیه امر مهمی به شمار می آید 

که امیدواریم در نهایت تفاهم نامه ها و قراردادهای منعقده عملیاتی شود.
حیدری با بیان این که روابط ما با کش��ورهای مختلف بیش��تر جنبه اقتصادی دارد، 
گفت: ما به دنبال توسعه روابط اقتصادی هستیم که نتیجه آن توسعه روابط فرهنگی، 
امنیتی و برقراری امنیت پایدار است. ما در موضوعات مختلف در خاورمیانه و دنیا در 
عین تفاوت دیدگاه مشترکاتی داریم که توجه به آنها باعث تقویت روابط اقتصادی و 

اثرگذاری در آینده می شود./ ایسنا

<دولت سیزدهم به خوبی فرصت ها را در عرصه سیاست خارجی تشخیص داد
یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس ش��ورای اسلامی گفت: در دولت سیزدهم به 
خوبی فرصت ها در عرصه سیاست خارجی تشخیص داده شد و تعاملات خوبی شکل 
گرفت.علی اصغر عنابستانی با اشاره به سفر رئیس جمهور به ترکیه درباره فرصت های 
سیاس��ی و اقتصادی انجام این س��فرها در دولت س��یزدهم، بیان کرد: یکی از نقاط 
برجسته دولت سیزدهم، تعییر جهت گیری سیاست خارجی از نگاه صرف به غرب به 

نگاه کشورهای همسایه و همسو است.
وی در ادامه اظهار کرد: در هشت سال قبل از دولت آقای رئیسی شاهد هستیم که 
سیاس��ت خارجی ما کشورهای همسایه و همس��و ما را فراموش کرده بود و صرفا به 
دنبال ایجاد ارتباط با چند کشور محدود در دنیای غرب بودند. این عضو کمیسیون 
اجتماع��ی مجلس افزود: یکی از نقاط قوت دولت س��یزدهم ای��ن بود که این نگاه را 
تغییر داد و روابط ما با بس��یاری از کشورهای همس��ایه اصلاح شد. مثلا روابط ما با 
ترکمنس��تان در آستانه قطع شدن بود اما در این دولت روابط با ترکیه، تاجیکستان، 
پاکستان، عراق، عمان، عربستان و کشورهای حاشیه خلیج فارس روبه بهبودی رفت.
وی ادام��ه داد: در دول��ت س��یزدهم به خوبی فرصت ها در عرصه سیاس��ت خارجی 
تشخیص داده شد و تعاملات خوبی شکل گرفت اما صرف برقراری ارتباطات سیاسی 
کافی نیست دیپلماس��ی اقتصادی ما نیز باید فعال شود. عنابستانی تاکید کرد: باید 
از طریق رفع اش��کالات حاکم بر ساختار دیپلماسی خارجی خود از این فرصت های 

گرانس��نگ به دس��ت آمده به خوبی بهره برداری اقتصادی داشته باشیم. وی با بیان 
اینکه فرصت های خوبی به دنبال تقویب ارتباط با آفریقا و آمریکای لاتین ایجاد شده 
است، گفت: البته بهره برداری های اقتصادی در این دولت نیز بهبود پیدا کرده است 
به عنوان مثال در فروش نفت مش��خص است اما کافی نیست. مردم انتظار دارند اثر 

تقویت این ارتباطات سیاسی را در اقتصاد کشور مشاهده کنند./ ایسنا
 

 <کالاهای اساسی حتما باید ارز با نرخ ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان دریافت کند
 رئیس مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: بنده در نامه ای رس��می ب��ه رئیس جمهور 
تاکید کردم که حتما 8 قلم کالای اساس��ی به ع��لاوه دارو باید ارز با نرخ 28 هزار و 
500 تومان دریافت کند. محمدباقر قالیباف در جریان بررس��ی لایحه بودجه 1403 
بی��ان کرد: بنده در نامه رس��می به رئیس جمهور اعلام ک��ردم که اکنون به 28 قلم 
کالای اساسی در کشور ارز با نرخ 28 هزار و 500 تومان داده می شود مگر ما چقدر 
منابع ارزی داریم؟ ما الان در حوزه بهداش��ت و درمان نیز ارز 4 هزار و 200 تومانی 

تخصیص دادیم چرا باید دارو 107 درصد گران شود؟
وی در ادامه اظهار کرد: چرا باید به جای هش��ت قلم کالای اساس��ی 28 قلم کالای 
 اساس��ی ارز 28 هزار و 500 تومان دریافت کند. حتما اگر 28 قلم را 30 قلم کنیم
 20 میلیارد دلار هم بدهیم کم است. رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح 
کرد: حتما باید به کالاهای اساسی مردم ارز اختصاص پیدا کند. برخی دوستان گفتند 
که حتی یک قلم کالا هم با نرخ 28 هزار و 500 تومان وارد نمی ش��ود. بعد بررس��ی 
کردند و دیدند که 28 قلم کالا وارد می شود. این منفعت ناشی از تفاوت ارز 28 هزار و 
500 تومانی با نرخ 36 هزار تومانی ارز نصیب چه کسی می شود؟ معلوم نیست./ ایسنا

< تجربه نشان داده بازار ارز ما دیگر دچار جهش های گذشته نمی شود
عضو کمیسیون انرژی مجلس با تاکید بر اینکه ذخایر ارزی کشور تقویت شده است،  
گفت: با نگاهی به ش��وک های سیاس��ی و خارجی در یکس��ال اخیر می توان متوجه 
ش��د که با کاهش نگرانی های سیاس��ی و نظامی در منطقه از هیجانات بازار ارز هم 
کاس��ته می شود و احتمال برگشت قیمت دلار به روند قبلی وجود دارد.رمضان علی 
سنگدوینی با تاکید بر اینکه بازار ارز ما به واسطه ثباتی که در ماه های گذشته پیدا 
کرده کمترین تاثیرپذیری را از اتفاقات امنیتی منطقه داش��ته است،گفت: در حدود 
یک ماه گذشته ما هم مسئله کرمان را در داخل داشتیم و هم حوادث منطقه ای در 
یمن و پاکس��تان و عراق و سوریه اتفاق افتاد که همه این اتفاقات سیاسی-امنیتی-

نظامی نتوانست بازار ارز را دچار التهاب و تلاطم شدید کند.
وی اظهار کرد: اگر اقتصاد بسیاری از کشورهای مدعی هم در شرایط امنیتی منطقه 
ما قرار داش��تند مطمئناً تاثیرپذیری ش��دیدی از حوادث امنیتی امروز غرب آس��یا 
می پذیرفتند و چه بسا دچار مشکلات بیشتری هم می شدند. نماینده مردم گرگان در 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: امروز در سایه اقدامات موثر و مدیریت قوی در 
حوزه بازار ارز از ابتدای امس��ال؛ همچون آزادسازی دارایی های بلوکه شده کشورمان 
در س��ایه دیپلماس��ی ارزی و کاهش اثر بازارهای فرعی و غیر رس��می فروش ارز در 
کش��ور به وسیله تقویت بازارهای رسمی، بازار و اقتصاد توانست به شفافیت بیشتر و 
جایگاه مطمئنی دس��ت پیدا کند. س��نگدوینی تاکید کرد: در حال حاضر بر همگان 
روش��ن اس��ت که بازار ارز ما دیگر همانند س��ال های قبل دچار تلاطم های شدید و 
جهش قیمت نمی ش��ود و در س��ایه این ثبات و آرامش نیز دیگر بازارهای کش��ور به 
آرامش نس��بی دس��ت پیدا کرده اند. این نماینده مجلس در پایان با تاکید بر اینکه 
ذخایر ارزی کشور تقویت شده است، گفت: با نگاهی به شوک های سیاسی و خارجی 
در یکس��ال اخیر می توان متوجه ش��د که با کاهش نگرانی های سیاسی و نظامی در 
منطقه از هیجانات بازار ارز هم کاسته می شود و احتمال برگشت قیمت دلار به روند 

قبلی وجود دارد./ ایسنا

مجلس نامه؛ آن چه وکلای مردم گفتند
در این ستون، بدون هیچ حک و اصلاحی، نظر و دیدگاه نمایندگان مجلس پیرامون موضوعات روز را بازتاب می دهیم.

چندی است که دستگاه قضائی به منظور صیانت از حقوق عامه 
و محیط زیست کشور فعالیت هایی دامنه دار را در جنگل های 
ش��مال کش��ور آغاز کرده و در همین راستا از صبح دیروز یکی 
از مهم ترین اقدامات صیانتی در منطقه ای در شهرستان نوشهر 
ش��روع شد که زنگ خطر را برای سوءاس��تفاده گران از محیط 

زیست و زمین های جنگلی و جلگه ای به صدا درآورده است.
براس��اس این گزارش قب��ل از پیروزی انقلاب اس��لامی حدود 
1000 زمین جلگه ای با وسعت چندین هکتاری در جنگل های 
شمال کش��ور و با ش��رط تغییر نکردن کاربری به افراد واگذار 

می شود.
اما متاسفانه برخی از این زمین های جلگه ای با مساحت چندین 
هکتار طی سالهای گذشته مورد سوءاستفاده بعضی سودجویان 
قرار گرفته اس��ت و در یک��ی از این قطعات هکتاری جلگه ای، 
یک چهره مشهور اقتصادی با تغییر کاربری غیرمجاز، ساخت و 

سازهایی را شروع کرده بوده.
به همین منظور و در راس��تای تعریف ماموریت بسیار مهم در 
قوه قضائیه برای صیان��ت از حقوق عامه، از چندی پیش رصد 

وضعیت اراضی موصوف در دستور کار قرار می گیرد.
در یکی از موارد بررس��ی شده مشخص می شود فرزندان چهره 
مشهور اقتصادی که سابقه محکومیت هم دارد یکی از زمین های 
جلگه ای چندین هکتاری را در سال 1400 با تغییر کاربری برای 
ساخت و ساز آماده کرده  و از چندی پیش نیز ساخت و ساز در 

این زمین ها شروع شده است.
با تشکیل پرونده قضائی مشخص می شود برخی افراد و نهادها 
در دادن مجوز غیرقانونی ب��ه این گروه همکاری کرده و کار را 
برای ساخت و ساز غیرمجاز در این پهنه وسیع تسهیل کرده اند.

در ادام��ه و برای جلوگیری از سوءاس��تفاده صورت گرفته برای 
تمامی اف��راد و نهادهای متخلف در این پ��روژه پرونده قضائی 

تشکیل شده و رسیدگی به آن در دست بررسی است.

<ویلاهایی با ارزش پیش فروش
 هرکدام ۸۰ تا ۱۰۰ میلیارد تومان

یکی از موارد بس��یار قاب��ل تامل و مهم در ای��ن پرونده ارزش 
ویلاهای نیمه س��اخته بوده که نشان از وجود یک فساد بسیار 

گسترده و مهم در این خطه از جنگل های شمال کشور دارد.

با ورود مقام قضائی به پرونده و انجام تحقیقات مشخص می شود 
ب��رای 64 ویلای غیرقانونی در حال س��اخت مبلغی بین 80 تا 
100 میلیارد تومان به عنوان پیش خرید در نظر گرفته شده و 

معامله انجام شده است.
در همین راس��تا روز گذش��ته با حضور مقام��ات عالی قضایی 
 همچ��ون قاضی س��راج معاون سیاس��ی رئیس ق��وه قضائیه و 
خرم آبادی مشاور قضائی رئیس قوه قضائیه و رئیس کل دادگستری 
مازندران در جهت حفظ کاربری اراضی کشاورزی عملیات قلع و 

قمع 64 ویلای غیرمجاز در شهرستان نوشهر آغاز شد.
رسیدگی به وضعیت 1000 قطعه زمین های هکتاری جلگه ای 
در مازندران به صورت یک به یک شروع شده و در صورت تخلف 

همگی تخریب خواهند شد.
رئیس کل دادگس��تری مازندران در همین راس��تا و با اشاره به 
اجرای قانون حفظ کاربری زمین های کش��اورزی از قلع و قمع 
64 ویلا که به صورت غیرمجاز در اراضی کش��اورزی روس��تای 
ملکار شهرس��تان نوشهر در حال احداث بود، خبر داده و عنوان 
می کند: این 64 واحد ویلای غیرمجاز، به صورت غیرقانونی در 
یکی از قطعات موسوم به 10 هکتاری اراضی جنگلی و جلگه ای 
شهرستان نوشهر در حال احداث بود که با ورود دستگاه قضائی 

و با صرف هزینه از س��وی فرد متخلف، نس��بت به قلع و قمع، 
تخریب و جمع آوری همه مستحدثات این بنا های غیرمجاز اقدام 
شده و با اجرای کامل حکم طی روز های آتی، زمین ها به حالت 

سابق باز خواهد گشت.
وی همچنین تصریح کرد: شایس��ته اس��ت افرادی که تاکنون 
ب��دون رعایت ضوابط و مقررات قانون��ی اقدام به تغییر کاربری 
در اراضی جنگلی، جلگه ای، کش��اورزی و منابع طبیعی و ملی 
و ساخت و ساز غیرمجاز در استان مازندران کرده اند، نسبت به 
قلع و قمع، تخریب و جمع آوری مستحدثات اقدام کنند که در 
غیر این صورت دستگاه قضائی در راستای راهبرد اساسی خود 
مبنی بر مبارزه با هرگونه جرم و فس��اد، با س��رعت و قاطعیت، 

اقدام قانونی را لحاظ خواهد کرد.
حجت الاس��لام والمس��لمین اکبری یادآور ش��د: در خصوص 
موضوع امروز نیز پرونده ای در مرکز اس��تان تش��کیل و در این 
راستا تعدادی از افراد دستگیر و تحقیقات لازم از آن ها به عمل 
آمده است که نتیجه رسیدگی به پرونده، متعاقباً به اطلاع عموم 

مردم خواهد رسید.
رئیس کل دادگس��تری مازندران خاطرنش��ان کرد: هموطنان 
گرامی حتما پیش از خریداری املاک و یا آغاز عملیات ساخت 

و س��از، نسبت به دریافت اس��تعلام های لازم از مراجع مربوطه 
اقدام و ضوابط و مقررات ساخت و ساز را به صورت دقیق رعایت 

کنند تا با مشکل و خسارت مواجه نشوند.
حجت الاس��لام والمسلمین اکبری با بیان این مطلب که باید از 
مواهب الهی سرش��ار استان مازندران حفاظت و حراست شود، 
خاطرنش��ان کرد: متاس��فانه برخی افراد بدون رعایت ضوابط و 
مقررات قانونی با تغییر کاربری اراضی مبادرت به ساخت و ساز 
غیرمجاز نموده و موجب ورود آسیب به منابع طبیعی و جنگل 
شدند که دس��تگاه قضائی با این افراد متخلف برخورد قاطع و 

قانونی خواهد داشت.

<بررسی مورد به مورد زمین های جنگلی و جلگه ای
این گزارش حاکی است؛ اقدام دستگاه قضائی که از گذشته آغاز 
ش��ده و امروز در مورد یکی از زمین ها به نتیجه رس��یده است 
ادامه دار بوده و زنگ خطری برای دیگر افرادی است که احیانا 
با تغییر کاربری غیرمجاز این زمین ها در صدد سوءاس��تفاده از 
محیط زیست کشور هستند. گفتنی است، بررسی مورد به مورد 
زمین های واگذار شده آغاز شده و نتیجه بررسی دستگاه قضائی 

در این زمینه به اطلاع عموم خواهد رسید.

قوه قضائیه جلو تخلف بزرگ و جدید
 یک چهره مشهور اقتصادی را گرفت

خط و نشان قوه قضائیه برای متخلفین؛
 64 ویلای غیرمجاز که در زمین های چندین هکتاری جنگل های جلگه ای نوشهر در حال ساخت بودند خراب شدند

درآمد وکلا
 تنها ناشی از وکالت نیست

ادامه از صفحه اول:
... اداره دارای��ی به هیچ عنوان این ادعای وکیل را قبول نمی نماید و حال درآمد های 

دیگر وکیل نمی بایس��ت جز درآمد وکالتی وی محسوب گردد و نهایتا زمانی ادعای 
کارت به کارت به حساب وکیل، جزو درآمد شغلی و وکالتی وی محسوب می گردد 
که وکیل بتواند بدون تنظیم وکالتنامه هم در مراجع قضائی، وکالت نماید ولی وقتی 
ب��دون تنظیم وکالتنامه نمی تواند، وکالت نمای��د و با توجه به ابطال تمبر مالیاتی از 
تعداد وکالت مطلع می گردد، دیگر دلیلی به تجس��س در حس��اب های دیگر وکیل 
وجود نخواهد داشت و لزوما تمام درآمد وکیل، حاصل از وکالت نخواهد بود.  به نظر 

می رسد مجلس می بایست در اتخاذ تصمیمات و مصوبات خویش، تمامی جوانب را 
مدنظر قرار داده تا خلاف قانون و شرع اقدامی ننماید و موجبات تضییع حقوق افراد 

را فراهم ننمایند.

وکیل پایه یک دادگستری، رئیس کمیسیون حمایت از اعضا و صیانت از مرکز 
وکلا قوه قضائیه استان مازندران
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آفتاب یزد - رضا بردستانی: یک استاد تاریخ و روابط 
بین الملل دانشــگاه با اشاره به آشــفتگی و سرگردانی در 
فضای سیاسی آمریکا به آفتاب یزد گفت: »حوادث ششم 
ژانویه ی ۲۰۲۱ باعث شــد نه تنها جامعــه ی آمریکایی 
به شدت دوقطبی شــود بلکه انشقاق هایی درون دو حزب 
اصلی و مطرح آمریکا )دموکرات و جمهوری خواه( به وجود 
آورد که پس لرزه های آن به جامعه آمریکایی نیز سرایت 

کرده است.« 
علی بیگدلــی با تأکید بر این موضوع که، دموکرات ها اگر 
خواسته باشند یک زن را در مقابل ترامپ قرار دهند باید 
شخصیتی در کلاس »هیلاری کلینتون« را معرفی کنند 
افزود: »بعید به نظر می رسد در موقعیت فعلی که آمریکا آن 
عظمت و هیمنه ی همیشگی را در اختیار ندارد چهره ای 
به نام میشل اوباما بتواند رای دهندگان آمریکایی را مجاب 

کند تا به او اعتماد کنند!« 

< »میشل اوباما« جایگزین بایدن می شود؟ 
احتمــال دارد حزب دموکــرات در انتخابــات ۲۰۲۴، 
»میشــل اوباما«، بانوی اول اسبق آمریکا را جایگزین او 
کند. یک رسانه آمریکایی از احتمال جایگزینی جو بایدن 

با همسر باراک اوباما در انتخاب ریاست جمهوری این کشور خبر داد. 
به گزارش ایسنا، روزنامه »نیویورک پست« گزارش داد اگر عملکرد »جو بایدن«، 
رئیس جمهور آمریکا در نظرسنجی ها بهبود نیابد، احتمال دارد حزب دموکرات 
در انتخابات ۲۰۲۴، »میشــل اوباما«، بانوی اول اســبق آمریکا را جایگزین او 
کند. در گزارش نیویورک پست آمده اســت که »باراک اوباما«، رئیس جمهور 
اسبق آمریکا با طراحی پرسشنامه هایی، نظر رای دهندگان و حامیان مالی حزب 

دموکرات را درباره نامزدی همسر خود پرسیده است. 
این پایگاه خبری نوشت که در صورت نامزدی میشل اوباما، مردم آمریکا باید 
حیرت زده باشــند. جو بایدن تا امروز در نظرســنجی های انتخاباتی عملکرد 
مطلوبی نداشــته و در مقابل دونالــد ترامپ، رقیب احتمالــی خود از حزب 
جمهوری خواه، معمولاً آرای کمتری دارد. انتخابات ریاســت جمهوری ۲۰۲۴ 

آمریکا در نوامبر سال میلادی جاری برگزار خواهد شد. 

< نیکی هیلی در کارولینای جنوبی چه خواهد کرد؟ 
علی بیگدلی با اشــاره به مبارزات انتخاباتی در کارولینای جنوبی می گوید: با 
کناره گیری دسانتیس به نفع ترامپ، هیلی در موضع ضعف شدید قرار گرفت و 
حال باید منتظر رقابت ها در کارولینای جنوبی باقی ماند تا اگر هیلی نتوانست 
در این ایالت پیروز شود آن وقت باید تا میزان ۶۰ درصد، ترامپ را تنها نامزد 

جمهوری خواهان و پیروز نهایی انتخابات به شمار آورد. 

وی ادامــه می دهد: اگرچه آشــفتگی موجــود در دو حــزب جمهوریخواه و 
دموکرات به زیان بایدن و ترامپ تمام خواهد شد اما همچنان ترامپ از جایگاه 
مســتحکم تری برخوردار است و شیوه ی عوامگرانه ای که او در پیش گرفته به 

نوعی یاریگر او برای پیروزی در انتخابات خواهد شد. 

< نه بایدن رئیس جمهور آمریکا خواهد شد نه ترامپ!؟ 
برخــی معتقدنــد در انتخابات پیــش رو )۲۰۲۴( فضا به گونه ای اســت که 
 هیچکدام از این دو چهره )بایدن و ترامپ( شانســی برای رئیس جمهور شدن 
نخواهند داشــت اما علی بیگدلی می گوید: این فرضیه شــاید در مورد بایدن 

درست تلقی شود اما در مورد ترامپ وضعیت متفاوت است. 
وی می افزاید: اگرچه مردم آمریکا از برخی رفتارهای ترامپ ناراحت هستند اما 
 رواج پوپولیسم در آمریکا و تسلط ترامپ به پوپولیسم حتماً به او کمک خواهد کرد

تا آراء لازم را کسب کند. 
بیگدلی همچنین گفت: بایدن دوران موفقی در کاخ ســفید نداشــته است، 
بحران های بلاتکلیفی در جهان وجــود دارد )غزه و اوکراین( که همه به زیان 
بایدن خواهد بود، اســتراتژیک ترین منطقه ی جهان )خاورمیانه( از ید قدرت 
آمریکایی ها خارج شده و شیخ نشین های حوزه خلیج فارس به چین و روسیه 
از همیشه بیشــتر نزدیک شده اند، آمریکا نتوانســت حتی یک ائتلاف علیه 
حوثی هــای یمنی به راه بیاندازد و بســیاری از هم پیمانــان آمریکا حاضر به 

همراهی در این ائتلاف نشدند، مســئله ی ایران همچنان لاینحل باقی مانده 
است، کره شمالی همچنان مشغول آزمایش های اتمی و حتی بالستیک است، 
چین برای آمریکایی ها از نان شب واجب تر است اما سیاست های بایدن چندان 
مانعی بر سر راه چینی ها علی رغم مشکلات اقتصادی که گریبان پکن را گرفته 
است، به وجود نیاورده اند، شرق آسیا نفعی برای آمریکا نداشت و مجموع این 
مســائل حکایت از آن دارد که دوران ریاست جمهوری جو بایدن برای امریکا 
چندان خوش یمن نبوده اســت به همین دلیل معتقدم شاید رئیس جمهور 
نشدن بایدن با شرایطی که برشمردم امری پذیرفتنی باشد اما در رئیس جمهور 
نشدن ترامپ باید جانب احتیاط را حفظ کرد و هنوز برای او شانسی قائل بود. 

< اوباما هنوز محبوب است اما...
علی بیگدلی در بخش دیگری از این گفتگو با اشاره به تلاش های پشت پرده ی 
اوباما برای قانع کردن بایدن به انصراف از نامزد انتخابات شدن می گوید: اوباما 
همچنان محبوبیت دارد اما با توجه به انشقاقی که در حزب دموکرات به وجود 
آمده باید به چند سوال پاسخ داد: اوباما می تواند انسجام را به حزب دموکرات 
بازگرداند؟ ســوال دوم این که آیا می تواند حزب دموکــرات را مجاب کند تا 
شخصیتی را جایگزین بایدن کنند؟ و مهم تر از همه، آیا می تواند دموکرات ها را 

راضی کند تا ریسک حمایت تام و تمام از میشل اوباما را بپذیرند؟ 
وی ادامه می دهد: البته ســندرز که اینک در جبهه ی مخالف بایدن ایستاده، 

با اوباما همفکر اســت اما آمریکایی ها یــک بار نامزد زن 
در مقابل ترامپ را آزموده اند آن هم با شــخصیتی به نام 
هیلاری کلینتون که قابل مقایســه با میشل اوباما نیست 
پــس با تأکید بر این نکته که نمی توانم اعتماد تام و تمام 
دموکرات ها به میشل اوباما را بپذیرم باید خاطرنشان کنم 
در هر صورت دموکرات ها قافیــه را باخته اند و این یعنی 
بــا یا بدون بایدن، انتخابات را به جمهوری خواهان واگذار 
خواهند کرد حالا نامزد جمهوری خواهان هرکه می خواهد 
باشد که البته جمهوری خواهان ترامپ را در شرایط موجود 

ترجیح می دهند! 
علی بیگدلی درباره ی اوباما به این نکته نیز اشاره می کند 
کــه: اگرچه اوباما چهره ی آرام و تحصیل کرده و محبوبی 
اســت اما او در دوران ریاست جمهوری خود یک اشتباه 
تاریخی را مرتکب شــد که موقعیت آمریکا در جهان را با 
مخاطره مواجه کرد و آن خروج از خاورمیانه و گرایش به 
آســیای دور بود که با تمام تلاش های بایدن عملًا آمریکا 
خاورمیانه را از دست داد و باعث شد چینی ها قراردادهای 
۲۵ ســاله ی خود را با بســیاری از کشورهای عرب حوزه 

خلیج فارس منعقد کنند. 
وی تأکیــد می کنــد: همین اشــتباه اوبامــا حتماً روی 
تصمیم گیری نخبگان آمریکا تاثیر خواهد گذاشــت و جایــگاه او را به عنوان 
 شــخصیتی که بتوانــد روی رأی و نظر دموکرات ها تاثیرگذار باشــد به خطر 

خواهد انداخت. 

< در انتخابات عقل حاکم است یا احساسات؟ 
علی بیگدلی در پایان اظهار می دارد: درســت این اســت کــه در هنگامه ی 
انتخاب، عقل حکمفرما باشــد و نه احساس اما احســاس اگرچه نقش دارد و 
میزان محبوبیت افراد ممکن است در تصمیم گیری آن ها مؤثر باشد اما و به هر 
صورت، زندگی سیاســی میشل اوباما و تجربیات اندک او در حوزه ی سیاست 
ممکن اســت در برابر محبوبیتی که دارد وزنه ی سنگین تری داشته باشد و به 
همین دلیل است که همچنان بعید می دانم میشل اوباما شانسی برای انتخاب 
به عنوان تنها نامزد دموکرات ها داشته باشد اما به عنوان یکی از چند نفری که 
 به کالج انتخاباتی برای حضور در رقابت ها معرفی می شود شاید اندک شانسی 
داشــته باشــد اما همچنان تأکید می کنم هنوز نشــانه هایی از این اتفاق که 
دموکرات ها با عبور از بایدن تن به نامزدی میشل اوباما بدهند مشاهده نکرده ام. 
وی در انتها مجدداً یادآوری می کند: موجی که راســت افراطی در سراسر اروپا 
به راه انداخته قطعاً فضا را به نفع ترامپ تغییر خواهد داد و این یعنی در وضعیت 
موجود، ترامپ ۶۰ درصد شــانس انتخاب شدن به عنوان رئیس جمهور آتی 

آمریکا را دارا است. 

 انتخابات در آمریکا؛ میشل اوباما می آید یا بایدن؟ علی بیگدلی، استاد تاریخ و روابط بین الملل دانشگاه در گفتگو با آفتاب یزد به این پرسش پاسخ داد

دموکرات ها قافیه را باخته اند!
< بیگدلی: ترامپ هراسی در آستانه ی انتخابات ریاست جمهوری در آمریکا طبیعی است اما شکست دادن ترامپ در شرایط موجود چندان آسان نیست

< میشل اوباما از منظر سیاسی نمی تواند مهره ی قابل قبولی برای آمریکایی ها به عنوان رئیس جمهور آینده ایالات متحده به شمار آید

< علی بیگدلی با تأکید بر این نکته که؛ راست افراطی - تقریباً - اروپا را تسخیر کرده است 
اظهار داشت: این شرایط تنها و تنها به نفع دونالد ترامپ تمام خواهد شد! 

< بایدن دوران موفقی در کاخ ســفید نداشته است، بحران های بلاتکلیفی در جهان وجود 
دارد )غزه و اوکراین( که همه به زیان بایدن خواهد بود، اســتراتژیک ترین منطقه ی جهان 
)خاورمیانه( از ید قدرت آمریکایی ها خارج شــده و شیخ نشین های حوزه خلیج فارس به 
چین و روسیه از همیشه بیشتر نزدیک شــده اند، آمریکا نتوانست حتی یک ائتلاف علیه 
حوثی های یمنی به راه بیاندازد و بســیاری از هم پیمانان آمریکا حاضر به همراهی در این 
ائتلاف نشــدند، مســئله ی ایران همچنان لاینحل باقی مانده است، کره شمالی همچنان 
مشغول آزمایش های اتمی و حتی بالستیک است، چین برای آمریکایی ها از نان شب واجب تر 
است اما سیاست های بایدن چندان مانعی بر سر راه چینی ها علی رغم مشکلات اقتصادی 
که گریبان پکن را گرفته است، به وجود نیاورده اند، شرق آسیا نفعی برای آمریکا نداشت 
و مجموع این مســائل حکایت از آن دارد که دوران ریاست جمهوری جو بایدن برای امریکا 
چندان خوش یمن نبوده است به همین دلیل معتقدم شاید رئیس جمهور نشدن بایدن با 
شرایطی که برشمردم امری پذیرفتنی باشد اما در رئیس جمهور نشدن ترامپ باید جانب 

احتیاط را حفظ کرد و هنوز برای او شانسی قائل بود

منابع مصری اعلام کردند نخســت وزیر رژیم صهیونیستی 
عمدا تلاش ها برای کاهش تنش و دستیابی به توافق را ناکام 
می گذارد. به گزارش ایسنا، منابع مصری مطلع از مذاکرات غزه 
و پرونده تجاوزات رژیم صهیونیستی به نوار غزه از تماس اعلام 
نشده اخیر میان جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا و عبدالفتاح 
السیســی، همتای مصری وی، خبر دادند که طی آن آخرین 
تحولات در خصوص تلاش برای آزادی اسرای اسرائیلی در نوار 

غزه مورد بحث قرار گرفت. 
یک منبــع مصری گفت: رئیس جمهور آمریکا در جریان این 
تماس از السیسی خواســت تا تلاش های بیشتری برای رفع 
هر چه سریع تر موانعی که مانع دستیابی به توافق می شوند، 
انجام دهد. بایدن تأکید کرد که موضوع آزادی اسرا مورد توجه 

وی است. 

< اقدامات نتانیاهو مانع موفقیت مذاکرات غزه می شود
بــه نقل از العربی الجدید، یکی منبع دیگر مصری اعلام کرد: 
تلاش قاهره در مورد امکان دستیابی به توافق برای جلوگیری 
از گســترش درگیری در منطقه و ایجاد آتش بس با اقدامات 
بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی مواجه 
شــده اســت که مانعی در برابر این تلاش ها است. ما شاهد 
ناکام گذاشتن عمدی تلاش های انجام شده برای کاهش تنش 
 و دستیابی به توافق برای پایان دادن به تنش در منطقه هستیم. 
این منبع مصری به اظهارات بنی گانتس، عضو کابینه جنگ 
رژیم صهیونیستی اشاره کرد که گفت وی و گادی آیزنکوت، 

عضو کابینه جنگ در روزهــای اول جنگ هفت اکتبر مانع 
گشودن جبهه شمالی و آغاز جنگ با حزب الله لبنان شدند. این 
منبع مصری گفت: »نتانیاهو از آغاز جنگ، رویکردی را دنبال 
کرده است که فقط اهداف بسیار محدودی را محقق می کند«. 
این منبع گزارش داد، آنچه در مقابل رســانه ها و خانواده های 
اسرا از سوی رهبران کابینه رژیم صهیونیستی گفته می شود با 
آنچه در اتاق های بسته گفته می شود کاملا متفاوت است. قاهره 
در روزهای گذشته به تفاهماتی درباره میزان کمک هایی که در 
چارچوب فراهم کردن فضا برای مذاکرات تبادل اسرا وارد غزه 

می شود، دست یافت. 
این منبع تاکید کرد قاهره از واشنگتن خواسته است تا فشار 
بیشتری بر کابینه رژیم صهیونیستی و بنیامین نتانیاهو بیاورد 
تا در مورد آتش بس در نوار غزه انعطاف نشــان دهد. برخی 
طرح ها و دیدگاه های موجود درحال حاضر غیرواقعی است و 
واقعیت کنونی را نادیده می گیرد، چه آن هایی که توسط دولت 
آمریکا مطرح می شود و چه آن هایی که توسط دولت اشغالگر و 

یا برخی احزاب اروپایی پیشنهاد شده است. 
این منبع در خصوص مذاکــرات غزه و رایزنی های جاری در 
خصوص جزئیــات قوانین و خطوط کلی مربــوط به آزادی 
اسرا و آتش بس گفت: بحث آزادی اسرای اسرائیلی که تعداد 

آن ها حدود ۱۳۶ نفر از جمله حدود ۲۷ جســد است در ازای 
آتش بس یک ماهه و آزادی تعدادی از اســیران فلسطینی در 
زندان های رژیم اشغالگر دقیق نیســت. حماس این طرح را 
رد می کند که همه زندانیان به یکباره آزاد شــوند مگر اینکه 

آتش بس جامع حاصل شود. 
این منبع توضیح داد: جنبش حماس می خواهد زندانیان در 
چند مرحله آزاد شــوند که آخرین آن مرحله آزادی اسیران 
نظامی اســت که تعداد آن ها حدود ۵۵ اســیر تخمین زده 
می شود. حماس بارها در جریان مذاکرات با آن ها تاکید کرده 
است که به مواضع اشغالگران به ویژه با توجه به رویکردهای 

وزرای راست افراطی اعتماد ندارد. 
از سوی دیگر، یک منبع برجسته در حماس به العربی الجدید 
گفت: رژیم اشغالگر در مورد تعداد صهیونیست های اسیر شده 
توسط گردان های القسام و گروه های مقاومت، به ویژه اسرای 

نظامی غافلگیر خواهد شد. 
این منبع گزارش داد: نام پایتخت هایی برای میزبانی از نشستی 
با حضور ویلیام برنز، مدیرکل سیا، دیوید بارنیا، رئیس موساد 
اســرائیل، عباس کامل، رئیس سرویس اطلاعات کل مصر و 
محمد بن عبدالرحمان آل ثانی، نخست وزیر قطر برای پیشبرد 
تلاش ها برای میانجیگری مطرح شــده است. این پایتخت ها 

عبارتند از: بروکسل یا هلسینکی. پیش از این پیشنهاد شده 
بود این نشست در دوحه، پایتخت قطر برگزار شود. 

< جداسازی روندها و غافلگیری های حماس
علی رغم تزلزل مذاکرات غیرمستقیم غزه بین رژیم اشغالگر و 
مقاومت به رهبری میانجیگران قطر و مصر به منظور دستیابی 
به توافق آتش بس و تبادل اســرا، اما پایتخت مصر شــاهد 
جلسات و نشست هایی بود. طی حدود چهار روز، سفرهایی از 
سوی مقامات تشکیلات خودگردان فلسطین و دولت آمریکا و 
دو هیئت، یک هیئت امنیتی اسرائیل و یک هیئت از جنبش 

حماس، انجام شد. 
یک منبع مصری اعلام کرد: مسئولان دستگاه اطلاعات کل 
پیام های مربوط به ضرورت تفکیک روندها را به مســئولان 
دستگاه اطلاعات اسرائیل منتقل و بر رد برنامه های بنیامین 

نتانیاهو تأکید کردند. 
این منبع اعلام کرد: قاهره متوجه شده است که نتانیاهو در آینده 
نزدیک هیچ نقشی نخواهد داشت، بنابراین مصر تمایل دارد که 
وارد هیچ توافق جدیدی با نتانیاهو نشــود یا با رویکردهایش 
همراهی نکند و تعامل بین دو طرف را به کانال های دائمی و 
پایدار محدود کند. قاهره پیام های اطمینان بخشی از رهبران 

سرویس های امنیتی اسرائیل در خصوص عدم تشدید اوضاع 
در مرزها دریافت کرد. گفت وگوهای فشرده ای در داخل اراضی 
اشغالی در خصوص متشنج نکردن روابط با مصر و رسیدن به 
رویکردی که حساسیت روابط را در نظر بگیرد و از صادر کردن 

مشکلات به هر دو طرف جلوگیری کند وجود دارد. 
در مقابــل، این منبع از حضور یــک هیئت رهبری جدید از 
جنبش حماس در قاهره برای گفت وگوی نزدیک خبر داد و 
اعلام کرد: مذاکرات شــامل تمامی پرونده های مربوط به غزه 
است. مقامات در قاهره تلاش های بی وقفه ای برای ترتیب دادن 
نشستی با هدف نزدیک تر کردن دیدگاه های جنبش حماس 
و تشکیلات خودگردان فلسطین در قاهره دارند تا مجموعه ای 
از طرح های پیشــنهادی را که مستلزم میزان بالایی از تفاهم 
بین همه گروه ها هســتند، حل و فصل کنند. هیئت حماس 
طرح های مربوط به اداره غزه در روز پس از جنگ، تشــکیل 
دولت وحدت و همچنین امکان پیوستن به سازمان آزادیبخش 
فلسطین )ساف( در دوره آتی را مورد بحث و بررسی قرار داد. 
منبع مذکور فاش کرد: جنبش حماس نمی خواهد بر نوار غزه 
سلطه داشته باشد. حماس بیش از یک دیدگاه ارائه کرده است 
که هیچ یک شــامل کنترل مطلق بر غزه نیست و همه آن ها 
مبتنی بر مشارکت از طریق مکانیسم هایی است که توسط خود 
فلسطینی ها تعیین می شود. تنها چیزی که جنبش حماس 
نسبت به آن سخت گیری نشان داده است، رد هرگونه رویکردی 
است که شامل خلع سلاح باشد و همچنین شامل شرط خروج 

کامل نیروهای اسرائیلی از تمام اراضی نوار غزه باشد.

منابع رسانه ای از برگزاری 
جلسه نخست گفت وگوها 
نظامیان  خــروج  درباره 
اشغالگر آمریکایی از عراق 
خبــر دادند. بــه گزارش 
ایسنا، دفتر نخست وزیری 

عــراق در بیانیــه ای اعلام کرد دور نخســت 
گفت وگوها دربــاره پایان دادن بــه ماموریت 
ائتلاف بین المللی به اصطلاح »ضدداعش« در 
عراق تحت ریاســت »محمد شیاع السودانی« 
نخســت وزیر عراق آغاز شــد.  طبــق گزارش 
خبرگزاری »شــفق نیوز«، مقاومت اســلامی 
عراق در این باره اعلام کرد درخواســت آمریکا 
از دولت عراق برای مذاکره برای تعیین وضعیت 
نیروهای این کشور تلاشــی برای به هم زدن 
معادلات علیه جبهه مقاومت و خرید وقت برای 
انجام جنایات و نقشه های شیطانی بیشتر علیه 

ملت عراق است. 
رویترز پنج شــنبه به نقل از منابع آگاه گزارش 
داد، گفت وگوهای اولیه بین واشنگتن و بغداد 
درباره پایان حضور نیروهای ائتلاف در عراق آغاز 
شده است. طبق گفته این منابع، آمریکا توقف 
حملات گروه هــای عراقی علیه پایگاه هایش را 
به عنوان پیش شرط حذف کرده است. در همین 
راستا، سی ان ان نیز گزارش داد، انتظار می رود 
به زودی مذاکرات واشنگتن و بغداد درباره آینده 

حضور نظامی آمریکا در عراق آغاز شود. 
»فواد حســین« وزیر امور خارجه عراق نیز در 

این بــاره گفته بود: عصر 
آمریکا  سفیر  چهارشنبه 
در بغــداد به دیــدار من 
آمد و پیام مهمی از سوی 
دولت آمریکا را به دولت 
فواد  تســلیم کرد.  عراق 
حسین افزود: نخســت وزیر و مقامات مسئول 
عراق در ســاعات پیش رو این پیــام را مورد 
بررســی دقیق قرار داده و اقدامات لازم را اجرا 
خواهند کــرد. در پی جنایــت بزدلانه آمریکا 
در به شــهادت رســاندن حاج قاسم سلیمانی 
و ابومهدی المهندس و همراهانشــان در جاده 
فرودگاه بغداد، پارلمان عراق ۱۵ دی ماه ۱۳۹۸ 
با برگزاری نشســتی درباره اخــراج نیروهای 
آمریکایــی از این کشــور، به خــروج تمامی 

نیروهای خارجی رای داد. 
با شــروع اوت ۲۰۱۴ آمریکا یک گروه ائتلافی 
از متحدانش به بهانــه مقابله نظامی با داعش 
در عراق تشــکیل داد. کشــورهای مختلف به 
صورت هوایــی و کمک های نظامی و نیروهای 
زمینی در این ائتلاف مشــارکت کردند. هدف 
از تشــکیل این ائتلاف »هماهنگی و همکاری 
در مــورد تهدیداتی« اعلام شــد که داعش به 
وجود می آورد، اما پس از شکســت داعش در 
سال ۲۰۱۷ و اعلام رسمی آن نظامیان ائتلاف 
آمریکا از خاک عراق خارج نشدند و تا به امروز 
نیز در این کشور حضور دارند تا اهداف و زوایای 

پنهان تشکیل آن برای همگان برملا شود. 

شــکایت آفریقای جنوبی در دیوان بین المللی 
دادگســتری نســبت بــه نسل کشــی رژیم 
صهیونیستی در غزه نه تنها رفتار صهیونیست ها 
در برابر فلســطینی ها بلکه کل نظام مبتنی بر 
قوانین پس از جنگ جهانی دوم از جمله اقتدار 
این دیوان بین المللی را مورد آزمون و سنجش 
قرار داده است. البته هرگز چنین پرونده سطح 
بالایی در بحبوحه چنین درگیری خونینی مطرح 
نشــده بود و به ندرت پیش آمده که اکثرا برای 
تحقق نتایج چنین خطری کننــد. به گزارش 
ایســنا، »بلینه نی هــراری« وکیل ایرلندی که 
بخشــی از پرونده آفریقای جنوبــی را به دیوان 
بین المللی دادگستری ارائه و تدوین کرد، گفت: 
خطــر قریب الوقوع مرگ، آســیب و ویرانی که 
فلسطینی ها امروز در غزه با آن مواجه هستند، 
رای دادگاه را درخصــوص اقدامات اضطراری و 
موقت برای تعلیق فعالیت های نظامی اسرائیل 
توجیه می کند. البته شــاید برخی بگویند که 
اعتبار قوانین بین المللی به عبارتی توانایی و اراده 
آن در محافظت از برابری همه مردم، در هاله ای 

از ابهام باشد. 
»پاتریک وینتور« روزنامه نگار انگلیسی و سردبیر 
بخش دیپلماتیک روزنامه گاردین در مطلبی برای 
این روزنامه نوشت: دادگاه به طرز فوق العاده ای از 
آنچه به عنوان مسئولیت هایش شناخته می شود، 
کوتاهی نکرد. گرچه آتش بس کامل رخ نداد، اما 
دستورات حفاظتی از جمله خاتمه دادن به کشتار 
فلسطینی ها در غزه را صادر کرد؛ اقدامی که فراتر 

از آن چیزی بود که بسیاری از کارشناسان حقوق 
بین الملل پیش بینی کرده بودند. 

وی هم چنین تاکید کرد: این حکم برای اسرائیل 
ویرانگر و برای سیاســتمدارانی مانند »آنتونی 
بلینکــن« وزیر امور خارجــه ایالات متحده که 
گفت ایــن پرونده بی فایده اســت و یا »دیوید 
کامرون« وزیر امور خارجه بریتانیا که از آفریقای 
جنوبی خواست که کلماتی مانند نسل کشی را 
بی محابا به زبان نیاورد، ناخوشــایند اســت. به 
گزارش گاردیــن، از طرفی این پرونده در دیوان 
بین المللی دادگستری موجب ایجاد مشکل در 
روابط دیپلماتیک می شــود. یک سند محرمانه 
از ســوی وزارت خارجــه رژیم صهیونیســتی 
توسط پایگاه خبری آکسیوس مشاهده شده که 
می گوید: این پرونده می تواند پیامدهای بالقوه ای 
را در حوزه روابط دوجانبه، اقتصادی و امنیتی به 

دنبال داشته باشد. 
دیوان بین المللی دادگســتری مستقر در لاهه 
در پی شکایت آفریقای جنوبی بابت نسل کشی 
رژیم صهیونیستی در غزه تشکیل جلسه داد و 
دادســتان های این دادگاه طی دو روز به بررسی 
شواهد ارائه شده و نیز پاسخ رژیم صهیونیستی 
پرداختند. آفریقای جنوبــی با بیان اینکه رژیم 
صهیونیستی در جریان عملیات نظامی خود در 
نوار غزه، کنوانسیون منع نسل کشی مورخ ۱۹۴۸ 
را نقض کرده است، در روز ۲۹ دسامبر شکایتی 
را علیه اسرائیل در دیوان بین المللی دادگستری 

مطرح کرد. 

کارشناس مســائل اروپا گفت: اگر همین حالا 
هــم توافق در مورد اوکراین عملیاتی شــود و 
جنگ به پایان برســد، باز هم روابط روسیه با 
غرب به حالت قبل باز نخواهد گشت. مرتضی 
مکی، کارشناس مسائل اروپا با اشاره به سخنان 
مقامات روسیه مبنی بر احتمال حمله به مسکو 
در صورت جهانی شــدن جنگ در اوکراین در 
گفت وگو با ایلنا عنوان کرد: سخنان اخیر یکی 
از نمایندگان مجلس روسیه در مورد احتمال 
حمله این کشــور به لندن را باید در قالب یک 
سابقه تاریخی مورد ارزیابی قرار داد. از گذشته 
تاکنون روســیه و بریتانیا بر ســر بسیاری از 
مسائل با یکدیگر تقابل علنی داشته اند و حتی 
در زمان جنگ ســرد و پس از آن هم این دو 
با یکدیگر درگیر بودند و حالا هم شــاهد آن 
هســتیم که دو طرف قصد دارنــد یکدیگر را 
مورد هجمه قرار دهند. توجه کنید که خروج 
بریتانیا از اتحادیه اروپــا که با عنوان برگزیت 
شــناخته می شود به نوعی باعث شد که لندن 
یک نقش جدیــد را در معادلات جهانی برای 

خود مشخص کند. 
وی ادامــه داد: در این میان در پرونده اوکراین 
هم شــاهد آن هســتیم که مقامات انگلیس 
بیش از مقامات ایالات متحده به کی یف ســفر 
کردند و حــالا هم حتی این پرونده را بیش از 
 مابقی کشــورهای اروپایی پیگیری می کنند. 
 در این میان تحولات داخلی آمریکا هم باعث شده 
که مواضع روس ها تقویت شــود؛ چراکه بحث 

پیروزی مجــدد ترامپ در انتخابات ریاســت 
جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا مطرح اســت و باعث 
شده که لندن بیش از گذشته فعال شود. توجه 
داشته باشید که حتی اگر همین حالا هم توافق 
در مورد اوکراین عملیاتی شــود باز هم روابط 
 روسیه با غرب به حالت قبل باز نخواهد گشت.

در دوران ریاســت جمهــوری ترامپ مواضع 
لندن نسبت به سایر کشورهای دیگر متفاوت 
بود و انگلیس سعی می کرد کمتر وارد چالش 
با واشــنگتن در حــوزه ناتو و حتــی تجارت 

بین الملل شود. 
این تحلیلگر مســائل سیاسی در پاسخ به این 
سوال که آیا انگلیس در شرایط فعلی می تواند 
خلأ کمک های آمریکا و سایر کشورهای اروپایی 
به کی یف را پُر کند یا خیر، تصریح کرد: روی 
کار آمــدن ترامپ هم با اجرای برگزیت همراه 
بود و لندن سعی می کرد تا به واشنگتن حمله 
سیاســی نکند؛ تا جایی که انگلیس به پیمان 
آکوس پیوست و به نظرم لندن نسبت به سایر 
کشورهای اروپایی نگرانی کمتری در ارتباط با 
روابطش با آمریکا دارد. قطعاً انگلیس نمی تواند 
 جای خالــی کمک های غرب بــه اوکراین را 
پر کند اما باید توجه داشت که جنگ اوکراین 
بالاخره پایــان می یابد ولی نمی تــوان آن را 
به عنوان برتری محضِ روســیه یــا اوکراین 
دانســت؛ چراکه تداوم کمک های تسلیحاتی 
 نمی تواند دست برتر روسیه در حوزه میدانی را 

کوتاه کند. 

پشت پرده قصد روسیه 
برای حمله احتمالی به لندن

آغاز جلسه نخست گفت وگوها 
درباره اخراج نظامیان آمریکا از عراق

گاردین: حکم لاهه برای اسرائیل ویرانگر 
و برای آمریکا و انگلیس ناخوشایند است

منبع مصری:

نتانیاهو در آینده نزدیک هیچ نقشی نخواهد داشت



اجازه بدهیم 
مردم خودشان تصمیم بگیرند!

ادامه از صفحه اول:
... بهتر آن اســت که اجازه بدهیم مردم 
خودشــان تصمیم بگیرند، جوی که این 
روزها به راه افتــاده در منافات کامل با 
دموکراسی و اصول مترقی جامعه شناسی 
سیاسی است چون به وضوح داریم برای 

مردم تعیین تکلیف می کنیم در حالی که نه 
چنین اجازه ای داریم و نه چنین حقی!

بازهم تأکید می کنم، بسیاری از مؤلفه هایی 
که مشــارکت بالا را تضمین می کند یا 
وجود ندارد یا ضعیف اســت اما دمیدن 
به آتش نیامدن پــای صندوق های رأی 
بــا پشــتک و وارو زدن روی اعصاب 
مردم نیز به صلاح جامعه نیســت یعنی 
نه به صلاح جامعه اســت و نه به صلاح 
نخبگان و طبقه ی »الیت« جامعه، گو این 

که، اگر مشارکت بالا باشد اما نتایج حاوی 
پیام هایی که حاکمیت را به فکر فرو برد 
بیشتر به حال جامعه و مردم مفید است تا 
مشارکت پایین و صداهای خاموشی که 
معلوم نیست خواهان چه هستند هرچند 
برخی معتقدند خودِ این مشارکت پایین 
یک پیام محکم و شفاف است اما خواندن 
سکوت مردم و تشخیص نظر قطعی مردم 
قطعاً در این شرایط اندکی دشوار و حتی 

گول زننده است.

آفتاب یزد - رضا بردستانی: شاید این ۳۰ میلیارد دلار محقق نشده و طلسم 
شده )!( پیش تر نیز مطرح شده باشد اما شباهت عجیب روی جلد روزنامه ایران 
 )ارگان رســمی دولت( در روزهای اول دی ماه ۱۳۹۷ و هفتم بهمن ۱۴۰۲ ما را 

بر آن داشت تا این موضوع را بررسی کنیم.
روزنامه های آن روزگار )دی ماه ۹۷( با تیترهای خود از سفر »حسن روحانی« به 

ترکیه با این تیترها به اصطلاح »استقبال« کردند:
- روزنامه دنیای اقتصاد: شیفت از تجارت ترجیحی به تجارت آزاد

- هفت صبح: لشکر ژنرال ها در آنکارا )از وزیر نفت تا رئیس کل بانک مرکزی، چرا 
رئیس جمهور تمام وزرای اقتصادی خود را به سفر ترکیه برد؟(

- آرمــان امروز: ایران - ترکیه؛ بی اعتنا به تحریم )دســتاورد ۳۰ میلیارد دلاری، 
سوغات سفر ترکیه(

- ایران: همپیمانی ضد تحریــم )روحانی و اردوغان در مذاکرات خود بر تجارت 
۳۰میلیارد دلاری توافق کردند(

- کیهان: تلاش برای تحقق تجارت ۳۰ میلیارد دلاری تهران - آنکارا
- جوان: ضربه ای دیگر به شیشه تحریم ها

- و-

< نگاهی به بیانیه پایانی پنجمین نشست شورای عالی روابط راهبردی ایران و ترکیه
روزنامه ایران در دی ماه ۱۳۹۷، متن بیانیه پایانی پنجمین نشست شورای عالی 

روابط راهبردی ایران و ترکیه را به شرح ذیل منتشر کرد:
»در پایان پنجمین نشست شورای عالی روابط راهبردی ایران و ترکیه با حضور 
رؤســای جمهوری دو کشور بیانیه ای منتشر شد که در بخشی از آن آمده است: 
طرفیــن، با در نظر گرفتن روابط فــی مابین و نیز تحولات منطقه ای، با رضایت 
عمیق و به رسمیت شــناختن ویژگی خاص رابطه برادرانه و دوستانه شان طی 
قرن ها و بســط آن به زمینه های فراوان مختلف بــر پایه احترام متقابل، منافع 
مشترک و رعایت حسن همجواری، با تاکید مجدد بر اراده قوی سیاسی شان برای 
ارتقای مستمر مناسبات اقتصادی و بازرگانی به نفع مشترک مردم دو کشور، با 
به رسمیت شناختن تصمیماتی که در نشست های قبلی شورای عالی همکاری 
ایران و ترکیه و نیز در دیدار مقامات عالی رتبه دو کشور اتخاذ شده اند، بر اهمیت 
تقویت بیشــتر روابط دوجانبه از طریق تداوم گفت وگوهای سیاسی و اقتصادی 
و استمرار تبادل هیئت های عالیرتبه میان دو کشور تاکید کرده اند، بر این اصل 
تاکید نمودند که حداکثر استفاده از مکانیزم همکاری های موجود علیه فعالیت های 
غیرقانونی و تروریســتی عناصر پ. ک. ک و پژاک در طول مرزهای مشترک، به 
همراه انجام اقدامات مشــترک برای دستیابی به نتیجه در همکاری برای مبارزه 
با تروریسم و جنایت های سازمان یافته، به نفع هر دو کشور خواهد بود. طرفین 
تمایــل خود را برای انجام هرگونه اقدام لازم به منظور افزایش تجارت فی مابین 
به هدف ۳۰ میلیارد دلاری بوسیله تقویت ساز و کارهای موجود مانند کمیسیون 
اقتصادی مشترک، شناسایی زمینه های جدید همکاری اقتصادی و توسعه اقدامات 
مقتضی برای برقراری مشــارکت تجاری نزدیکتر و نیز تدارک شرایط بهتر برای 
ســرمایه گذاران در دو کشور، تسهیل حمل و نقل کالا و افزایش مشارکت بخش 
خصوصی در همکاری تجاری و بازرگانی مورد تاکید قرار دادند و بر اهمیت ارائه 
تضمین های لازم به بخش خصوصی هماننــد ایجاد فضای امن و مطلوب برای 
سرمایه گذاری تأکید کردند، اراده خود را مبنی بر ارتقای زیرساخت های حمل و 
نقل و گمرکی برای حفظ ارتباطات اقتصادی مستمر منطقه ای که به ثبات منطقه 
کمک می کند اعلام کردند، از همکاری در حوزه انرژی ابراز رضایت نموده و نیز بر 
تمایل خود برای ارتقای سطح همکاری در این زمینه بر پایه منافع متقابل در آینده 
مجدداً تأکید کردند. توافق کردند همکاری در زمینه گردشگری، فرهنگ، آموزش 
و پرورش، علوم، جوانان و ورزش را افزایش دهند، بر حمایت خود از ادامه برجام که 
منضم به تصمیم ۲۲۳۱ شورای امنیت سازمان ملل می باشد و همچنین بر لزوم 
اجرای کامل برجام در راستای تعهدات تمامی طرف ها تأکید کردند، تعهد خود را به 
تمامیت ارضی، اتحاد سیاسی و حاکمیت ملی سوریه مورد تاکید قرار دادند و اذعان 
کردند که مناقشه سوریه تنها از طریق راه حل سیاسی می تواند پایان داده شود، با 
بررسی آخرین تحولات یمن و شرایط اسفبار مردم، هر دو طرف از تفاهم مقدماتی 
که با فراهم آمدن بستر لازم توسط سازمان ملل متحد که در جریان گفت وگوهای 
ســوئد میان گروه های یمنی حاصل شد استقبال کردند و ابراز امیدواری نمودند 
که توافقات با حســن نیت دو طرف برای فراهم آمدن زمینه دستیابی به توافق 
نهایــی از طریق گفت وگوهای جامع یمنی - یمنی و به رهبری یمنی ها به اجرا 
درآید. همچنین هر دو طرف نگرانی خود را درخصوص شرایط وخیم انسانی در 
یمن ابراز نمودند و خواستار تسریع در ارسال کمک های بشردوستانه به این کشور 
شدند. به مناسبت پنجمین نشست شورای همکاری عالیرتبه، اسناد زیر در حضور 
جناب آقای رجب طیب اردوغان رئیس جمهوری ترکیه و جناب آقای دکتر حسن 
روحانی رئیس جمهوری اســلامی ایران به امضا رسید. سند همکاری در زمینه 

مطبوعات و رسانه ها و یادداشت تفاهم همکاری های بهداشتی.«

< پنج سال بعد؛ این بار رئیسی و باز هم همان ۳۰ میلیارد دلار
دو تاریخ قبلی که برای سفر رئیسی به ترکیه تعیین شده بود )هفتم آذر و ۱۴ 
دی ماه(، یک بار توسط مقامات ترکیه )بدون ذکر دلیل( و دیگر بار توسط آقای 
رئیسی )به دلیل حملات تروریستی در کرمان( به تعویق افتاد تا بالاخره رئیس 

دولت سیزدهم، چهارشنبه، چهارم بهمن راهی آنکارا شد.
پیش از سفر آقای رئیسی به ترکیه )چهاردهم دی ماه، سفری که لغو شد( در 
مطلبی به رئیس کابینه ی ســیزدهم یادآور شدیم تا از سفر به ترکیه »دست 
خالی باز نگردد« از جمله نوشتیم: »اگرچه هر دو کشور ایران و ترکیه به مانند 
بسیاری از کشــورهای جهان این روزها دچار تنگناهای اقتصادی، رکود، تورم 
و گرانی هســتند اما نیاز ترکیه به انرژی یکی از آن دســت مسائلی است که 
نباید از نظر دور نگه داشــته شود. تلاش ایران و ترکیه در سایه ی رقابت برای 
تسخیر بازارهای جهانی اگرچه در مواردی به زیان یکی از دو کشور منتهی شده 
است اما سابقه ی تاریخی نشان می دهد بازرگانان ایرانی و ترکیه ای در گذشته، 
ارتباطات بیشتری داشته اند تا جایی که بسیاری از کالاهای مورد نیاز دو کشور 
به وســیله ی همین بازرگانان تامین می شده، موضوعی که در چند سال اخیر 
دچار ایستایی و افول شده است و باید برای ان چاره ای اندیشید. ترکیه به عنوان 
یکی از کشورهای عضو ناتو که در عین حال روابط گرمی با روسیه دارد دارای 
این پتانسیل است تا به یکی از بازارهای هدف جمهوری اسلامی ایران به عنوان 
یک بازار واســطه ای مبدل شود اما سایه ی رخوتی که بر روابط تجاری ایران و 
ترکیه افتاده و ریشــه در متغیرهایی دارد که متأثر از روابط ایران و غرب است 

مانعی بزرگ ایجاد کرده که باید این مانع با درایت و بردباری برداشته شود.«
اگرچه حدس می زدیم کماکان مسئله ی تلاش برای تحقق تجارت ۳۰ میلیارد 
دلاری در دستور کار باشد اما باور نمی کردیم همه ی حرف های دی ماه ۹۷ که 
بین اردوغان و حسن روحانی رد و بدل شده بود این بار بین سیدابراهیم رئیسی 

و رئیس جمهور ترکیه بازگو شود.
روزنامه ی ایران، این بار در زمان سفر رئیسی به ترکیه، پنج سال پس از انتشار 
بیانیه پایانی پنجمین نشست شــورای عالی روابط راهبردی ایران و ترکیه در 

دولت سابق، دستاوردهای این سفر را اینگونه منتشر کرد:

< در سفر آیت الله رئیسی به ترکیه ۱۰ سند همکاری میان دو کشور امضا شد
         توافق تهران-آنکارا برای تجارت ۳۰ میلیارد دلاری

پس از مذاکرات خصوصی رؤســای جمهور دو کشــور، هشــتمین نشســت 
شــورای عالی همکاری اقتصادی ایران و ترکیه برگزار شد. آیت الله رئیسی در 
این نشست، با تأکید بر ضرورت تلاش مقامات دو کشور برای تسریع در اجرای 
کامل توافقات فیمابین اظهار کرد: با توجه به ظرفیت های موجود در دو کشور، 
تحقق هدف رســیدن به حجم ۳۰ میلیــارد دلاری در همکاری ها و تبادلات 
تجاری را کاملًا قابل دســترس می دانیم. رئیس جمهــور با تأکید بر بازنگری 
در سند همکاری های تجاری دو کشــور به منظور رفع موانع توسعه تبادلات 

تجاری، به آمادگی جمهوری اسلامی ایران برای توسعه همکاری های دو کشور 
در زمینه انرژی اشــاره کرد و گفت: مشکلات فنی گذشته در زمینه تبادلات 
انرژی میان دو کشور با پیش بینی و برنامه ریزی دقیق قابل برطرف شدن است. 
وی همچنین گسترش و تعمیق همکاری های فرهنگی دو کشور را برای مقابله 

با توطئه های اسلام ستیزانه بسیار مهم و ضروری دانست.

< نگاه مشترک ایران و ترکیه به تروریسم
آیت الله رئیسی در ادامه با بیان اینکه ایران امنیت ترکیه را به مثابه امنیت خود 
مهم و غیرقابل خدشه می داند، اضافه کرد: وجود نگاه مشترک در زمینه مبارزه 
با تروریسم، قاچاق مواد مخدر و اسلحه و برخورد با گروه های تروریستی ایران 
و ترکیه را در کنار یکدیگر قرار داده و زمینه مناســبی بر ارتقای همکاری های 
دو کشــور نه فقط در عرصه دو جانبه بلکه در حوزه های منطقه ای و جهانی و 

درچارچوب سازمان های بین المللی ایجاد کرده است.

< حاکمیت ملی دولت سوریه باید تقویت شود
آیت الله رئیسی در ادامه با اشاره به سابقه همکاری های ایران و ترکیه در مورد 
سوریه اظهار کرد: هر چه حاکمیت دولت قانونی سوریه بر تمامیت ارضی این 
کشور گســترش یافته و تقویت شود، به همان نسبت شاهد افزایش امنیت و 
کاهش فعالیت و حضور گروهک های تروریستی خواهیم بود. همچنین تقویت 
حاکمیت ملی دولت ســوریه در سرتاسر این ســرزمین باعث خروج نیروهای 
بیگانه به خصوص امریکایی ها از خاک این کشور خواهد شد. رئیس جمهور با 
بیان اینکه حضور امریکایی ها و غربی ها در هیچ کجای جهان از جمله در سوریه 
و منطقه قفقاز امنیت آفرین نبوده و نخواهد بود، تصریح کرد: ایران از توافق میان 
آذربایجان و ارمنستان حمایت کرده و معتقد است همکاری های امنیتی ایران، 

ترکیه، آذربایجان و ارمنستان برای این منطقه امنیت ساز است.

< ضرورت قطع روابط با رژیم صهیونیستی
آیت الله رئیسی همچنین به تداوم جنایات 
رژیم صهیونیســتی در غزه اشاره کرد و با 
بیان اینکه امروز فلســطین نه تنها دغدغه 
اصلــی ایران، ترکیه و جهان اســلام، بلکه 
دغدغه همه بشــریت اســت، افزود: امروز 
مقابله با جنایات صهیونیســت ها نیازمند 
اقدامــات بازدارنــده اســت و از نظر ایران 
قطع روابط سیاسی و اقتصادی با این رژیم 
از مؤثرتریــن اقدامات بازدارنده محســوب 

می شود.
وی اوضاع امروز فلســطین را بهترین گواه 
بــرای ناعادلانــه بودن نظــم فعلی جهان 
دانســت و با اشاره به مســئله افغانستان 
تأکید کرد که جمهوری اســلامی ایران از 
حاکمیتی در این کشور حمایت می کند که 
نماینده همه اقوام باشد. آیت الله رئیسی در 
ادامه با بیان اینکه توســعه و تقویت روابط 
با همسایگان سیاســت محوری جمهوری 
اســلامی ایران در عرصه دیپلماسی است، 
اظهار کرد: ایران با همه همســایگان خود 
روابط خوب، دوستانه و سازنده ای دارد که 
این روابط تداوم و گسترش خواهد یافت، اما 
مسئله مقابله با تروریسم موضوعی جدا از 
همسایگی است و جمهوری اسلامی ایران 
برای برخورد با هر عامل برهم زننده امنیت 

خود اراده قاطعی دارد.

< اردوغان: توافق بر سر مبادلات 
       ۳۰ میلیارد دلاری

رئیس جمهور ترکیه نیز در این نشســت، 
نخست با بیان اینکه خدمت رهبر و مردم 
ایران عرض ســلام دارم، شهادت جمعی از 
هموطنانمان را در حادثه تروریستی کرمان 
به دولت و ملت ایران تسلیت گفت. اردوغان 
افزود: توافق کردیم که همه تلاش خود را 

برای رســاندن حجم مبادلات به عدد ۳۰ میلیــارد دلار به کار بگیریم. وی به 
توافق دو کشــور برای رونق بخشی به تجارت در مناطق مرزی اشاره و تصریح 
کرد: دو کشــور همچنین گفت وگوهای خوبــی در زمینه تقویت همکاری در 
زمینه کریدورها و مسیرهای ریلی و جاده ای و تبادل باثبات انرژی به ویژه گاز 
داشــتند. اردوغان مقابله مؤثر با تروریسم و قاچاق را نیازمند همکاری جدی 
دو کشــور دانســت و بااشــاره به توافقات صورت گرفته برای تقویت تعاملات 
فیمابین در زمینه همکاری های دانشگاهی، بر تمهید زیرساخت های لازم برای 

عملیاتی شدن این توافقات تأکید کرد.
وی در ادامه به گفت وگوهای صورت گرفته درباره رخدادهای غزه اشــاره کرد 
و گفت: ظلم و جنایات گسترده اسرائیل نسبت به فلسطینی ها استانداردهای 
دوگانه ســازمان های جهانی را بــه نمایش گذاشــت. رئیس جمهور ترکیه با 
بیان اینکه ترکیه، خواهان همکاری بیشــتر در موضوع ســوریه در چارچوب 
گفت وگوهای آســتانه است، افزود: در مورد عراق نیز ترکیه معتقد به ضرورت 
مقابله مؤثر، جدی و قاطع با تروریسم است. اردوغان ضرورت همکاری کشورهای 
منطقه درباره تحولات افغانستان را نیز مورد تاکید قرار داد و اضافه کرد: از بهبود 

و ارتقای سطح همکاری ها و مناسبات ایران و آذربایجان استقبال می کنیم.

< توافق هیئت های عالی ایران و ترکیه
در این نشســت همچنین توافقاتی میان اعضای هیئت های عالی رتبه ایران و 
ترکیــه درباره موضوعات متعدد اقتصادی و روابط تجاری انجام شــد که اهم 
محورهای آن عبارتند از: افزایش سرمایه گذاری شرکت های ترکیه ای در ایران، 
افزایش صادرات محصولات کشــاورزی به ترکیــه و رفع برخی موانع موجود، 
توسعه همکاری های حمل و نقل جاده ای میان طرفین، افزایش همکاری های 
بانکی، انعقاد قراردادهای تجاری بین مناطق آزاد دو کشور، افزایش صادرات و 
سوآپ گاز بین ایران و ترکمنستان و ترکیه، خرید و فروش برق بین دو کشور و 
افزایش ۲۰۰ میلیون دلاری سرمایه گذاری ترکیه در خطوط انتقال برق فیمابین 
)خوی-وان( و در نهایت، همکاری در حوزه ســاخت فیلم، ســریال، مشارکت 

متقابل در برگزاری نمایشگاه کتاب و عرصه گردشگری.

< امضای ۱۰ سند همکاری
مقامات دو کشور پس از حضور در هشتمین نشست شورایعالی همکاری های 
ایران و ترکیه، در حضور رؤســای جمهور، ۱۰ ســند همــکاری در زمینه های 
فرهنگی، رسانه و ارتباطات، حمل و نقل ریلی و هوایی، برق، انرژی و اقتصادی و 
مناطق آزاد تجاری امضا کردند. این اسناد همکاری از سوی وزرای امور خارجه، 
راه و شهرسازی، نفت، کشور، فرهنگ و ارشاد اسلامی، دبیر شورایعالی مناطق 
آزاد تجاری-صنعتی و رئیس شــرکت توانیر جمهوری اسلامی ایران و وزرای 
صنعت و فناوری، حمل و نقل و زیرســاخت، انرژی و منابع طبیعی، کشــور، 
فرهنگ و گردشگری، رئیس سازمان ارتباطات ریاست جمهوری و معاون وزیر 

تجارت ترکیه به امضا رسید.

< تکرار تیترها و چند پرسش مهم
این که گفته های تهران - آنکارا در هشــتمین نشســت شورای عالی همکاری 
اقتصادی ایران و ترکیه )بهمن ۱۴۰۲( درست شبیه گفتگوهای تهران - آنکارا 
در پنجمین نشســت شــورای عالی همکاری اقتصادی ایران و ترکیه )دی ماه 

۱۳۹۷( است سؤالات و نکاتی را یادآور می شود:
الف: ترکیه و ایران به عنوان دو کشــور قدرتمند در منطقه قطعاً اختلافاتی 
در برخی زمینه های سیاســی و منطقه ای )در قفقاز و ســوریه و نیز بحران 

غزه( دارند.
ب: سطح روابط تجاری، سیاسی، فرهنگی، گردشگری و اقتصادی مابین این دو 

همسایه چندان مطلوب نیست.
ج: ترکیه عضوی از اعضای ناتو و هم پیمان ناتو است و همین مسئله اختلاف 

دیدگاه های منطقه ای و بین المللی با ایران را توجیه پذیر می کند.
د: سهم ترکیه از ایران )حداقل در مسئله ی 
توریسم( خیلی بیشتر از ایران است. این را 
می توان به تعــداد اتباع ایرانی که از ترکیه 
دیدن می کنند با تعداد اتباع ترکیه ای که 
عازم ایران می شوند به وضوح مشاهده کرد.

ه: اتبــاع ترکیــه ای تقریبــا هیــچ گونه 
ســرمایه گذاری در ایــران انجام نمی دهند 
ایــن در حالی اســت که اتبــاع ایرانی در 
بخش زمین و مسکن، کشاورزی و صنایع، 
سرمایه گذاری های هنگفتی در کشور ترکیه 

انجام داده اند.
و: ترکیه به شدت دنبال خودکفایی در تولید 
انرژی اســت و این یعنی آنــکارا در تلاش 
است تا وابستگی خود در زمینه ی انرژی به 
ایران را کاهش دهد در کنار این مســئله، 

تأمین گاز از مسکو نیز حائز اهمیت است.
ز: ترکیه اختلافاتی با عراق و سوریه دارد که 
در برخی موارد باعث بروز برخی مشکلات 

برای طرف ایرانی می شود.
ح: اقتصــاد ترکیه همچــون اقتصاد ایران، 
اســیر تورم است اما منابع درآمدی ترکیه، 
عدم درگیر بودن با مسئله ای به نام تحریم 
و روابط گســترده با اروپا و اعراب به عنوان 
نقطه ی قوت این کشور محسوب می شود. 
ایران امــا نه با اروپا و نه بــا اعراب چنین 

روابطی را دارا نیست.
ط: پرسش این جا است؛ موانع گرم تر شدن 
روابط تجاری، سیاسی، فرهنگی، گردشگری 
و اقتصادی مابین این دو همسایه چیست؟ 
چرا دو طرف تلاش نمی کنند نیمی از این 
۳۰ میلیارد دلاری که ســال ها است فقط 

عنوان می شود محقق شود؟
ی: بازتکرار یک تیتر وعدم تحرک در روابط 
را به پای کدام کشــور بنویســیم، ایران یا 

ترکیه؟!

تکرار یک تیتر؛ از دی ماه ۹۷ تا بهمن ۱۴۰۲

۳۰ میلیارد دلاری که محقق نشد!
بین روی جلد روزنامه ی ایران در دی ماه ۹۷ و بهمن ۱۴۰۲ تنها یک تفاوت دیده می شود، رئیسی به جای روحانی با اردوغان. تیتر اما همان تیتر ۵ سال قبل: »تلاش برای تحقق تجارت ۳۰ میلیارد دلاری«. آن چه مهم است این که، 
به زعم تمامی کارشناسان، روابط ایران و ترکیه در وضعیت خوبی به سر نمی برد. شاید این روزها حتی سردتر از گذشته نیز باشد اما سؤال اساسی اینجا است؛ دلیل ۵ سال وقفه برای تحقق یک تجارت ۳۰ میلیارد دلاری چیست؟!

سیاسییکشنبه  8 بهمن ۱۴۰۲    شماره  6۷8۱ 4aftabeyazd.ir :نشانی سایت

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای محسن شادفر از طرف خانم ایمان پرهیزگار طبق وکالتنامه شماره 
وارده ۳۵۵۳۹-  تهران طی  دفتر ۱۶۷  مورخ ۱402/۱0/04   ۵۱۹۳24
که  محلی  استشهادیه  برگ  دو  تسلیم  با   ۱402/۱0/۱۷ مورخ   ۱402
گواهی امضای شهود آن طی شماره ۵۵۳۸ مورخ ۱۶ / ۱0 / ۱402 دفتر 
۱۳۶۷ تهران ثبت گردیده است مدعی است که سند مالکیت یک قطعه 
آپارتمان مسکونی نوع ملک طلق به پلاک ثبتی ۶ فرعی از ۱۹۱0 اصلی 
از اصلی مذکور، قطعه ۶ در طبقه ۳ و  از فرعی  ، مفروز و مجزا شده 
واقع در بخش 0۷ ناحیه حوزه ثبت ملک پیروزی تهران استان تهران به 
مساحت ۸4.۱۶ متر مربع که )۵.4۹( پنج متر و چهل ونه دسیمتر مربع 
به  مساحت ۱0.۸  پارکینگ قطعه ۶  بانضمام   . ، است  آن پیشرفتگی 
فاضل شماره  فرزند  کار  پرهیز   / ایمان  مالکیت  تحت   . در طبقه  واقع 
دارای شماره  یزد  از  تولد ۱۳۵۹/04/۱۱ صادره  تاریخ  شناسنامه ۷04 
ملی 44۳2۳۶۵۷4۹ با جز سهم 2 از کل سهم ۶ بعنوان مالک دو دانگ 
مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۵04۵۷۷ 
تهران  شهر   ۱۶۷ شماره  رسمی  اسناد  دفترخانه   ۱۳۹۸/04/02 تاریخ 
استان تهران موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۱۶4۳0۸ سری 
 ۱۳۹۸20۳0۱04۳0۱۷۱4۸ الکترونیکی  دفتر  شماره  با   ۹۷ سال  د 
 ۵04۵۷۹ شماره  رهنی   : املاک  دفتر  محدودیت  است.  گردیده  ثبت 
تهران  شهر   ۱۶۷ شماره  رسمی  اسناد  دفترخانه   ۱۳۹۸/04/02 مورخ 
به  بانک  که  میباشد  رازی  شعبه  مسکن  بانک  بنفع  که  تهران  استان 
داشته  اعلام   ۱402/۱۱/0۱ مورخ   ۱402-۳۷۸0۹ وارده  نامه  موجب 
بعلت جابجایی مفقود گردیده است  نیست و سپس  بانک  ید  سند در 
لذا مراتب باستناد ماده ۱20 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی 
اختیار  در  یا  و  نسبت  معامله  انجام  مدعی  کسی  چنانچه  تا  میشود 
انتشار  از  روز   ۱0 مدت  ظرف  میباشد  خود  نزد  مالکیت  سند  داشتن 
اصل  ارائه  ضمن  را  خود  اعتراض  و  مراجعه  منطقه  این  به  اگهی  این 
تنظیم  از  پس  صورت  این  در  است  بدیهی  نماید  اقدام  مالکیت  سند 
شد  خواهد  مسترد  کننده  ارائه  به  مالکیت  سند  اصل  مجلس  صورت 
و صدور المثنی سند مالکیت منوط به ارائه دادنامه از مراجع ذیصلاح 
قضایی خواهد بود و پس از انقضاء مدت مذکور و عدم هر گونه اعتراض 
نمود. خواهد  اقدام  مالکیت  سند  المثنی  صدور  به  نسبت  منطقه  این 

غلامرضا غضنفری سرپرست حوزه ثبت ملک پیروزی 
تهران-16101

آگهی فقدان سند مالکیت پلاک ثبتی 88/۵6۳۳۳ واقع در 
بخش 11 حوزه ثبت تهرانپارس 

اصالتاً آقای تومیک حق نظر با تسلیم دو برگ استشهادیه محلی مصدق 
شماره 4۶۹۶۷مورخ ۱402/0۹/0۶ توسط دفتر اسناد رسمی شماره 4۶۹ 
تهران و برگ تقاضای به وارده شماره 0۶0۸ مورخ ۱402/0۹/0۶ مدعی 
به  طلق  ملک  نوع  آپارتمان  قطعه  یک  کاداستری  مالکیت  سند  فقدان 
پلاک ثبتی ۵۶۳۳۳ فرعی از ۸۸ اصلی ، مفروز و مجزا شده از ۱۱44۸ 
فرعی از اصلی مذکور ، قطعه ۱2 در طبقه 2 و واقع در بخش ۱۱ حوزه 
ثبت ملک تهرانپارس استان تهران به مساحت ۷4.۵ متر مربع ، به :حدود 
الی چهارم درب  دوم  غربی  نورگیر  بفضای  بالکن  نرده  و  لبه  اول  شمالا 
مجاور  اپارتمان  با  مشترک  دیوار  پنجم  مشاعی  پله  راه  به  دیواریست  و 
به  دیواریست  و  پنجره  جنوبا  مجاور  اپارتمان  با  مشترک  دیوار  :شرقا 
فضای حیاط مشاعی :غربا دیوار بدرز انقطاع که ماوراان دیوار قطعه 40 
میباشد کف و سقف اشتراکی است بانضمام انباری قطعه ۶ به مساحت 
درودیوار  :شرقا  مشاعی  محوطه  درودیواربه  شمالا  اربعه  حدود  به   2.۳۸
انباری مجاور غربا دیواریست  با  به محوطه مشاعی جنوبا دیوار مشترک 
اندرانیک  فرزند  نظر  حق   / تومیک  مالکیت  در   40 پرقطعه  قسمت  به 
تهران  از  صادره   ۱۳۵۷/0۵/۱4 تولد  تاریخ   ۳۹۳۵۶ شناسنامه  شماره 
از کل سهم ۶ بعنوان  با جز سهم ۶  دارای شماره ملی 00۶04۷۷۹2۱ 
مالک شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۸۷۸۱ تاریخ 
استان  تهران  شهر  شماره ۱۱4۹  رسمی  اسناد  دفترخانه   ۱۳۹۶/02/0۳
الف  سری   ۹0۷42۱ چاپی  بشماره  اصلی  مالکیت  سند  موضوع  ،تهران 
ثبت   ۱۳۹۶20۳0۱0۷۹00۷۹۶۸ الکترونیکی  دفتر  شماره  با   ۹۵ سال 
گردیده است ، که بعلت سهل انگاری مفقود شده درخواست صدورسند 
مالکیت المثنی آنرا نموده است لذا مراتب در اجرای ماده ۱20 آئین نامه 
قانون ثبت فقط در یک نوبت در یک روزنامه کثیر الانتشار آگهی میگردد 
وجود  یا  و  مذکور  ملک  به  نسبت  معامله  انجام  ادعای  تا چنانچه کسی 
ظرف  آگهی  این  انتشار  تاریخ  از  باشد  داشته  خود  نزد  را  مالکیت  سند 
اداره  این  به  مالکیت  سند  اصل  بانضمام  را  خود  اعتراض  روز  ده  مدت 
ملاحظه  از  پس  مالکیت  سند  گیرداصل  قرار  رسیدگی  مورد  تا  ،تسلیم 
سند  اصل  ارائه  بدون  اعتراض  به  و  شد  خواهد  اعاده  دهنده  ارائه  به 
مالکیت ترتیب اثر داده نخواهد شد در صورت عدم وصول واخواهی ظرف مهلت 
قانونی المثنی سند مالکیت پلاک مرقوم صادروبه متقاضی تسلیم خواهد گردید.

رضا النجری رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
تهرانپارس-16102

< از بین روزنامه های ترکیه، تنها »روزنامه صاباح« به دیدار رئیسی و اردوغان با این تیتر: »پیام اردوغان و رئیسی برای 
تقویت همکاری ها علیه تروریسم« اشاره کرده، می نویســد: »رجب طیب اردوغان رئیس جمهور ترکیه در کنفرانس 
مطبوعاتی مشترک با ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور ایران در آنکارا صحبت کرد. اردوغان در خصوص مبارزه با تروریسم 
گفت: »ما بر اهمیت تقویت بیشــتر همکاری های خود علیه پ ک ک - پ ی د - ی پ گ و پژاک که امنیت کشــورها و 

منطقه ما را هدف قرار می دهند، اشاره کردیم.«

< پرسش این جا است؛ موانع گرم تر شدن روابط تجاری، سیاسی، فرهنگی، گردشگری و اقتصادی مابین این دو همسایه 
چیست؟ چرا دو طرف تلاش نمی کنند نیمی از این ۳۰ میلیارد دلاری که سال ها است فقط عنوان می شود محقق شود؟
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پاسخ جدول شماره6780

 افقی 

 عمودی 
 1 - از شبنم عشق خاک آدم گل شد / صد 
فتنه و......... 2 - پسوند اضافه کردن - آماده 
یا درست شدن 3 - نفس خسته - بسیار 
ب�ا دوام - بزرگوارتر - آغوش 4 - صندلی 
راحتی - آهسته خودمانی - لنگه - مجلس 
اعیان 5 - کتاب هدایت بشر - مژده دهنده 
- نجات یافتن 6 - آسیب ها - آگاه - کیسه 
برنج 7 - ماتم زده - به طور کامل 8 - اولین 
دو رقمی - برق زننده - شیرینی میوه ای - 
شگرد کشتی 9 - جمع مسکن - شرمنده 
از گناه 10 - در فارسی به آن وایتکس هم 
می گویند - بسیار شکر کننده - آخر هر 
کار 11 - گیاهی دارویی از تیره نعناییان - 
ب�زرگ و تناور - یار و موافق 12 - عش�وه 
– عدد پیراه�ن دروازه بان - پارچه درون 
لباس - سگ بیمار 13 - صدای پرواز زنبور 
- هر چیز بی جان - مقصود - شخص 14 - 
یکدنده - کویر 15 - کتابی از خالد حسینی 

نویسنده بادبادک باز

 1 - نوعی تس�بیح گ�ران قیمت - ماه 
اول س�ال میلادی 2 - پیکار - هم صدا 
3 - نشان مفعولی - درخشنده - شهر 
و کانالی در مصر - دوش و کتف 4 - پس 
زدن - کتابی از هوشنگ مرادی کرمانی 
- نوعی پوست دباغی شده 5 - جنگی - 
فرق سر - عکس نصفه! 6 - وسیله رفت 
و روب - علم و فرهنگ - سبزی سالاد 
7 - مقنعه زنان ترک - ناراس�ت - پس 
غ�ذا 8 - برآمدگی ته کف�ش - نانوا - 
سران و بزرگان - باران اندک 9 - سرمایه 
زندگی - فرمان خودرو - گردشگری 10 
- احترام - لحظات به یاد ماندنی را ثبت 
می کند - چشم براه 11 - درختان - نژاد 
هند و اروپایی - آسوده و آسان 12 - نیت 
انجام کاری - نام باستانی همدان - زنگ 
کاروان 13 - لگن تو خالی - پایتخت کره  
جنوبی - هجوم تبلیغاتی - عجیب ترین 
مایع  14 - محل اتصال جنین به جفت 
- شهر صنعتی 15 - حرکت دایره مانند 

- پستچی

aftabeyazd.ir :نشانی سایت

< پیشگفتار
1- »یورگن کلینزمن« اسطوره فوتبال ژرمن ها مدتی ست هدایت تیم ملی کره جنوبی را بر عهده گرفته، تیمی که 
تا پیش از جام ملت های آسیا 2023 و شاید هم کمی قبل از آن یکی از سوپر تیم های فوتبال آسیا بود و در جام 
 جهانی گذشته هم نتایج بسیار خوبی را به دست آورد، البته که این تیم هیچگاه در مقابل تیم ملی کشور ما نتوانسته 
عرض اندام کند و در بیشتر مصاف هایی که دو تیم ایران و کره جنوبی با هم داشته اند بازی را به ایران واگذار کرده 
است، اما همین تیم در روزگاری نه چندان دور مقام چهارمی جام جهانی را به دست آورد، حالا اما در جام ملت های 
آسیا چندان قوی ظاهر نشده و از سه بازی مرحله گروهی فقط یک برد داشته و دو بار هم بازی اش به تساوی رسیده 
است. حالا جنگجویان تایگوک از سرمربی آلمانی تیم شان به شدت ناراحت و عصبانی اند و مردمشان هم معتقدند که 
»کلینزمن« هم یک مربی به درد نخور است، هم به آنها دروغ گفته و هم بسیار گران قیمت بوده است. با این تفاسیر 

گویا باید به زودی شاهد قطع همکاری تیم ملی فوتبال کره جنوبی با سرمربی آلمانی شان باشیم.  
 2- تیم ملی فوتبال عمان به رهبری »برانکو ایوانکوویچ« کروات در جام ملت های آس��یا 2023 حضور یافت و در 
سه بازی مرحله گروهی با دو تساوی و یک شکست و کسب دو امتیاز به کار خود در این رقابت ها پایان داد و از گردونه 

مسابقات خارج شد.
3- تیم ملی کشورمان به رهبری یک ایرانی یعنی امیر قلعه نوعی با حضوری قدرتمند )البته با چند ایراد مهم در خط 
دفاعی و عجول بودن در زدن ضربه های آخر در نوک حمله( حاضر شد و هر سه بازی مرحله گروهی خود را با پیروزی 
به پایان رساند و راهی مرحله حذفی این مسابقات شد تا در مقابل سوریهِ »هکتور کوپر« آرژانتینی قرار بگیرد، بازی 
 که برای تیم ملی ما بسیار مهم است. سوریه در طی این سالها نشان داده که در فوتبال پیشرفت چشمگیری داشته و

 در حال نزدیک به تیم های قدرتمند آسیاست.
4- بجز ایران، تمام تیم هایی که نامشان در این گزارش آمد سرمربی خارجی داشتند، سرمربی هایی که هر کدامشان 
کارنامه پرو پیمانی دارند و در سطح اول فوتبال جهان حرفهایی برای بیان کردن دارند. این یعنی نمی توان نتایجی که 
این مربی ها با تیم هایشان در جام ملت های آسیا کسب کردند را دلیل بد بودن یا ناکارآمد بودن این مربیان دانست، اما 

این مسئله که در جام ملت ها عملکرد خوبی نداشتند، را هم نمی توان نادیده گرفت.

< ورود به بحث اصلی 
مدتی از جدایی یحیی گل محمدی از تیم فوتبال پرسپولیس می گذرد، اصلا کاری به این نداریم که در تیم پرسپولیس 
چه بر سر گل محمدی آمد که با اصرار فراوان از تیمش دل کند و از آن جدا شد، بحث اصلی ما این است که از زمان 
رفتن گل محمدی، تیم پرسپولیس سرمربی ندارد و مدیرعامل این باشگاه باید یک سرمربی جدید برای این تیم بیاورد.
اتفاقا رضا درویش هم این روزها در حال انجام دادن همین کار است، یعنی از بین مربیان بین المللی خوب و صاحب 
نام، چند گزینه را انتخاب کرده و بررسی های لازم را انجام داده و عنقریب است که سرمربی جدید تیم پرسپولیس 
انتخاب شود. یکی از گزینه های روی میز »برانکو ایوانکوویچ« است، سرمربی ای که در گذشته های نه چندان دور هم 
هدایت تیم ملی فوتبال ایران را بر عهده داشته و هم به مدت چند فصل سرمربی سرخ پوشان پایتخت بوده است و 
انصافا با این تیم نتایج بسیار خوبی را به دست آورده و به قهرمانی در لیگ برتر نیز دست یافته است. اما اولا همه این 
افتخارات برای گذشته است و ثانیا همین آقای مربی در گذشته تیم پرسپولیس را رها کرد و از ایران رفت، حالا اما 
پرسپولیسی ها می خواهند دوباره او را به سرمربیگری تیمشان بگمارند و با او در نیم فصل دوم لیگ برتر حضوری 
قدرتمند داشته باشند. برای رسیدن به این هدف هم، رضا درویش به عنوان مدیرعامل باشگاه پرسپولیس چند بار با 
»برانکو« مذاکره کرده و هر بار که پیشنهاد هدایت پرسپولیس به »برانکو« شده، این سرمربی به صورت کاملا واضح 
گفته: »نه داداش، من نیستیم، رو من حساب نکن.« شما بگویید این جمله چه معنایی می دهد؟ عقل ناقص نگارنده 
می گوید »برانکو« تمایلی به مربیگری در باشگاه پرسپولیس ندارد و این عدم تمایل در حالی صورت می گیرد که 
»برانکو« به تارگی از کار بیکار شده و قاعدتا باید دنبال کار بگردد، اما او پیشنهاد پرسپولیس را قبول نمی کند، به نظر 
شما دلیل این مسئله چیست؟ »برانکو« البته بسیار زرنگ است و تمام »نه«هایی که به رضا درویش می گوید را با طعم 
خنده و خوشی و خرمی بیان می کند، باز هم عقل ناقص من می گوید که »برانکو« در ته دلش چندان بدش نمی آید 
که سرمربی تیم پرسپولیس شود، اما به این دلیل که پیشنهادات پر و پیمان دیگری هم دارد بیشتر به آنها فکر می کند 
و می خواهد به یکی از آنها پاسخ مثبت بدهد، با این حال اما پرسپولیس یا بهتر بگوییم مدیرعامل باشگاه پرسپولیس هر 
دو پایش را در یک لنگه کفش کرده و با اصرار فراوان دنبال »برانکو« راه افتاده و ول کن هم نیست، تمام این اتفاقات 
در حالی صورت می گیرد که پرسپولیس نام بسیار بلندآوازه ای در فوتبال ایران دارد، بزرگان مشهوری در این تیم هم 
بازی و هم مربیگری کرده اند، حال از شما می پرسیم، به عقیده شما در شان باشگاه پرسپولیس هست که این همه به 
آمدن یک سرمربی خاص اصرار داشته باشد؟ هر سرمربی باید از خدایش هم باشد که به پرسپولیس بیاید، اما حالا 

قضیه برعکس شده، مدیرعامل باشگاه پرسپولیس که انگار واقعا نمی داند در کجا فعالیت می کند، آبروی این تیم را کف 
دس��تانش گرفته و هر جایی »برانکو« می رود دنبالش می رود، چرا واقعا؟ چرا چنین می کنید آقای درویش؟ من 
پرسپولیسی نیستم، اما تیم پرسپولیس را دوست دارم، چون رقیب دیرینه استقلال بوده، چون غولهایی در تیم بازی 
کرده اند که نام هر کدامشان مایه افتخار فوتبال ایران است، این تیم حیثیت فوتبال ایران است، همانطور که استقلال 
حیثیت فوتبال ایران است، اما گویا مدیرعامل باشگاه پرسپولیس اصلا به این مسئله توجه نمی کند، چرا واقعا؟ تیمی 
مانند پرسپولیس از تخم مرغ شانسی در نیامده که اینگونه با آن برخورد می کنید، تحقیرش می کنید، انگار نجات دهنده 
این تیم فقط و فقط »برانکو ایوانکوویچ« است و لاغیر. نام پرسپولیس نامی قابل احترام است، این رفتار در شان باشگاه 
پرسپولیس نیست، تعجب اینجاست که بزرگان این باشگاه نشسته اند و صدایشان هم در نمی آید که چرا مدیرعامل 
پرسپولیس اینهمه منت »برانکو« را می کشد، مگر »برانکو« کیست؟ همین »برانکو« را تا پیش از آنکه به ایران بیاید و 
سرمربی تیم ملی فوتبال شود چه کسی می شناخت؟ حالا شما می روید در به در »برانکو« می شوید که بیاید سرمربی 
یکی از پرافتخارترین تیم های آسیا بشود؟ فکر نمی کنید با این اقدام شما »برانکو« خیالات برش دارد که: »نکنه واقعا 
من برای خودم کسی هستم؟ با این تفسیر می تونم با کمی ناز و ادا اونا رو وادار کنم که قیمت رو بالاتر ببرند، کی از پول 
بدش میاد؟ « کار به جایی رسید که عمانی ها ما را مسخره کردند و گفتند: »بیایید این برانکو رو بردارید با خودتون 
ببرید، ما نخواستیمش، همون بهتر که سرمربی پرسپولیس بشه«، آیا چنین سخنی در شان تیم پرسپولیس و 
هوادارانش است؟ »برانکو« می گوید: »من نمی آیم« باز شما می روید می گویید: »بیا« چرا چنین می کنید آقای درویش؟ 
مگر همین چند وقت پیش یک بازیکن خارجی را بدون توجه به مخالفت یحیی گل محمدی و با اصرار موکد خودتان 
به پرسپولیس نیاوردید؟ آخرش چه شد؟ توانست باری از روی دوش تیم بردارد یا فقط خرج به گردن باشگاه گذاشت، 
دست آخر هم توافق کردید که از تیم جدا شود، این چه نوع مدیریتی است که شما در پیش گرفته اید؟ بدون توجه 
به شان باشگاه، بدون توجه به شان خودتان، بدون توجه به نام بزرگانی که در این تیم بازی کرده اند؟ راستی آقای 
درویش می شود بگویید چه شد که کریم باقری از پرسپولیس جدا شد؟ چه کسی با حضور او در این تیم مخالفت کرد؟ 
شما سرمایه های ناب پرسپولیس را به راحتی از دست می دهید بعد می روید پی التماس کردن به »برانکو«؟ با چه 
منطقی دست به چنین عملی می زنید؟ مگر قحطی سرمربی آمده که اینهمه اصرار دارید »برانکو« را بیاورید؟ همین 
آقا کریم گزینه بدی بود برای سرمربیگری پرسپولیس؟ سالها در این تیم بازی کرده، سالها در این تیم مربیگری کرده، 
سالها همراه تیم بوده، در کادر فنی بوده، حرفش به عنوان یک بزرگتر در پرسپولیس خریدار دارد، شما چرا به این مسائل 
توجه نمی کنید؟ چرا آبروی پرسپولیس را به حراج می گذارید؟ من نمی گویم »برانکو« مربی بدی است، اصلا عمانی ها 
بد، قدرنشناس، اصلا به فرض که نتایجی که تیم ملی عمان در بازی های گروهی جام ملت های آسیا به دست آورد 
تقصیر خودش بوده نه تقصیر »برانکو«، الان حرف حساب شما چیست؟ »برانکو« بیاید؟ می گوید نمی آیم، نمی خواهم 
بیایم، شما چه می گویید؟ ولش کنید برود دنبال کارش، نمی آید که نیاید، باید از خدایش هم باشد که بیاید؟ پیشنهاد 
سرمربیگری یک تیم معمولی که به وی نشده، تیم پرسپولیس به او پیشنهاد داده، یکی از گردن کلفت ترین تیم های 
آسیا چنین پیشنهادی را به »برانکو« داده، وقتی نمی خواهد بیاید چرا دست از سرش برنمی دارید؟ اصرار پشت اصرار، 

هی اصرار پشت اصرار، بابا جان وابدهید دیگر، پرسپولیس اگر بدون سرمربی بماند بهتر از این است که این همه برای 
آمدن »برانکو« اصرار داشته باشد، شما می خواهید تیم را از این وضعیت درآورید؟ این راهش نیست برادر جان، یحیی 
گل محمدی سالها برای تیم پرسپولیس قهرمانی آورد، حال یک سال هم نیاورده باشد، مگر چه می شود؟ باید شرایط 
طوری رقم بخورد که او رفتن را به ماندن ترجیح بدهد؟ چرا واقعا؟ چرا؟ این پولی که می خواهید به »برانکو« بدهید را 
در همان زمان یحیی گل محمدی خرج تیم و باشگاه و خواسته های سرمربی و بازیکنان می کردید، تیم به شرایط آرمانی 
خودش برمی گشت، نه این مسائل پیش می آمد نه یحیی گل محمدی می رفت. می دانید رفتار شما در مواجهه با باشگاه 
پرسپولیس، »برانکو ایوانکوویچ« و تیم ملی فوتبال عمان شبیه چیست؟ رفتار شما در این مورد خاص شبیه رفتار 
فدراسیون فوتبال قطر است که زمانی که بازیهای تیم ملی ایران در جام جهانی 2022 به پایان رسید، با اینکه نتایج 
 غیرقابل قبول تیم ملی ایران به رهبری »کارلوس کی روش« را دیدند، باز هم رفتند و با او قرارداد بستند، باز هم او را 
به عنوان سرمربی خودشان برگزیدند و همه دیدیم که دست آخر چه شد، قطری ها دست از پا درازتر، کمی مانده به 
آغاز جام ملت های آسیا با »کی روش« قطع همکاری کردند و سکان هدایت تیمشان را به »مارکز لوپز« اسپانیایی دادند 
و این سرمربی موفق شد با کسب سه برد در بازی های گروهی جام ملت ها به مرحله بعدی صعود کند، این دقیقا همان 
 اتفاقی اس��ت که پس از رفتن »کارلوس کی روش« برای تیم ملی فوتبال ایران رخ داد. ما هم مانند قطر هر س��ه 
 بازی مان را در مرحله گروهی جام ملت ها بردیم و به عنوان تیم اول به مرحله حذفی صعود کردیم، در حالیکه اگر 
»کی روش« در ایران یا قطر مانده بود، هیچکدام از این دو تیم نمی توانستند هر 9 امتیاز مرحله گروهی این مسابقات 
را بگیرند. جناب درویش، حتما شنیده اید که از قدیم گفته اند: »آزموده را آزمودن خطاست.« »برانکو« امتحانش را پس 
داده، هم در تیم ملی فوتبال ایران، هم در باشگاه پرسپولیس و هم در تیم ملی عمان، اینکه شما با این آزمونها همچنان 
اصرار دارید که »برانکو« بشود سرمربی تیم پرسپولیس، ما را با یک »چرا«ی بزرگ مواجه می کند؟ چرا می خواهید 
»برانکو« برگردد؟ اگر دلتان می خواهد که با آمدن »برانکو« باز هم پرسپولیس روی نوار قهرمانی لیگ برتر بیفتد و هی 
قهرمان شود و قهرمان شود و قهرمان شود که باید بگوییم تهََش چه؟ تهََش این است که با این قهرمانی ها روی استقلال 
و سپاهان و تراکتور و بقیه تیم ها کم شود دیگر نه؟ یا به واسطه هر قهرمانی، پرسپولیس بتواند به مسابقات جام 
باشگاه های آسیا برود و آن نتایج را کسب کند، بالاتر از این چیزهایی که بیان کردیم که نیست، هست؟ اگر هست 
بگویید تا ما هم بدانیم، این هدف، هدف بسیار خوبی است و اتفاقا قابل تقدیر هم هست، اما باز هم می گوییم تهش چه؟ 
با آمدن »برانکو« در چند سال آینده، پرسپولیس بجز این برنده شدن ها و قهرمان شدن ها چه حرکت رو به جلویی 
می خواهد داشته باشد؟ بله اگر بازیکنی مانند مهدی طارمی را به بالاترین جایگاهی که یک ایرانی به آن رسیده برسانید 
یک پیشرفت محسوب می شود، اگر هدف شما بجز قهرمانی ها و برنده شدن ها، خلق و تربیت بازیکنان طراز اولی مانند 
مهدی طارمی باشد که ما هم دعا می کنیم که »برانکو« بیاید، اما اگر فقط قهرمان شدن و تکرار قهرمانی هاست که 
خب باید گفت این کار را یحیی گل محمدی هم داشت انجام می داد، چرا گذاشتید برود؟ شرایط را برای ماندن گل 
محمدی فراهم می کردید، او هم می ماند، ما واقعا نیازی به مربی خارجی نداریم، ما در همین مملکت خودمان چندصد 
مربی خوب داریم که دارند فعالیت می کنند و جام هم می برند، مربیانی مانند یحیی گل محمدی و همینطور امیرقلعه 
نوعی ثابت کرده اند که مربیان بومی و داخلی اگر شرایط برایشان مهیا باشد و دستشان هم باز باشد بسیار بهتر از مربیان 
خارجی کار می کنند، اما متاسفانه ما عادت داریم که مرغ همسایه برایمان غاز باشد. سخن به درازا کشید جناب درویش، 
من به عنوان یک فرد رسانه ای که اتفاقا در حوزه ورزش هم چندان تجربه فعالیت رسانه ای نداشته ام سعی کردم در این 
گزارش بیان کنم که مردم ایران دلشان به همین فوتبال خوش است، این مردم همان هوادارانی هستند که در گرما و 
 سرما از راه های دور و نزدیک به تماشای بازی تیم های محبوبشان می روند و سختی ها را تحمل می کنند، باخت ها را تاب 
 می آورند و دس��ت از حمایت تیمش��ان برنمی دارند، اگر خدای نکرده خطی روی تیم پرسپولیس یا تیم استقلال

 یا هر تیم دیگری بیفتد اولین کسانی که اندوهگین می شوند همین هواداران هستند، همین افرادی که در بردها، در 
قهرمانی ها، در حضورهای بین المللی حتی به اندازه یک ده شاهی به جیبشان نمی رود، اما همچنان امیدوارانه به حمایت 
 از تیمشان می پردازند، حواستان باشد شما دارید برای شادمانی چنین مردمی کار می کنید، اگر می خواهید »برانکو« را

  بیاورید، اگر می خواهید »زیدان« را بیاورید، اگر می خواهید »گواردیولا« را بیاورید یا حتی اگر می خواهید همین 
»آقا کریم« خودمان را بیاورید، بدانید که اگر تصمیمتان اشتباه باشد، دود اشتباهتان تنها و تنها و تنها به چشم همین 
هوادارانی می رود که با هر بردی خوشحال می شوند و با هر باختی اندوهگین، شما را به خدا برای خوشحالی این مردم، 
برای اینکه شادیشان فزون شود و از غم هایشان کاسته، انتخابهایتان را با درایت و فکر و اندیشه انجام دهید، برای تیم های 
بزرگی مانند پرسپولیس و برای هوادارانش حرمت قائل باشید و راضی نشوید که شان و منزلت باشگاهی که ده ها میلیون 
طرفدار دارد پایین بیاید، امروز سکان مدیریت باشگاه پرسپولیس در دستان شماست، نکند خدای نکرده کاری انجام 
دهید که بعدها نام نیکی از شما برده نشود، برانکوها می آیند و می روند و این تنها پرسپولیس است که پابرجا می ماند و 

خودش و افتخاراتش را پیشکش آیندگان می کند.

 درباره اصرار عجیب و غریب مدیرعامل سرخپوشان پایتخت به بازگشت »برانکو ایوانکوویچ«

آقای درویش اینقدر پرسپولیس را تحقیر نکنید

آگهی تحديد حدود اختصاصی
پلاک ه��ای ی��ک و دو و ۷, 9 و 10 و 12 و 13 و 1٥ و 1٦ و 1۸ و 19 و 21 
و 22 و 24 و 2٥ و 29 و 31 فرع��ی و 444٦ اصل��ی ، چون تحدید حدود 
ششدانگ شانزده قطعه زمین به شماره های پلاک های یک و دو و ۷ و 9 
و 10 و 12 و 13 و 1٥ و 1٦ و 1۸ و 19 و 21 و 22 و 24 و 2٥ و 29 
فرعی 444٦ اصلی و ششدانگ قنات به شماره پلاک 31 فرعی از 444٦ 
اصلی واقع در مزرعه شرافت آباد سخوید بخش 40 یزد بنا به علل منعکسه 
در پرونده ثبتی باید به عمل آید. اینک برحس��ب درخواست کتبی آقای 
محمود شاه طهماسبی طزنجی خریداری برابر خلاصه سند قطعی 4۷0۸0 
- 1401/11/04 دفترخانه 90 یزد مع الواسطه از متقاضی ثبت و بارعایت 
مواد 14 و 1٥ قانون ثبت عملیات تحدید حدود آن در ساعت 9 صبح روز 
شنبه 1402/12/0٥ در محل شروع و به عمل خواهد آمد، لذا بدینوسیله 
با انتشار این آگهی از متقاضی و صاحبان املاک مجاور دعوت می شود تا 
در روز و ساعت مقرر فوق در محل حضور بهم رسانند و هر ادعایی نسبت 
به حدود مرقوم یا حقوق ارتفاقی آن دارند به نماینده محدد اظهار و ابراز 
نمایند و چنانچه کس��انی به علت عدم حضور در محل نسبت به عملیات 
تحدید حدود اعتراضی داشته باشند می توانند طبق ماده 20 قانون ثبت از 
تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی تا 30 روز دادخواست خود را به مراجع 

ذیصلاح قضائی ارائه و گواهی آن را به این اداره تسلیم نمایند.

تاریخ انتشار: 1402/11/08
م.الف 1273 

متن آگهی مزايده
بموجب پرونده اجرائی کلاس��ه 140200030 س��ه دانگ مش��اع از ششدانگ خانه به 
مس��احت ششدانگ ٦٥1۸0 متر مربع واقع در خاتم به پلاک ثبتی شماره 9۸۷ فرعی 
 از 3 اصلی بخش ٥3 یزد محدود به حدود : ش��مالا در دو قسمت بطول های 3.٥ متر و 
2۷ متر درب و دیواریس��ت به کوچه ش��رقا در س��ه قس��مت که دوم شمالی است به 
طول های 13 متر و 1.3٥ متر دیواریس��ت به پلاک 3٦9 فرعی از 3 اصلی و ٦.90 متر 
به دیوار باقیمانده 102 فرعی از 3 اصلی جنوبا در سه قسمت به طول های 1٦.۸٥ متر 
دیواریست به پلاک ٦3۷ فرعی از 340 فرعی از 3 اصلی و ۸.٦٥ متر دیوار به دیوار ۷٦٥ 
فرعی از 103 فرعی از 3 اصلی و ۸.3٥ متر دیوار بدیوار باقیمانده 103 فرعی از 3 اصلی 
غربا درس��ه قسمت که دوم شمالی اس��ت بطول های 13.10 متر دیوار بدیوار باقیمانده 
104 فرعی از 3 اصلی که طبق س��ند انتقال قطعی شماره 39۷9 مورخ 20/1393/0٥ 
دفترخانه 123 خاتم بنام آقای عبداله وکیلی قاسم آباد و خانم الهه عباسیان فتح آبادی 
انتقال یافته است و برابر گزارش مامور اجرا بصورت خانه مسکونی به قدمت حدود 3٥ 
سال و در تصرف مالک باشد و  به موجب سند ازدواج شماره ۸022 مورخ 2٥/13۸0/0٦ 
دفترخانه ازدواج شماره 10۷ و طلاق 4 یزد بعلت عدم ایفای تعهد منجر به صدور اجرائیه 
تحت شماره 14020402103٥000٥9۸ شده است و برابر نظریه مورخ 1402/0۷/0۸ 
کارشناس رس��می دادگستری ششدانگ پلاک مذکور به مبلغ 21140000000 ریال 
ارزیابی ش��ده است و جهت وصول طلب بستانکار و حقوق دولتی کلاسه فوق الذکر در 
روز سه شنبه مورخ 1402/12/1٥ از ساعت 9 الی 12 ظهر در اداره ثبت اسناد و املاک 
خاتم واقع در خیابان شهداء از طریق مزایده حضوری بفروش می رسد و مزایده نسبت به 
سه دانگ مشاع از ششدانگ از مبلغ 10٥۷0000000 ریال شروع و به بالاترین قیمت 
که خریدار داشته باشد فروخته خواهد شد.  شرکت در جلسه مزایده منوط به پرداخت 
10 درصد از مبلغ پایه کارشناس��ی به حس��اب سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده 
قانونی او در جلس��ه مزایده اس��ت برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را 
ظرف مدت ٥ روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که 
ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند ، مبلغ مذکور قابل 
استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد. در این صورت، عملیات فروش از درجه 
اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به 
آب، برق، گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده 
دارای آنها باش��د و نیز بدهی مالیاتی و عوارض ش��هرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از 
اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و تنظیم سند 

انتقال موکول به ارائه مفاصا حسابهای دارایی و شهرداری و ... خواهد بود.

م.الف 90
تاریخ انتشار: 1402/11/8

 »آقای ايکس«، روايت همدلی میان آدم هاست
بخش خیابانی چهل و دومین جشنواره بین المللی تئاتر فجر، پذیرای نمایش 
»آق��ای ایکس« به نویس��ندگی رضا اعظم��ی راد و کارگردانی امیرعباس 
پارساییان از یزد است. امیر عباس پارساییان با بیان اینکه داستان نمایش 
درباره »آقای ایکس« اس��ت که با وام صاحب خانه می شود، اما به واسطه 
همسایه هایی که دارد به جنون می رسد، گفت: »این نمایش بیست دقیقه ای 
فانتزی، موزیکال و در ژانر اجتماعی، روایت زندگی مردم در بستر اجتماع 
اس��ت و بر همدلی میان آدم ها تاکید دارد.« او ادامه داد: »در واقع این اثر 
نمایشی، بیانگر این است که در اوضاع بد اقتصادی و فشاری که روی همه 
مردم اس��ت، به جای اذیت کردن یکدیگر، همدل و همراه باشیم و به هم 
کمک کنیم.« پارساییان، درباره فضاسازی نمایش »آقای ایکس« هم گفت: 
»پنج سکو برای نشان دادن موقعیت های مختلف نمایش درنظرگرفته شده 
و فضا کاملا فانتزی و موزیکال اس��ت.« به گزارش صبا، او که نخس��تین 
تجربه کارگردانی اش را در این دوره از جشنواره تئاتر فجر تجربه می کند، 
این رویداد را بزرگ ترین رخداد نمایشی و ویترین تئاتر ایران معرفی کرد و 
افزود: »آرزوی هر هنرمندی حضور در این رویداد تئاتری است تا علاوه بر 
تبادل ارتباط با هنرمندان و تماشای آثار راه یافته، به کسب تجربه بپردازد.«

وقتی بايد با »آواز اصفهان« پیام بازرگانی ببینیم! 
 ح��دود 1٥ س��ال بخ��ش ابتدای��ی ی��ک قطع��ه موس��یقی ب��ی کلام اثر 
»دبورا هنسون کونانت )هارپ نواز معروف آمریکایی(« آغازگر پیام های بازرگانی 
رس��انه ملی بود؛ این هنرمند کهنه کار هارپ به اجراهای پرشور صحنه ای و 
نوآوری هایش در کار با هارپ الکتریکی ش��هرت دارد. تلفیق موسیقی پاپ 
و جاز با الکتروهارپ فضای موس��یقایی خاصی در آثار دبورا هنس��ون ایجاد 
کرده اس��ت؛ هرچند که معلوم نیس��ت اثر او چگونه به بخش تامین صدا و 
س��یما رس��یده بود و بخش کوتاهی از آن آغازگر پیام ها بازرگانی شده بود! 
حالا اما با گذشت بیش از 10 سال طی مراسمی که دوم بهمن ماه در قالب 
نخستین جشنواره آگهی های بازرگانی با عنوان »جشنواره فرهنگی اقتصادی 
آگهی های بازرگانی« به میزبانی مرکز همایش های صدا و س��یما، با حضور 
برخی مسئولان رسانه ملی و فعالان حوزه تبلیغات برگزار شده بود از موسیقی 
جدید آگهی های بازرگانی رونمایی شد؛ که به معنی احساس نیاز به یک قطعه 
موسیقی اصیل ایرانی در این حوزه پر مخاطب بود. این قطعه موسیقی ایرانی 
که به تازگی جایگزین موسیقی ابتدایی آگهی های بازرگانی شده است، توسط 
شهرام منظمی )آهنگساز موسیقی ایرانی( ساخته شده است. قطعه ای که قرار 
است با هویت ایرانی حال و هوای متفاوتی نسبت به قطعه پیشین ایجاد کند. 
شهرام منظمی، آهنگساز و نوازنده درباره ساخت و اجرای قطعه موسیقی برای 
پیام های بازرگانی می گوید: »اولین پارامتری که برای ساخت چنین قطعه ای 
در ذهنم نقش بست، کوتاه بودن زمان آن بود که برای ساخت چنین اثری 
در اولویت است. در واقع باید روند منطقی ملودی در یک زمان ٦ یا ۷ ثانیه ای 
طی می شد و این در حالی است که این موسیقی کوتاه باید روان و دلپذیر 
اجرا می شد.« به گزارش ایسنا، وی ادامه می دهد: »وقتی بنده متوجه فراخوان 
صدا و سیما برای ساخت موسیقی پیام های بازرگانی شدم، سه قطعه به این 
منظور ساختم؛  اولی قطعه ای در گوشه بیداد دستگاه همایون، دومی قطعه ای 
در گوشه شور شهناز و سومی قطعه ای در گام یا آواز اصفهان که همین قطعه 
سوم برای پخش انتخاب شد. این قطعه با ارکستراسیون حجیم تولید شده 

است و امیدوارم مخاطب با این موسیقی حس و حال تازه ای تجربه کند.« 

 تلگرام آگهی های مفقودی
واتس اپ ٠٩١٢٢٩٩١٧٩۶

علیرضا صادقی زارچی  نیـــاز بــه تمــاس تلفنــی نمی باشـــد
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک نیر

غلامحسین برزگر مروستی 
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان خاتم 

یوسف خاکیان = روزنامه نگار 
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آفتاب یزد –  شهین نجفی کشایه  : کیسه صفرا ، عضو توخالی و کوچکی 
است که مایعی به نام صفرا در آن تغلیظ و ذخیره می شود. صفرا برای کمک به 
هضم چربی ها به روده کوچک آزاد می ریزد. این عضو مهم و حیاتی بدن ممکن 
است که درمعرض مشکلات  مختلفی  قرار بگیرد  که  یکی  از آنها  بروز  التهاب  
کیسه  صفرا یا کله سیستیت است که می  تواند فرد  را  در  معرض مشکلات  
متعددی قرار  دهد  و کیفیت  زندگی  مبتلایان را به صورت جدی کاهش دهد لذا 
با توجه به اهمیت موضوع آفتاب یزد در اینباره با دکترمحمد امانی ، فوق تخصص 
گوارش و کبد و دکتر س��ید امیر منصور رضا دوس��ت ، فوق تخصص گوارش و 
کبد و دکتر مسعود صدرالدینی، فوق تخصص گوارش و کبد  و دکتر امیر سعید 
 صادقی، فوق تخصص گوارش و کبد گفت و گو کرده است .دکتر امانی در این باره 
می گوید : به طور کلی کیسه صفرا ، عضو کوچکی درون بدن است که ظاهری شبیه 
به گلابی دارد. این عضو دقیقا زیر کبد قرار گرفته است و وظیفه آن جمع نمودن 
صفراهای ترش��ح شده درون کبد است. این عضو صفرا را جمع آوری می نماید و 

به سمت روده کوچک هدایت می نماید تا در هضم چربی ها به بدن کمک نماید.
وی اظهار کرد : به طور کلی مجاری صفراوی محل اتصال کبد، کیس��ه صفرا و 
 پانکراس به روده کوچک اس��ت . التهاب کیس��ه صفرا زمانی اتفاق می افتد که 

سنگ های موجود در کیسه صفرا موجب بسته شدن مجاری صفراوی شوند. 
این فوق تخصص گوارش و کبد افزود: در صورت حاد بودن این التهاب، مراجعه 
به پزش��ک و اقدام سریع برای درمان آن از اهمیت بسیار بالایی برخوردار است 
زیرا در صورت عدم درمان بیماری های کیسه صفرا امکان ترکیدن کیسه صفرا 
 وجود دارد.  وی توضیح  داد : التهاب کیسه صفرا، معمولا به صورت ناگهانی ایجاد

  می ش��ود. در صورتی که این التهاب به صورت م��داوم و مکرر ادامه پیدا کند، 
علاوه بر دردهای شدید می تواند عملکرد کیسه صفرا را نیز دچار اختلال نماید. 

< التهابات در کیسه صفرا معمولا به دلیل وجود سنگ در آن ایجاد می شود
دکتر امانی متذکر شد: التهابات در کیسه صفرا معمولا به دلیل وجود سنگ در 
این عضو بدن ایجاد می شود. سنگ های کیسه صفرا حجم کریستالی هستند 
که معمولا از ترکیب نمک کلسیم، کلسترول و همچنین رنگدانه های موجود در 
کیسه صفرا ساخته می شوند.این فوق تخصص گوارش و کبد افزود :  از آنجایی 
که وجود این س��نگ ها معمولا بدون نشانه ظاهری است بنابراین افراد ممکن 
اس��ت به وجود این سنگ ها در کیس��ه صفرا خود پی نبرند  اما در صورتی که 
التهاب در این عضو به وجود آید، قطعا دلیل آن وجود سنگ در این عضو است. 
البته موارد مختلفی مانند افزایش سن نیز وجود دارندکه می توانند در بروز این 
التهابات موثر باش��ند. وی اضافه کرد : از این عوامل می توان به مواردی  مانند 
 اینکه معمولا بانوان بیشتر از آقایان به این التهاب دچار می شوند ، کاهش وزن و 
 لاغری های شدید ، افزایش وزن و چاقی شدید ، سابقه سنگ کیسه صفرا در زمان های

 گذش��ته ، بیماری دیابت و همچنین بارداری اش��اره کرد که  می تواند در بروز 
این مشکل نقش داشته باشد.دکتر امانی مطرح کرد : به طور کلی التهاب کیسه 
 صفرا در بسیاری از مواقع با نشانه های ظاهری همراه است. یکی از معمول ترین 
نشانه های کله سیستیت دردهای شدید در ناحیه بالایی شکم و در سمت راست 
بدن است که معمولا به صورت ناگهانی ایجاد می شود و  از طرفی این درد می تواند 
در ناحیه شانه راست نیز احساس شود.این فوق تخصص گوارش و کبد ادامه داد :  
برای اینکه متوجه شوید این درد ممکن است به دلیل التهاب کیسه صفرا باشد یا 
خیر همچنین باید بدانید که درد ناشی از این التهاب با تنفس عمیق بیشتر خواهد 
شد و از طرفی دردی که به دلیل التهابات کیسه صفرا به وجود می آید، معمولا 
برخلاف دیگر دردهای شکمی به صورت مزمن و پیوسته ادامه پیدا خواهد کرد و 
در برخی مواقع تا چند ساعت ادامه دار بوده و قطع نمی شود. وی تصریح کرد : 
در برخی موارد که درمان دارویی یا سایر روش های درمانی  برای  بهبود  بیماری  
التهاب کیسه  صفرا پاسخ ندهد، از جراحی هایی مانند جراحی لاپاراسکوپی کیسه 
صفرا می توان استفاده کرد.دکتر امانی گفت : همچنین از دیگر علائم احتمالی 
التهاب کیسه صفرا می توان به حالت تهوع و بالا آوردن محتویات معده ، عرق 
کردن بدون دلیل منطقی ، مشاهده ورم در ناحیه شکم ، بالا رفتن دمای بدن ، 
احساس بی اشتهایی و مشاهده علائم یرقان مانند زردی چشم ها و پوست صورت 
اشاره کرد.این فوق تخصص گوارش و کبد توصیه کرد : برای پیشگیری نمودن از 
ایجاد التهاب کیسه صفرا، نیاز است تا از ایجاد سنگ کیسه صفرا جلوگیری نمایید. 
وی  بی��ان  ک��رد : کاهش وزن زیاد در مدت زم��ان کم، می تواند یکی از دلایل 
ایجاد سنگ در کیسه صفرا باشد لذا به همین دلیل در صورتی که قصد کاهش 
وزن دارید. بهتر است سریع وزن خود را کم نکنید و با استفاده از رژیم مناسب و 
استاندارد، وزن خود را کاهش دهید. به طور مثال ایده آل ترین نحوه کاهش وزن 
در یک هفته، یک تا یک کیلو و نیم است.دکتر امانی توصیه کرد : داشتن وزن 
نرمال از دیگر مواردی است که می تواند به پیشگیری از ایجاد سنگ کیسه صفرا 
 کمک نماید لذا به همین دلیل در هر س��ن و شرایطی که هستید، سعی کنید 
 با توجه به قد و س��ن خود، مناس��ب ترین وزن را داش��ته باش��ید و همچنین 
ورزش های س��بک و تغذیه سالم می تواند به ثابت نگه داشتن این وزن کمک 
نماید. این فوق تخصص گوارش و کبد گفت : داش��تن رژیم غذایی مناسب نیز 
تاثیر بسیار زیادی در پیشگیری از ایجاد سنگ صفرا دارد. به طور مثال استفاده 
نمودن از مواد غذایی کم فیبر و پر چرب می تواند در ساخت این سنگ ها موثر 
باشد لذا به همین دلیل توصیه می شود که میوه، سبزیجات و دیگر مواد غذایی 
حاوی فیبر را در رژیم غذایی خود جای دهید. وی توضیح  داد :  با توجه به شدت 

و میزان التهاب کیسه صفرا  می توان از روش های مختلفی به منظور درمان این 
 مش��کل استفاده نمود. از ابتدایی ترین روش های درمانی این التهابات می توان

 به استفاده کردن از سرم به منظور پیشگیری از کاهش آب بدن اشاره کرد و روزه 
گرفتن و اجتناب از خوردن و آشامیدن در طولانی مدت نیز می تواند موجب دفع 
این سنگ ها شود و استفاده کردن از مسکن و آنتی بیوتیک ها نیز می تواند در 
کاهش دردهای ناشی از التهابات کیسه صفرا و کاهش میزان عفونت کیسه صفرا 
موثر باشد.دکتر امانی  ابراز داشت : درمان اولیه التهابات کیسه صفرا معمولا یک 
هفته ادامه خواهد داشت که با توجه به شرایط بیمار، این درمان می تواند در خانه 
یا بیمارستان انجام شود. این فوق تخصص گوارش و کبد گفت : در صورتی که 
پس از اتمام درمان اولیه ، سنگ کیسه صفرا از بین نرود و التهابات باقی بماند، 
 پزش��ک برای درمان جدی تر از روش جراحی استفاده می کند. این جراحی به
  س��ه روش لاپاراس��کوپی کله سیستکتومی، لاپاراس��کوپی کله سیستکتومی 

تک برشی و کله سیستکتومی باز انجام می شود.

< سنگ های صفراوی جزو بیماری های شایع دستگاه گوارش است 
در ادامه نیزدکتر رضا دوست در این باره خاطرنشان کرد : کیسه صفرا یک کیسه 
 گلابی شکل است که در سطح تحتانی کبد و در قسمت بالا و راست شکم زیر 
لبه دنده ها قرار دارد. این کیسه توسط مجاری صفراوی از یک طرف به کبد و از 
طرف دیگر به ابتدای روده کوچک متصل می گردد .وی ادامه داد : سنگ های 
صفراوی جزو بیماری های شایع دستگاه گوارش بوده و تقریبا از هر ده نفر بزرگسال 
یک تا دو نفر مبتلا به سنگ های صفراوی می باشند و  خانم ها نیز بیش از آقایان 
 دچار این عارضه می شوند .این فوق تخصص گوارش و کبد افزود : دو نوع اصلی
  س��نگ های صفراوی ش��امل س��نگ های کلسترولی )ش��ایع ترین سنگ( و 
سنگ های پیگمانتر )یا رنگی( می باشند . سنگ های صفراوی ممکن است خیلی 
کوچک و مانند شن و یا بزرگ به یک توپ گلف باشند ، تعداد آنها نیز از یکی 
تا صدها عدد متغیر است .وی مطرح کرد : عوامل خطرساز در ایجاد سنگ های 
صفراوی  عبارتند از س��ن بالای 40 سال ، چاقی  ، رژیم های غذایی پرکالری و 
پرچربی ، جنس مونث ، زایمان های زیاد، نژاد ، کاهش وزن سریع ، داشتن سابقه 
فامیلی سنگهای صفراوی ، ابتلا به دیابت ، استفاده از قرص های ضد بارداری ، 
انگل های صفراوی ، کم خونی سلول های داسی ، زندگی کم تحرک است .دکتر 
رضا دوست توضیح داد : درباره تظاهرات بالینی سنگ های صفراوی باید گفت که 
در مواردی علائم خفیف و تکرار شونده وجود دارند که به صورت دردهای ناحیه 
فوقانی شکم ، تهوع ، استفراغ ، سوزش سردل ، تلخی دهان و ترش کردن تظاهر 
می نماید .این فوق تخصص گوارش و کبد افزود : در برخی موارد نیز سنگ های 
صفراوی با ایجاد التهاب یا عفونت در کیسه صفرا خود را با عوارض شدید نشان 
می دهند که عبارت اس��ت از تب ، زردی و بی حالی و همچنین درد ش��دید و 
پیچشی شکم که به طور ناگهانی شروع می شود و ممکن است به مدت 30 دقیقه 
تا 5 ساعت به شدت ادامه یابد  و در برخی از موارد ممکن است عوارض شدید 
مانند سیاه شدن و ترکیدن کیسه صفرا و منتشر شدن صفرا در حفره صفراوی 

را در پی داشته  باشد .
 وی  تشریح کرد : در صورت بروزعارضه  التهاب یا عفونت در کیسه صفرا ، خارج 
 س��اختن کیسه صفرا از بدن توس��ط عمل جراحی ، چه به صورت  جراحی باز

شکم یا جراحی بسته از طریق لاپاراسکوپ قویا توصیه می گردد . درمان دارویی و 
رژیم های غذایی فقط در سنگ های صفراوی داخل کیسه صفرا که بدون علامت 
می باشند ، تجویز می گردد . دکتر رضا دوست عنوان کرد : برای افرادی که مبتلا 
به سنگ های صفراوی داخل کیسه صفرا بوده و بدون علامت باشند . می توان 
منتظر ماند و بیمار را تحت نظر گرفت . این فوق تخصص گوارش و کبد ادامه داد: 
اما در مواردی  نیز انجام عمل جراحی قویا توصیه می گردد که عبارتند از اینکه 
افرادی که دچار عوارضی همچون التهاب یا عفونت کیسه صفرا ، التهاب لوزالمعده 
و زردی به علت وجود سنگ شده اند ، افرادی که به علت دردهای شدید زندگی 
روزمره شان مختل شده است، افرادی که بیماری های زمینه ای مانند دیابت ، 
 کاندید پیوند ، مصرف کننده کورتون و ..... دارند ، افرادی که سنگ های ریز و فراوان

 دارند، افرادی که در سنین پایین دچار سنگ صفراوی شده اند، افرادی که مبتلا 
به سنگ صفراوی در داخل مجاری صفراوی هستند ، افرادی که سنگ صفراوی 
با قطر بیش از سه سانتیمتر دارند و طبق نظر پزشک معالجشان کاندید عمل 
شده اند . وی اظهارکرد: در صورت عدم درمان به موقع ، جراحی التهاب کیسه  
صفرا ممکن است عوارض شدید وجود سنگ های صفراوی مانند زردی ، عفونت ، 
التهاب صفاق و ..... واقع شده و حتی جان بیمار به خطر بیافتد بنابراین ارزش عمل 

جراحی در جلوگیری از بروز عوارض خطرناک سنگ های صفراوی ، می باشد .
دکتر رضا دوست افزود : دو روش جراحی جهت رفع عارضه التهاب کیسه صفرا 
وجود دارد که عبارتند از کوله سیس��تکتومی با روش جراحی باز شکم  و کوله 
سیس��تکتومی با روش جراحی بسته )لاپاراس��کوپی( . این دو روش جراحی با 
بیهوشی عمومی صورت می گیرد اما روش جراحی بسته )لاپاراسکوپی( بیشتر 
توصیه می شود و در اغلب موارد از این روش استفاده می شود مگر آنکه مانعی 
برای انجام آن باشد که این بستگی به نظر جراح معالج دارد . این فوق تخصص 
گوارش و کبد ادامه داد : در روش لاپاراسکوپی برای خارج کردن کیسه صفرا یک 
برش یک سانتی متری زیر ناف و یک برش یک سانتی متری زیر جناغ سینه و 
دو برش کوچک نیم سانتی متری در طرف راست شکم داده می شود و از طریق 
این برش ها لنز دوربین و وسایل مورد نیاز داخل شکم می گردد و از طریق تصویر 

منتقل شده از دوربین به مانیتور و ابزار وارد شده به شکم . جداسازی کیسه صفرا 
و بستن مجرای صفراوی و عروق مربوطه به آن انجام و کیسه صفرا از بستر خود 
روی کبد آزاد و از شکم خارج می شود .وی ابراز کرد : فواید عمل لاپاراسکوپی 
برای خارج کردن کیسه صفرا عبارتند از اقامت کوتاه تر در بیمارستان  ، برش های 
کوچک بر روی شکم ، عدم وجود عوارض برش های معمول در جراحی باز شکم، 
 درد کمتر پس از عمل ، بازگش��ت سریع تر به زندگی عادی و مناسب تر بودن

 از نظر زیبایی جدار شکم است.دکتر رضا دوست  ادامه داد : عمل لاپاراسکوپی 
نیز اما معایبی دارد که ش��امل امکان آس��یب اعضا داخل شکم بالاخص مجاور 
کیس��ه صفرا و عدم امکان خارج ساختن کیسه صفرا با لاپاراسکوپ در 5 تا 10 
درصد موارد و تبدیل عمل لاپاراسکوپی به عمل جراحی باز در حین عمل است 
.ای��ن فوق تخصص گوارش و کبد گفت : آمادگي هاي قبل از انجام جراحي نیز 
ش��امل این است که از 12 ساعت قبل از عمل بیمار نباید آب و غذا میل کند ، 
استحمام در شب قبل از عمل و تراشیدن موهای شکم ، در موارد اورژانس و در 
صورت وجود تهوع و اس��تفراغ ممکن است برای بیماران از لوله بینی � معده یا 
سوند ادراری استفاده شود. قطع داروهای خونریزی دهنده مانند آسپرین قبل از 
عمل به صلاحدید پزشک معالج. وی توصیه کرد :مصرف هرگونه دارو قبل از عمل 
باید به اطلاع جراح رسانده شود ، انجام آزمایشات روتین و تست های کبدی باید 
انجام شود ،  انجام مشاوره قلبی در بیماران بالای چهل سال باید انجام شود . قطع 
مصرف سیگار در بهبودی سریعتر پس از عمل کمک می کند .  دکتر رضا دوست  
عنوان کرد : بعد از عمل بیمار جهت درمان التهاب کیسه صفرا به اتاق ریکاوری 
منتقل شده و چند ساعت در آنجا تحت مراقبت قرار می گیرد  و اگر بیمار مشکل 
عمده قلبی ، ریوی ، عفونی و .... نداشته باشد به بخش منتقل می شود ،روز بعد 
از عمل بیمار راه رفته ، غذا می خورد و در بیمارستان پانسمان و مراقبت از زخم ، 
توسط کادر درمانی صورت می گیرد .این فوق تخصص گوارش و کبد ادامه داد : 
ممکن است درد شانه بعد از این جراحی وجود داشته باشد که این امر معمولاً بعد 
از چند روز برطرف می شود .استحمام بیمار روز بعد از عمل بلامانع است . رژیم 

غذایی بدون چربی آزاد است .

< التهاب کیسه صفرا مانند سایر بیماری ها دارای عوارض مخصوص خود است
در ادامه نیز دکتر صدر الدینی در اینباره خاطرنش��ان کرد : به التهاب ناگهانی 
و شدید کیسه صفرا ، کله سیستیت می گویند. این مشکل همراه با دردهای 
مکرر اس��ت و عملکرد اصلی کیسه صفرا را دچار مشکل می کند.  وی مطرح 
کرد : کیس��ه صفرا یک اندام از بدن اس��ت که از لحاظ قرارگیری در زیر کبد 
قرار دارد . این عضو از بدن کوچک و به شکل گلابی است. از کاربردهای اصلی 
این عضو از بدن جمع آوری صفرای ترش��ح ش��ده از کب��د و انتقال آن ها به 
 روده کوچک از طریق مجرای صفراوی اس��ت. این کار باعث می شود تا هضم 

چربی ها سریع تر انجام شود. 
این فوق تخصص گوارش و کبد اشاره کرد : مجرای صفراوی؛ کبد، کیسه صفرا و 
پانکراس را به روده کوچک متصل می کند. برخی افراد دچار سنگ کیسه صفرا 
می شوند که همین مورد می تواند مجراهای صفراوی را مسدود کند که در این 
حالت فرد به مرور زمان دچار التهاب حاد کیسه صفرا یا همان کله سیستیت می 
شود. وی مطرح کرد : بیماری التهاب حاد کیسه صفرا دارای علائم مختلفی است 
که توصیه می شود در صورت مشاهده این علائم به متخصص مراجعه شود. مهم 
ترین علائم این بیماری ، درد شدید و ناگهانی در قسمت بالا و سمت راست شکم 
است. این درد شدید به گونه ای است که درد در قسمت های مختلف بدن مانند 
در شانه راست فرد پخش می شود. همچنین این درد به حدی است که ممکن 
است فرد هنگام نفس کشیدن دچار درد شود و  درد ناشی از این بیماری مزمن 
و پیوسته است و با گذشت چندین ساعت از بین نمی رود.دکتر صدرالدینی افزود 
: از دیگر علائم بیماری التهاب حاد کیسه صفرا می توانیم به تب ، حالت تهوع 
و اس��تفراغ ، عرق کردن، بی میلی و بی اش��تهایی، ورم در قسمت شکم، زردی 
پوست و زردی سفیدی چشم اشاره کنیم .این فوق تخصص گوارش و کبد عنوان 
کرد : بروز بیماری التهاب کیسه صفرا ممکن است علل مختلفی داشته باشد اما 
لازم است بدانید که در داخل کیسه صفرا مایع خاصی ترشح می شود که به آن 
صفرا می گویند. هنگامی که صفرا در داخل کیسه صفرا ترشح می شود از طریق 
مجراهای صفراوی به سمت روده ها حرکت می کنند. اگر به هر دلیلی این مجراها 
مسدود شوند فرد دچار کله سیستیت می شود. در اغلب موارد وجود سنگ ها در 
کیسه صفرا موجب مسدود شدن این مجراها می شوند. وی ادامه داد : از دیگر علل 
بروز این بیماری عبارت است از وجود عفونت های باکتریایی در مجرای صفراوی، 
تورم در ناحیه لوزالمعده یا کبد، پایین آمدن سطح خون رسانی به کیسه صفرا و 
لجن کیسه صفرا است .دکتر صدرالدینی مطرح کرد :  بیماری التهاب کیسه صفرا 
مانند سایر بیماری ها دارای عوارض مخصوص خود است که همانطور که گفته 
شد در صورت مشاهده علائم مربوط به آن به متخصص باید مراجعه کرد .این فوق 
تخصص گوارش و کبد اظهار کرد :  برخی از رایج ترین و مهمترین عوارض این 
بیماری عبارتند از عفونت ، از بین رفتن بافت کیسه صفرا و ترکیدن کیسه صفرا 
است .وی عنوان کرد : روش های مختلفی برای پیشگیری و جلوگیری از التهاب 
کیس��ه صفرا یا کله سیستیت وجود دارد که عبارت اس��ت از عدم کاهش وزن 
ناگهانی ، حفظ وزن متعادل  و رعایت رژیم غذای مناسب است .دکتر صدرالدینی 
افزود : کم کردن ناگهانی وزن می تواند در بدن سنگ کیسه صفرا تولید کند لذا 
به همین دلیل اگر نیاز به کاهش وزن دارید بهتر است در فواصل زمانی مشخص 
ش��روع به کم کردن وزن خود کنید.این فوق تخصص گوارش و کبد ادامه داد :  
هر شخصی با توجه به توده بدنی که دارد باید یک وزن متعادل را داشته باشد. 
حف��ظ وزن متعادل می تواند از بروز این بیماری جلوگیری کند. همچنین لازم 
به ذکر است که اضافه وزن می تواند موجب تولید سنگ کیسه صفرا شود.  وی 
اضافه کرد که  از دیگر روش های موثر در جلوگیری از بروز بیماری کله سیستیت 
رعایت یک رژیم غذای مناسب و سالم است. بهتر است فرد از یک رژیم غذایی 
فیبردار و کم چربی پیروی کند زیرا غذاهای کم فیبر و پرچرب می تواند موجب 

بروز بیماری کله سیستیت شود .دکتر صدرالدینی اظهار کرد : برای افرادی که به 
بیماری التهاب کیسه صفرا مبتلا می شوند چند نوع روش درمانی در نظر گرفته 
 می ش��ود . درمانی که در مراحل اولیه بروز این بیماری برای فرد در نظر گرفته 
می شود عبارت است از عدم خوردن و آشامیدن زیرا این موضوع می تواند به دفع 
سنگ کیسه صفرا کمک کند و سرم زدن زیرا  با تزریق سرم بدن فرد در مقابل 
کم آبی مقاوم می ش��ود و مصرف مسکن و برخی داروهای خاص نیز به درمان 
ای��ن بیماری و کنترل درد بیمار کمک می کند و همچنین در صورتی که فرد 
دچار عفونت شده باشد با مصرف آنتی بیوتیک می توان از بروز هر چه بیشتر آن 
جلوگیری کرد. این فوق تخصص گوارش و کبد متذکر شد : نکته مهمی که باید 
به آن توجه شود این است درمان های اولیه به مدت یک هفته کارساز است و اگر 
این درد ادامه دار باشد باید به بیمارستان مراجعه کرد.وی مطرح کرد : برخی افراد 
هستند که انجام درمان های اولیه روی آنها تاثیر نمی گذارد لذا به همین خاطر با 
توجه به تشخیص پزشک فرد مجبور به انجام جراحی می شود . در برخی موارد 
فرد مجبور می ش��ود که کیسه صفرا خود را به صورت کامل از بدن خود خارج 
کند. دکتر صدرالدینی گفت : بیماری کله سیستیت به سه روش انجام می شود 
 که عبارتند از لاپاراس��کوپی کله سیستکتومی ، لاپاراسکوپی کله سیستکتومی 

تک برشی و کله سیستکتومی باز است .

< علائم التهاب کیسه صفرا در کودکان و نوجوانان کمی مبهم است
در ادامه نیز دکتر صادقی در اینباره  اذعان داشت : کیسه صفرا یک اندام گوارشی 
گلابی شکل در سمت راست شکم است که وظیفه ذخیره و آزادسازی صفرا برای 
هضم چربی را دارد. التهاب کیسه صفرا باعث درد شکم، استفراغ و تب می شود.

وی افزود : این کیسه از طریق یک مجرا به کبد متصل شده است و اگر سنگی 
این مجرا را مس��دود کند، صفرا برگشته و کیسه صفرا ملتهب خواهد شد. این 
عارضه با عنوان چرک کردگی یا آماس حاد کیس��ه صفرا شناخته می شود.این 
فوق تخصص گوارش و کبد عنوان کرد : کیسه صفرا هنگام التهاب ، متورم و قرمز 
می شود. با تجمع مایع در یک ارگان احتمال بروز عفونت ثانویه وجود دارد.وی 
توصیه کرد : اگر دارای علائمی همچون بی اشتهایی، استفراغ و احساس تهوع 
هستید، باید به متخصص گوارش مراجعه کنید تا آزمایشات مربوط به کیسه 
صفرا گرفته شود.  دکتر صادقی بیان کرد : شایع ترین علائم بیماری  التهاب 
 کیسه صفرا در افراد  عبارتند از درد در ناحیه یک چهارم بالایی و راستی شکم 
حالت تهوع و اس��تفراغ ، تب ، کسالت است . این فوق تخصص گوارش و کبد 
گفت : درد در ناحیه یک چهارم بالایی و راستی شکم اغلب به صورت ناگهانی 
و کمی پس از خوردن غذای چرب شروع می شود و ممکن است شروع درد از 
بالای ناف باشد  اما بعداً به زیر دنده های قفسه سینه در سمت راست شکم و 
اطراف ناحیه کیسه صفرا کشیده می شود.وی ادامه داد : به دلیل بروز انسداد 
در مجرای صفراوی ، چربی ها برای هضم تجزیه نمی شوند. نتیجه این شرایط 
بی اشتهایی، احساس تهوع و استفراغ خواهد بود و نیمی از افراد مبتلا به التهاب 
کیس��ه صفرا نیز دچار تب بالای صد فارنهایت یا 37.8 درجه سلس��یوس می  
شوند.دکتر صادقی اضافه کرد : فرد مبتلا به التهاب کیسه صفرا ممکن است، 
احس��اس کسالت عمومی و بی حالی و بیماری داشته باشد. بی حالی علامت 
رایج بسیاری از بیماری ها و اغلب اولین نشانه وجود التهاب و عفونت است.این 
فوق تخصص گوارش و کبد بیان کرد : علائم دیگر این بیماری نیز بسته به سن 
و وضعیت سلامت عمومی شخص متفاوت خواهد بود. درد کیسه صفرا ابتدا به 
شکل دردهای متناوب و انقباضی در ناحیه شکم ظاهر می شود؛ اما به تدریج به 
دردی ثابت و شدید تبدیل خواهد شد که استراحت، تغییر وضعیت قرارگیری 
بدن یا اقدامات دیگر آن را تسکین نمی دهد.وی افزود : این درد شاید در شانه 
راست یا ناحیه بالا و راست کمر نیز حس شود. درد به مرور زمان تشدید می 
ش��ود؛ خصوصاً هنگام کشیدن نفس عمیق یا با انجام هرگونه حرکت. بیشتر 
افراد طی چهار الی شش ساعت پس از تجربه چنین دردی به پزشک مراجعه 
می کنند.دکتر صادقی خاطرنشان کرد : علائم التهاب کیسه صفرا در کودکان 
و نوجوانان کمی مبهم است. علائم آنها ممکن است فقط کسالت، ضعف و بی 
اش��تهایی باشد و درد و تب نداشته باشند. رنگ پوست بعضی از این افراد زرد 
می شود که به آن یرقان می گویند. بروز یرقان در افراد مبتلا به این عارضه نادر 
است.این فوق تخصص گوارش و کبد تصریح کرد : در بخش اورژانس فرد مبتلا 
به التهاب کیسه صفرای شدید کاملا بی حرکت بر روی تخت معاینه دراز می 
کشد زیرا کوچکترین حرکتی می تواند درد را تشدید کند لذا از فرد خواسته 
خواهد شد که ماهیچه های شکم خود را منقبض کند که حسی شبیه اسپاسم 
خواهد داشت. منقبض کردن این ماهیچه ها به محافظت از اندام ملتهب شده 
در برابر درد احتمالی ناشی از معاینه کمک خواهد کرد.وی ادامه داد : در بعضی 
موارد کیس��ه صفرای ملتهب شده، پاره می شود و به یک عفونت خطرناک به 
نام سپس��یس تبدیل می گردد.دکتر صادقی اشاره کرد : کسی که علائم این 
الته��اب را تجربه می کند؛ باید برای جلوگیری از بروز عوارض جانبی احتمالی 
جدی و خطرناک به فوریت های پزشکی مراجعه کند. جراح برای جلوگیری از 
پیش��رفت آن و تبدیل شدن آن به عارضه های جدی دیگر، کیسه صفرا را در 
 می آورد.این فوق تخصص گوارش و کبد  مطرح کرد : بسیاری از موارد التهاب 
کیسه صفرا در نتیجه سنگ کیسه صفرا رخ می دهند. سنگ های کیسه صفرا 
توده های کریس��تال مانند کوچکی هس��تند که از نمک کلسیم، کلسترول و 
رنگدانه های صفراوی تشکیل می شوند.وی افزود :  تقریبا 10 تا 15 درصد از 
ایرانی ها س��نگ کیسه صفرا دارند و حدود یک سوم از این افراد دچار التهاب 
کیسه صفرا می شوند. سنگ های کیسه صفرا معمولاً به خودی خود علایمی 
ندارند.دکتر صادقی گفت : خطر التهاب کیس��ه صفرا با بالا رفتن سن بیشتر 
خواهد ش��د. عوامل خطرزای دیگر ش��امل زن بودن ، حاملگی، چاقی، دیابت، 
س��ابقه داشتن سنگ کیس��ه صفرا و کاهش وزن سریع اس��ت لذا رسیدگی 
 ب��ه این التهاب برای پیش��گیری از ایج��اد هر گونه ع��وارض جانبی احتمالی 

خطرناک ، ضروری است.

در گفت و گوی آفتاب یزد با متخصصان مطرح  شد  

»وجود سنگ« اصلی ترین دلیل بیماری »التهاب کیسه صفرا«
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آفتاب یزد - رضا بردستانی: هفت ماه و نیم از وزیر »صمت« شدن »عباس علی آبادی« 
گذشت و هنوز هیچ کس نمی داند سیاست خودرویی عالی ترین مقام تصمیم گیر در حوزه ی 
تولید و صنعت در کشور چیست مضافاً این که، از زمان وزیر صمت شدن علی آبادی، تقریباً 
هیچ تغییری در حوزه ی خودرو )تولید و عرضه( صورت نپذیرفته است اما در این هفت و ماه 
و نیم، عباس علی آبادی با چیره دستی، گرد و خاک های فراوانی در پشت تریبون هایی که در 
اختیار داشته به پا کرده، من جمله این که، اخیراً او با انتقاد از احیای برخی صنایع و تأسیس 
برخی کارخانه ها می گوید: »من مخالف احیای برخی بنگاه های اقتصادی هستم، احیای برخی 
از این بنگاه ها، اتلاف سرمایه است« و اما نمی گوید: »آیا حمایت همچنان و تا همیشه از صنعت 
خودرو آیا »اتلاف سرمایه« هست یا نه؟! « با این توضیح که همه می دانند زیان انباشته ی 
خودروسازها، خود به تنهایی برای به خاک سیاه نشانیدن بانک مرکزی کافی است! حرف ما 
در این نوشتار اما بررسی سیاست های خودرویی آقای وزیر نیست چون؛ اولاً وزیر هیچ گونه 
سیاســت خودرویی معرفی نکرده است و ثانیاً همه ی سیاست های خودرویی در نهایت به 

حمایت از خودروساز و فشار بیشتر بر پیکر نحیف خریدار منتهی می شود!

<آقایعلیآبادی،»فرصتطلبها«ازکداموزارتخانهمجوزمیگیرند؟!
علی آبادی در کلیپی کوتاه دو جمله ی تقریباً کلیدی دارد:

- چالش نانوشــته ی کشور در استراتژی توسعه آن است که، اغلب توسعه صنعتی صورت 
پذیرفته بر مدار رفتار فرصت طلبانه )اوپورتونیسم( بوده است

 - کارخانــه ی فولاد را در مکانی تأســیس کرده اند که اساســاً برای پذیــرش آلودگی هوا 
پتانسیل ندارد

عباس علی آبادی را با وزارتخانه داریِ مدت هفت ماه و نیمه، مسبب و مقصر آلودگی هوای 
کشور نمی دانیم اما با ذکر یک جمله از رضا حاجی کریم رئیس هیئت مدیره فدراسیون صنعت 
آب که گفته است: »هزینه انتقال آب دریا ۶ برابر بازچرخانی آب است« و با استناد به آن چه 

وزیر صمت گفته می خواهیم به پاسخ یک پرسش برسیم.
»اغلب توسعه صنعتی صورت پذیرفته بر مدار رفتار فرصت طلبانه )اوپورتونیسم( بوده است«، 
علی آبادی این موضوع را »چالش نانوشته ی کشور در استراتژی توسعه« می داند و برای این 
موضوع یا فرضیه، مثال هم دارد: »کارخانه ی فولاد را در مکانی تأسیس کرده اند که اساساً برای 

پذیرش آلودگی هوا پتانسیل ندارد«
تا به اینجا، چند مسئله ی قابل درک وجود دارد: هزینه انتقال آب دریا ۶ برابر بازچرخانی آب 
است، اغلب توسعه صنعتی صورت پذیرفته بر مدار رفتار فرصت طلبانه )اوپورتونیسم( بوده 
است و یک کارخانه ی فولاد را در مکانی تأسیس کرده اند که اساساً برای پذیرش آلودگی هوا 
پتانسیل ندارد. حال پرسش این است: »»فرصت طلب ها« از کدام وزارتخانه مجوز می گیرند؟!«

<پشتطرحهایبزرگانتقالآبدرکشورکدامصنایعحضوردارند؟!
ما نیز با آقای علی آبادی موافق هســتیم، نه برخی مناطق که تقریباً بیشتر مناطق عمدتاً 
صنعتی شــده ی کشور »برای پذیرش آلودگی هوا پتانسیل ندارند« اما نقش و تأثیر وزارت 

صمت و وزیر صمت در تغییر این ریل گذاری کدام است؟
طرح های انتقال آب در کشــور چند سالی است که آغاز شده، برخی انتقال های کوچک به 
سرانجام رسیده و بعضی انتقال های بزرگ طی سال آینده و سال های آینده به بهره برداری 

خواهد رســید اما هزینه ی هنگفت و چندصدهزارمیلیاردتومانی این پروژه ها از کدام محل 
تأمین می شود؟

پاسخ روشن است، عمده هزینه ها را صنایع بزرگ از جمله فولاد و مس متقبل شده اند اما 
این دست به جیب شدن های سخاوتمندانه برای جبران صدماتی است که به سفره آب های 
زیرزمینی وارد آمده، برای قطع برداشت از رودخانه ها است یا برای گسترش آن صنایع که 

ضمن آلاینده بودن، متناقض با سند ملی آمایش سرزمین نیز هستند؟
بالاترین مقام رسمی کشور که طبیعتاً صنایع باید از او به اصطلاح »حرف شنوی« داشته 
باشند، وزیر صمت است اما خودِ آقای علی آبادی هم می داند برخی صنایع و معادن بزرگ 
عملاً راه خود را از وزارت صمت، وزارت نیرو، سازمان محیط زیست و منابع طبیعی کشور جدا 
کرده اند و تقریباً بدون توجه به قوانین، هر تصمیمی که صلاح بدانند را عملیاتی می کنند خواه 
بر آلودگی هوا افزوده شود، خواه بر سفره ی آب های زیرزمینی فشار وارد آورد و خواه باعث از 

بین رفتن محیط زیست و منابع طبیعی شود.
حال اگر آقای وزیر منتقد »توســعه صنعتی صــورت پذیرفته بر مدار رفتار فرصت طلبانه 
)اوپورتونیسم(« که ورود او را به جمع رسانه ای هایی که سال ها است از این فرصت طلبی ها 
و فرصت طلبان می نالند، تبریک می گوییم اما و اگر، وزیر با گفتن این چند جمله می خواهد 
ریل گذاری را تغییر دهد می خواهیم ســاز و کارها و ایده ها و برنامه های او را بدانیم هرچند 
معتقدیم زور برخی صنایع بزرگ و معادن اسمی کشور به قدری زیاد است که یا علی آبادی 
باید در مقام همان منتقد باقی بماند و دست به هیچ مصوبه و دستورالعملی نزند تا همچنان 
وزیر صمت باشد یا اقداماتی را آغاز کند و منتظر سؤال و استیضاح مجلس و به خطر افتادن 

صندلی وزیر صمت باشد.
تجربه به ما می گوید: اساساً وزرای صمت اگرچه در مقام بیان و گفتار، همیشه قاطع بوده اند 
و حرف هایی زده اند که حتی رسانه ای ها نیز آن را با احتیاط بر زبان می رانند اما در مقام عمل 

شاهد هستیم خود را با صنایع بزرگ و معادن نامی کشور به اصطلاح در نمی اندازد.
نام استان و منطقه ی خاصی نمی بریم چون این فقره را در هر استان و منطقه ای در کشور 
می توان دید و با آن رو در رو شد اما برای خالی نبودن عریضه فقط به صورت کلی می گوییم؛ 
ما معدن و صنایعی سراغ داریم که؛ هم از دولت معدن گرفته اند بدون یک ریال هزینه )به 
آن ها هبه شده است(، هم برای خودشان آب انتقال داده اند، هم در بی آب ترین مناطق چاه 

حفر کرده اند و با انواع حیل و ترفند شانه از زیر بار قانون رفتن خالی می کنند، هم محیط 
زیست و منابع طبیعی را در روز روشن تخریب می کنند و هم به هشدارهای مقام های اجرایی 
و نظارتــی و حتی قضائی اعتنا نمی کنند. فقط مانده ایم آقای وزیر چگونه می خواهد با این 
غول های پرقدرت شاخ به شاخ شود و اما پرسش ما همچنان به قوت خود باقی است و آن این 
که: »آقای علی آبادی، آیا می دانید »فرصت طلب ها« ی مورد اشاره ی شما، از کدام وزارتخانه 

مجوز می گیرند؟! «

نه ناراحتم نه خوشحال؛ ناامیدم
ادامه از صفحه اول:

بنده البته اینجا در مقام قضاوت نیستم که استدلال زیدآبادی درست بوده یا شاگرد 

مرحوم، زیرا موضوع این وجیزه نیســت اما عرضم اینجاست ما برای بقا ناچاریم به 
ریســمان مردم چنگ بزنیم.در حقیقت،بحث اصلی فراتر از بحث های ژورنالیستی و 
شخص حسن روحانی است.اینکه انتخاب ها محدود شوند القائاتی را در جامعه ایجاد 

می کند که قابل وصف نیست.

اینکــه عده ای بحث را به رقابت سیاســی و جناحی کاهــش دهند و بگویند چون 
حســن روحانی و دولت اش کارنامه نداشته پس حق اش بوده ردصلاحیت شود و یا 
عنوان گردد که او رای نداشت چه می بود یا چه خیر یک سفسطه سیاسی آمیخته 

با لجاجت است.

گزارش

< وزیر صمت می گوید کارخانه ی فولاد را در مکانی تأسیس 
کرده اند که اساساً برای پذیرش آلودگی هوا پتانسیل ندارد 

< بالاترین مقام رســمی کشــور که طبیعتاً صنایع باید از او 
به اصطلاح »حرف شنوی« داشته باشند، وزیر صمت است 
اما خودِ آقای علی آبادی هم می داند برخی صنایع و معادن 
بزرگ عملًا راه خود را از وزارت صمت، وزارت نیرو، سازمان 
محیط زیســت و منابع طبیعی کشور جدا کرده اند و تقریباً 
بدون توجه بــه قوانین، هر تصمیمی که صــلاح بدانند را 
عملیاتی می کنند خواه بر آلودگی هوا افزوده شود، خواه بر 
سفره ی آب های زیرزمینی فشار وارد آورد و خواه باعث از 

بین رفتن محیط زیست و منابع طبیعی شود

< نام اســتان و منطقه ی خاصی نمی بریم چون این فقره را 
 در هر اســتان و منطقه ای در کشــور می توان دید و با آن 
رو در رو شــد اما برای خالی نبودن عریضه فقط به صورت 
کلی می گوییم؛ ما معدن و صنایعی ســراغ داریم که؛ هم از 
دولت معدن گرفته اند بدون یک ریال هزینه )به آن ها هبه 
شده است(، هم برای خودشان آب انتقال داده اند، هم در 
بی آب ترین مناطق چاه حفر کرده اند و برخی با انواع حیل و 
ترفند شانه از زیر بار قانون رفتن خالی می کنند، هم محیط 
زیســت و منابع طبیعی را در روز روشن تخریب می کنند و 
هم به هشدارهای مقام های اجرایی و نظارتی اعتنا نمی کنند. 
فقط مانده ایم آقای وزیر چگونه می خواهد با این غول های 
پرقدرت شــاخ به شاخ شود و اما پرســش ما همچنان به 
قوت خود باقی اســت و آن این که:» آقای علی آبادی، آیا 
می دانید »فرصت طلب ها«ی مورد اشاره ی شما، از کدام 
وزارتخانه مجوز می گیرند؟!« و به نامه های شما و معاون اول 

رئیس جمهور هم پاسخگو نیستند
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? بیشــتر مراکز درمانی وابسته به سازمان 
عریض و طویل تامیــن اجتماعی با ازدحام 
بیماران و اتــلاف وقت آنان همراه اســت. 
با این که نوبــت دهی به بیماران در تمامی 
درمانگاه های زیر مجموعه این سازمان تلفنی 
یــا اینترنتی انجام می شــود و برخی مراکز 
اگر نوبت داشــته باشند، حضوری هم وقت 
می دهند، سالن انتظار و به ویژه داروخانه های 
آن ها شلوغ اســت و برخی داروها که شامل 
بیمه شدگان نیســت، بیماران مجبورند از 
بیرون و با قیمت آزاد تهیه کنند. آیا مسئولان 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و 
سازمان تامین اجتماعی از خدمات دهی به 
بیماران در این گونه مراکز اطلاع ندارند؟ /علی
? هاشــم رضوانی: برخی برنج فروشــان 
برنج هــای خارجــی را با ایرانــی مخلوط 
می کنند و به نام برنج ایرانی می فروشــند 
و با این کارشــان مرتکب تخلف می شوند و 

حق الناس است. 
? شاهین فرج زاده: پل عابر واقع در خیابان 
۱۷شهریور، مقابل کوچه پرورش، غیرقابل 
اســتفاده و پاتوق معتادان است. از سازمان 
ترافیــک شــهرداری منطقــه۱۲ تقاضای 

جمع آوری آن را داریم.
? فرخی پــور از تهران: چــرا اتوبوس های 
پاســدار گمنام - میدان هفتــم تیر و بلوار 
شــهید نیکنام - بهارســتان، بــا تاخیر به 
ایســتگاه های بین راه می رسند؟ سابق هر 
۱۵ دقیقه اتوبوس مهیا بود، حالا نیم ساعت 

یک بار هم خبری از اتوبوس نیست.
? مصطفی کریمی: بیشترین دلیل گرانی 
میوه افزایش کرایه بار توســط خودروهای 
حمل بار از شهرســتان ها به تهران اســت. 
حق العمــل کاران در بــازار روز مجبورنــد 

کرایه های سنگینی پرداخت کنند.
? علــی از تهــران: بیشــتر خودروهای 
تک سرنشــین در خیابان ها و بزرگراه های 
تهــران رفــت و آمــد می کنند و بــا این 
کارشــان موجب آلودگی هــوا و ترافیک 
سنگین خیابان ها می شــوند. بدتر این که 
برخی رانندگان در بالاتر از میدان شــهدا، 
ابتــدای خیابان شــهیدان کفایــی امانی 
پلاک خودروشــان را می پوشانند تا بتوانند 

دوربین های طرح ترافیک را دور بزنند! 
پیام های مردمی در صفحات 7-2

روی خط آفتاب
 پیامک 1796   299   0912

واتساپ و تلگرام   1796   299   0912

aftabeyazd.ir :نشانی سایت

اعتراف تلخ وزیر صمت و یک پرسش

آقای علی آبادی، »فرصت طلب ها« از کدام وزارتخانه مجوز می گیرند؟!
< رضا حاجی کریم رئیس هیئت مدیره فدراسیون صنعت آب: هزینه انتقال آب دریا 6 برابر بازچرخانی آب است

< عباس علی آبادی: چالش نانوشته کشور در استراتژی توسعه آن است که، اغلب توسعه صنعتی صورت پذیرفته بر مدار رفتار فرصت طلبانه )اوپورتونیسم( بوده است

آگهی فقدان سند مالکیت پلاک ثبتی ۱۹ فرعی از ٤٢٨٦ 
اصلی 

شماره  وارده  تقاضای  برابر  گیلدهی  زارع   / صادق  محمد  آقای 
دو  تسلیم  با   1402/0۹/1۹ مورخ   102۸۵۶010۵402۵٧۹۸
 1402/0۹/1۹ مورخ  شماره 1۶4٣1  ذیل  مصدق  استشهادیه  برگ 
دفترخانه اسناد رسمی شماره 11۶ تهران با اعلام این که: مشخصات 
ملک: یک قطعه آپارتمان نوع ملک طلق با کاربری به پلاک ثبتی 
1۹ فرعی از 42۸۶ اصلی ، مفروز و مجزا شده از 1 فرعی از اصلی 
مذکور ، قطعه ٧ در طبقه 1 و واقع در بخش 0٧ ناحیه 00 حوزه 
ثبت ملک خاوران تهران استان تهران به مساحت 44.2۵ متر مربع 
 10.۸ به مساحت   1 قطعه  پارکینگ  ملک:  منضمات  /// مشخصات 
متر مربع مشخصات مالکیت: مالکیت محمد صادق / زارع گیلدهی 
فرزند رضا شماره شناسنامه ۵٣٧ تاریخ تولد 1٣4۹/02/20 صادره 
کل  از   ۶ سهم  جز  با   ۵۶۹۹4٧2۸00 ملی  شماره  دارای  شفت  از 
مستند  شماره  با  اعیان  و  عرصه  دانگ  مالک شش  بعنوان   ۶ سهم 
اصلی  مالکیت  سند  موضوع   1٣۹0/12/14 تاریخ   ۵٧۶٣1 مالکیت 
بشماره چاپی 1۶4۸٣۸ سری د سال ۹٧ با شماره دفتر الکترونیکی 
1٣۹۸20٣010٣01٧۶٧۵ ثبت گردیده است. محدودیت: دو مورد 
 1402۶۸۹۹004402٧۵۶٧ شماره  دستور  بموجب  دائم  بازداشت 
مورخ 1402/0۸/24 صادره از شعبه ٣ بازپرسی دادسرای عمومی و 
انقلاب ناحیه ٣4  )سرقت مسلحانه و مقرون به آزار( تهران به مبلغ 
2000000000 به نفع - برای مالکیت محمد صادق زارع گیلدهی 
بازداشت می باشد بموجب دستور شماره 1402۶۸۹۹004402۸۶۹2 
مورخ 1402/0۸/24 صادره از شعبه ٣ بازپرسی دادسرای عمومی و 
انقلاب ناحیه ٣4 )سرقت مسلحانه و مقرون به آزار ( تهران به میزان 
شش دانگ عرصه و اعیان به مبلغ 2000000000 به نفع - برای 
مالکیت محمد صادق زارع گیلدهی با سهام بازداشتی ۶ سهم از ۶ 
علت  به  مالکیت  سند  اصل  که  گردیده  مدعی  باشد.  می  بازداشت 
اثاث کشی مفقود گردیده است طی درخواست وارده فوق تقاضای 
صدور المثنی سند مالکیت پلاک مذکور را نموده است بدینوسیله در 
اجرای ماده 120 آئین نامه اصلاحی قانون ثبت )مصوب ۸0/11/۸( 
مراتب در یک نوبت در روزنامه کثیرالانتشار آگهی میشود تا چنانچه 
شخص یا اشخاص مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود 
سند مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت 10 روز پس از انتشار این 
آگهی اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله 
به این اداره ثبت اسناد و املاک خاوران تسلیم و رسید اخذ نمایند 
اعتراض  وصول  عدم  و  مقرر  مهلت  انقضا  صورت  در  است  بدیهی 
شد. خواهد  تسلیم  و  صادر  مالکیت  سند  المثنی  مقررات,  طبق 
جواد گرجی زاده گودرزی  سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت 

ملک خاوران تهران-۱٦0٨٨

آگهی فقدان سند مالکیت 
تهران  ده  بخش  در   1۶1۵ از  فرعی   ۶٣0 ثبتی  پلاک  به 
امضا  گواهی  استشهادیه  تسلیم  با  زاده  کمالی  حسین  اقای 
تصدیق  شناسه   ٧1۵۸۸ تصدیق  رمز  به   ۸۸1۸۹ شماره  به 
سرقت  گواهی  و  تهران   ۸0۸ دفتر   1402021۵2۸01000٣۹2
مورخ  ذیل 104۵0٣٣۵22  وارده  به  درخواست  – طی  - کلانتری 
1402/۹/21 تقاضای صدور سند مالکیت بعلت جابجایی نموده است 
که مراتب در اجرای ماده 120 آیین نامه ثبت به شرح ذیل آگهی 
میگردد. 1- خلاصه وضعیت مشخصات ملک:  یک قطعه آپارتمان 
نوع ملک طلق با کاربری به پلاک ثبتی ۶٣0 فرعی از 1۶1۵ اصلی 
، مفروز و مجزا شده از ۹۹ فرعی از اصلی مذکور ، قطعه 1 در طبقه 
و واقع در بخش 10 ناحیه 00 حوزه ثبت ملک رودکی تهران استان 
تهران به مساحت ٧1,۶٣ متر مربع متن ملک که مقدار 1.۹0 متر 
مربع آن بالکن است ، توضیحات ملک به حدود شمالا در سه قسمت 
که قسمت دوم شرقی است اول پنجره و دیوار به فضای کوچه 10 
شرقا  مشاعی  پله  راه  به  دیوار  و  درب  سوم  و  دوم  اصلاحی  متری 
دیوار به درز انقطاع که ماورا آن قطعه 2 تفکیکی سابق است :جنوبا 
پنجره و دیوار و لبه بالکن است به فضای حیاط مشاعی غربا دیوار 
به درز انقطاع که ماورا آن قطعه 4 تفکیکی سابق است. مشخصات 
طبقه  در  واقع   11 مساحت  به   2 قطعه  پارکینگ  ملک:  منضمات 
اربعه شمالا به محوطه مشاعی شرقا به محوطه  زیرزمین به حدود 
انباری  مشاعی  محوطه  به  :غربا  مشاعی  محوطه  به  :جنوبا  مشاعی 
پله  راه  به  دیوار  شمالا  اربعه  حدود  به   1,۶۶ مساحت  به   1 قطعه 
تفکیکی   2 قطعه  آن  ماورا  که  انقطاع  درز  به  دیوار  شرقا  مشاعی 
و  درب  غربا   2 شماره  انباری  با  اشتراکی  دیوار  :جنوبا  است  سابق 
دیوار به محوطه مشاعی. مشخصات مالکیت: مالکیت حسین / کمالی 
زاده فرزند محمدرضا شماره شناسنامه 1 تاریخ تولد 1٣1۸/02/14 
 ۶ سهم  جز  با   0۵٣4٣01۹1۶ ملی  شماره  دارای  اراک  از  صادره 
شماره  با  اعیان  و  عرصه  دانگ  شش  مالک  بعنوان   ۶ سهم  کل  از 
اصلی  مالکیت  موضوع سند  تاریخ 11/1۵/1٣۹٣   . مالکیت  مستند 
 ٣۵۸ صفحه  در  که   ۹٣ سال  ج  سری   02٧12٣ چاپی  بشماره 
است.  ثبت گردیده  املاک جلد ٣٣0۶ ذیل شماره ۶1۸۸4۵  دفتر 
محدودیت: ندارد لذا با توجه به اعلام فقدان سند مالکیت فوق الذکر 
و درخواست المثنی آن مراتب اعلام تا هرکس نسبت به ملک مورد 
آگهی معامله کرده است و در این آگهی ذکر نشده است و یا مدعی 
سند مالکیت نزد خود میباشد باید تا ده روز پس از انتشار آگهی به 
ثبت مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارایه سند مالکیت اعلام نماید 
و در صورت عدم وصول اعتراض مطابق مقررات اقدام خواهد گردید.

امید ملک سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رودکی 
تهران-۱٦0٨۹

آگهی فقدان سند مالکیت 
مسکونی  آپارتمان  یکدستگاه  ششدانگ  مالکیت  سند  ملک  مشخصات 
به شماره ۱۹۶۹۳ فرعی از ۴۶۷۸ اصلی مفروز و مجزا شده از ۳۹۷۲۵ 
ناحیه   ۰۷ بخش  در  واقع  تفکیکی   ۷۸۱ قطعه  مذکور  اصلی  از  فرعی 
 ۵۷.۸۳ مساحت  به  تهران  استان  تهران  خاوران  ملک  ثبت  حوزه   ۰۰
رضایی شماره شناسنامه  مهدی  مالکیت  مالکیت:  مربع مشخصات  متر 
دارای  تهران  از  صادره   ۱۳۷۷/۰۲/۲۲ تولد  تاریخ   ۰۰۲۱۱۰۳۴۱۰
بعنوان   ۶ سهم  کل  از   ۶ سهم  جز  با   ۰۰۲۱۱۰۳۴۱۰ ملی  شماره 
، موضوع سند مالکیت اصلی بشماره  اعیان  مالک شش دانگ عرصه و 
الکترونیکی  املاک  دفتر  به شماره  چاپی ۷۱۸۹۰۷ سری ب سال ۹۷ 
۱۳۹۸۲۰۳۰۱۰۵۴۰۰۳۴۳۳ ثبت گردیده است اینک مالک فوق الذکر 
با ارائه دو برگ استشهادیه که بامضاء شهود رسیده است و ذیل یکی از 
آنها طی ذیل گواهی شماره ترتیب ۲۰۵۸۳ مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۱۶ دفتر 
خانه ۸۵۵ تهران گواهی امضاء گردید مدعی است که اصل سند مالکیت 
به علت اسباب کشی و جابجایی مفقود گردیده است و تقاضای صدور 
المثنی سند مالکیت ملک مذکور را نموده لذا مراتب باستناد ماده ۱۲۰ 
آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی 
انجام معامله نسبت و یا در اختیار داشتن سند مالکیت نزد خود می باشد 
ظرف مدت ۱۰ روز از انتشار این آگهی به این منطقه مراجعه و اعتراض 
این  اقدام نماید بدیهی است در  ارائه اصل سند مالکیت  خود را ضمن 
صورت پس از تنظیم صورت مجلس اصل سند مالکیت به ارائه کننده 
مسترد خواهد شد و پس از انقضاء مدت مذکور و عدم هر گونه اعتراض 
نمود. خواهد  اقدام  مالکیت  سند  المثنی  صدور  به  نسبت  منطقه  این 
جواد گرجی زاده گودرزی سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 

خاوران تهران-16084

) آگهی اخطار ( 
 ۷۹۰ قطعه  مربع  متر   ۳۰۰ بمساحت  زمین  یک  ششدانگ  مالکیت  سند 
فرعی   ۲۱۵۸۹ از  مفروز  اصای   ۲۳۹۵ از  فرعی   ۷۴۸۴۶ پلاک  به  تفکیکی 
دفاتر ۱۹۶۹  و ۵۷۸و ۵۱۴و ۳۶۲  ثبت صفحات ۵۷۶  اصلی مذکور ذیل  از 
و ۱۹۶۵ بنام مهین محمدی بمیزان ثمنیه اعیانی و بهاره فلاح بمیزان یک 
سهم   ۲ بمیزان  فلاحی  الدین  شهاب  و  اعیانی  ثمنیه  باستثنای   ۵ از  سهم 
از  سهم   ۲ بمیزان  فلاح  الدین  وهاب  و  اعیانی  ثمنیه  باستثنای  سهم   ۵ از 
سهام  سپس  است  گردیده  صادر  و  ثبت  اعیانی  ثمنیه  باستثنای  سهم   ۵
وهاب الدین فلاح بموجب سند ۸۶۸۰۰ مورخ ۱۳۸۶/۰۴/۲۵ دفترخانه ۱۶۹ 
تهران به خانم مهین محمدی انتقال یافته است و مالک اخیر نیز برابر سند 
سه  از  سهم  یک  تهران   ۵۹۶ دفترخانه   ۱۳۹۲/۰۷/۰۱ مورخ   ۲۱۱۳۳ صلح 
سیده  خانم  به  را  اعیان  ثمنیه  باستثنای  سهم   ۵ از  سهم  دو  مشاع  سهم 
آناشید حسینی منتقل نموده است و بنام نامبرده اخیر ذیل دفتر الکترونیک 
۱۳۹۵۲۰۳۰۱۰۸۰۰۱۸۱۰۶ ثبت و سند به چاپی ۸۲۱۰۲۹ صادر و تسلیم 
شده است سپس برابر سند فسخ شماره شناسه ۱۳۹۵۰۰۵۵۳۱۷۲۰۰۰۰۰۸ 
دفترخانه ۵۹۱ تهران دو سهم مشاع از ۱۵ سهم باستثنای بهای ثمنیه عرصه 
و اعیان سند صلح نامه مذکور فسخ و باطل شده است. نظر باینکه برابر اعلام 
اقای نادر تقی پور بوکالت از طرف خانم مهین محمدی نشانی و ادرس خانم 
دستور  اجرای  در  مراتب  لذا  نمیباشد  دسترس  در  حسینی  شید  انا  سیده 
این  در  و  نوبت  یک  در  ثبت  قانون  نامه  آئین   ۱۲۰ ماده  ذیل  سه  تبصره 
نشریه آگهی میگردد که دارنده سند مالکیت مذکور از تاریخ انتشار این آگهی 
ظرف مدت ده روز سند مالکیت را تسلیم و یا مجوز قانونی نگاه داشتن آنرا 
ضمن اعتراض خود را به این اداره اعلام نمایند در صورت انقضاء مدت عدم 
وصول اعتراض موجه سند مالکیت مورد تقاضای متقاضی اقدام خواهد شد.

کمال شاکری سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر آرا 
تهران-16085

آگهی فقدان سند مالکیت 
سند مالکیت ششدانگ یکباب خانه پلاک شماره ۲۱۲۱ فرعی از 
۲۰ اصلی بخش یازده تهران ذیل ثبت ۶۸۹۷ صفحه ۴۷۵ دفتر 
سپس  تسلیم  و  صادر  و  ثبت  کیا  سالار  منوچهر  بنام   ۲۳ جلد 
 ۱۳۸۲/۰۶/۱۱  -  ۷۵۹۳ انتقال  سند  برابر  الواسطه  ششدانگ 
دفترخانه ۵۲۰ تهران به حسین خوش نژاد ایرانی منتقل و برابر 
مکاتبات ۸۸۰۷۳۷/۱/۸۸ ارجاعی مورخ ۱۳۸۸/۱۱/۰۷ شعبه اول 
 ۱۳۹۶۰۵۸۰۱۰۴۱۰۰۰۲۷۲  -  ۱۳۹۶/۱۰/۲۷ و  لواسان  دادگاه 
اجرای ثبت فشم در قید بازداشت میباشد سپس نامبرده با ارائه 
امضاء  گواهی  تهران   ۲۶۲ دفترخانه  در  که  استشهادیه  فقره  دو 
گردیده مدعی فقدان سند مالکیت پلاک مذکور بدلیل جابجائی 
گردیده و برابر وارده ۱۴۰۲/۱۰/۰۳-۱۴۰۲۸۵۶۰۱۰۴۱۰۱۱۱۶۷ 
تقاضای صدور المثنی سند مالکیت را نموده که بدینوسیله مراتب 
اشخاصی مدعی وجود  یا  تا چنانچه شخص  نوبت آگهی  در یک 
اصل سند مالکیت نزد خود یا انجام معامله نسبت به به پلاک مکور 
میباشند ظرف مدت ۱۰ روز از تاریخ انتشار این آگهی اصل سند 
مالکیت یا سند معامله را ارائه تا مراتب صورتجلسه و اصول اسناد 
است در صورت عدم وصول  بدیهی  ابراز کننده مسترد گردد  به 
اعتراض و یا عدم ارائه مدارک و مستندات ظرف مهلت مقرر نسبت 
شد. خواهد  اقدام  مقررات  وفق  مالکیت  سند  المثنی  صدور  به 

امیر حسین آذرنیان سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک فشم-16087

آگهی فقدان سند مالکیت 
مشخصات ملک سند مالکیت سه دانگ مشاع از شش دانگ یکدستگاه 
آپارتمان مسکونی به شماره ۳۲۰۳۸ فرعی از ۴۶۷۸ اصلی مفروز و مجزا 
شده از ۲۷۴۴۷ فرعی از اصلی مذکور قطعه ۴ تفکیکی طبقه ۱ واقع در 
بخش ۰۷ ناحیه۰۰ حوزه ثبت ملک خاوران تهران استان تهران به مساحت 
۵۷.۹۳ متر مربع ***در رهن بانک مسکن می باشد. مشخصات مالکیت: 
 ۱۳۶۴/۰۷/۱۰ تولد  تاریخ   ۱۹۸۳ شناسنامه  شماره  شاهی  امیر  مالکیت 
صادره از شهرری دارای شماره ملی ۰۴۹۳۳۲۹۸۹۷ با جز سهم ۳ از کل 
سهم ۶ بعنوان مالک شش دانگ عرصه و اعیان ، موضوع سند مالکیت 
املاک  دفتر  به شماره  د سال ۹۷  بشماره چاپی ۱۹۰۸۹۳ سری  اصلی 
الکترونیکی ۱۳۹۸۲۰۳۰۱۰۵۴۰۱۲۳۹۴ ثبت گردیده است اینک مالک 
فوق الذکر با ارائه دو برگ استشهادیه که بامضاء شهود رسیده است و ذیل 
یکی از آنها طی ذیل گواهی شماره ترتیب ۲۰۶۳۹۰ مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۲۳ 
اصل سند  که  است  مدعی  گردید  امضاء  گواهی  تهران  خانه ۸۵۵  دفتر 
مالکیت به علت اسباب کشی و جابجایی مفقود گردیده است و تقاضای 
صدور المثنی سند مالکیت ملک مذکور را نموده لذا مراتب باستناد ماده 
۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی 
مدعی انجام معامله نسبت و یا در اختیار داشتن سند مالکیت نزد خود 
میباشد ظرف مدت ۱۰ روز از انتشار این آگهی به این منطقه مراجعه و 
اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت اقدام نماید بدیهی است در 
این صورت پس از تنظیم صورت مجلس اصل سند مالکیت به ارائه کننده 
مسترد خواهد شد و پس از انقضاء مدت مذکور و عدم هر گونه اعتراض 
نمود. خواهد  اقدام  مالکیت  سند  المثنی  صدور  به  نسبت  منطقه  این 
جواد گرجی زاده گودرزی سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
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آفتاب یزد- گروه شــبکه: روز جمعه ۶ بهمــن ماه دکتر 
امیرعبداللهیان وزیر امــور خارجه به همراه دکتر خرازی، دکتر 
ظریف، دکتر متکی و دکتر صالحی، وزرای ســابق امور خارجه 
با دکتر ولایتی مشــاور مقام معظم رهبــری در امور بین الملل 
دیــدار کردند. در ایــن دیدار صمیمانــه، در حوزه های مختلف 
سیاســت خارجی بحث و تبادل نظر صــورت گرفت. اما بعد از 

انتشــار تصاویر این دیدار، آنچه که بسیار مورد توجه قرار گرفته 
اســت، تغییر چهره عجیب علی اکبر ولایتی اســت. بسیاری از 
کاربران این مســئله را بیان کرده اند که چرا ایشــان با توجه به 
کهولت سنی که دارند از شغل های شان استعفا نمی دهند. گفتنی 
اســت علی اکبر ولایتی ۷۸ساله است و هم اکنون رئیس هیات 

امنای دانشگاه آزاد است.

گعده وزرای خارجه ادوار 
با چاشنی حواشی پیرامون تغییر چهره ولایتی

آفتاب یزد - گروه شــبکه: روز پنجشنبه 
بیمارســتان گاندی دچار آتش سوزی شد و 
آتش سوزی مشخص  این  دقیق  هنوز علت 
نیست اما برخی از رسانه ها طی گمانه زنی هایی 
نوشته اند که عامل آتش سوزی یک ته سیگار 
رها شده در کارتن های دارو بوده است. آن ها 
نوشــته اند که یکی از پرسنل در مورد علت 
آتش سوزی گفته است: »شنیدیم می گویند 
کارگر افغانی که در طبقه پانزدهم بیمارستان 
مشغول کار بوده، ته سیگارش را روی زمین 
پرت کرده و آتش ســوزی شروع شده. حالا 
می گویند این کارگر فرار کرده است.« حالا 
پس از آنکه برخی از رسانه ها علت حریق در 
بیمارستان گاندی را »ته سیگار« اعلام کردند، 
و  آتش نشانی  ســازمان  پیشگیری  معاون 
خدمات ایمنی شهر تهران با رد این خبر گفت 
که علت وقوع حریق در بیمارستان گاندی در 

حال بررسی است.

< واکنشآتشنشانی
در همین راســتا کامران عبدولی، معاون 
پیشگیری ســازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهر تهران در گفت وگو با ایسنا این 
ادعا را رد کــرد و گفت: علت وقوع حریق 
کارشناسان  از سوی  گاندی  بیمارستان  در 
سازمان آتش نشانی تهران در حال بررسی 
است و با توجه به اینکه بررسی ها ادامه دارد، 
تاکنون موردی هم به عنوان دلیل این حادثه 
اعلام نشده اســت. عبدِوَلی ادامه داد: در 
اینکه این بیمارستان دارای مشکلات ایمنی 
 بوده و بارها نیز اخطــار دریافت کرده بود،
شکی نیست. اما در حال حاضر علت قطعی 
وقوع حریق مشــخص نیســت. از این رو 
مواردی که در برخی از رسانه ها مطرح شده، 
نادرست اســت. معاون پیشگیری سازمان 
آتش نشــانی و خدمات ایمنی شهر تهران 
همچنین گفت: موضوع بررسی علت حریق، 
یک اقدام تخصصی اســت و کارشناسان 
آتش نشانی با بررسی شواهد و تمامی آثار 
موجود و همچنین دانش تخصصی علت را 
بررسی و اعلام می کنند. بنابراین نمی توان 

آن را به نقل پرسنل و... اعلام کرد.

< جزییاتجدیدازحادثه
از سوی دیگر سخنگوی سازمان آتش نشانی 
شــهرداری تهران جزییات جدید از حادثه 
حریق در بیمارستان گاندی را تشریح کرد. 
ســخنگوی  ملکی  جلال  مهر،  گزارش  به 

آتش نشانی تهران درباره جزئیات جدید از 
حادثه حریق در بیمارستان گاندی گفت: این 
حادثه ۱۸:۲۰ دقیقه پنجشنبه به آتش نشانی 
اطلاع داده شــد و با توجه به پوشش دهی 
دو ایســتگاه آتش نشانی در نزدیکی محل 
بلافاصله هر دو ایســتگاه سریعاً خود را به 
محل وقوع می رســانند. ملکی بیان کرد: 
همچنین ستاد فرماندهی با توجه به ریسک 
خطری که بیمارستان ها دارد در همان دقایق 
اولیه نیروهای ۱۰ ایستگاه را اعزام کرد. وی 
افزود: دو ایســتگاه اولیه با حاضر شدن در 
محل یکی در درب شرقی )خیابان گاندی( که 
محل اصلی ورود افراد است و گروه دیگر از 
خیابان ولیعصر)عج( ضلع غربی وارد عملیات 
تهران گفت:   شدند. سخنگوی آتش نشانی 
طبق گزارش فرماندهی، اول نمای ساختمان 
شعله ور بود و ســایر ایستگاه ها نیز سریعاً 
خود را به محل رســاندند. تانکرهای آب، 
خودروهای عامل و نردبان ها همه در محل 
حاضر شدند و سایر دســتگاه ها نیز برای 
کمک رســانی حضور پیدا کردند. ملکی در 
خصوص ساختمان حادثه دیده اظهار کرد: 
ساختمان مهمان پذیر و هتلینگ بیمارستان 
بود و خوشبختانه  دچار آتش سوزی شده 
آتش به بخش درمانی بیمارســتان سرایت 
نکرده بود. البته هر دو ساختمان مهمان پذیر 
و درمانــی در مجاورت یکدیگــر بودند، 
فاصله ها به اندازه نورگیــر به ابعاد ۲ در ۲ 
بود. ملکی اظهار کرد: آتش به شعاع ۵ الی 
از پنجره های ساختمان مهمان پذیر  ۶ متر 
بیرون زده بود و نما به طور تقریبی ۸۰ درصد 
شعله ور بود. وی در خصوص اشتعال پذیری 
نمای کامپوزیت بیــان کرد: نمای کاپوزیت 

علاوه بر اینکه قابلیت اشتعال پذیری سریعی 
دارد به علت لایه های توری که در پشت آن 
اســت دچار ریزش می شود و باعث انتقال 
شعله آتش به همه نقاط می شود. ملکی دلیل 
استفاده از نمای کامپوزیت در ساختمان ها 
را این چنین اظهار کرد: قابلیت دسترسی 
به این نما راحت اســت و پیاده سازی آن 
زمان بر نیســت به حدی که طی ۲ هفته 
نمای کامپوزیت قابلیت پیاده ســازی دارد. 
وی افزود: همچنین قیمــت آن مقرون به 
صرفه اســت در حالی که ظاهر زیبایی را 
نیز همراه دارد اما در عین حال فاقد ایمنی 
درباره  تهران  آتش نشانی  سخنگوی  است. 
مجوز استفاده از این نما بیان کرد: در سال 
۹۴ شورای شهر استفاده از نمای کامپوزیت 
در ســاختمان ها را تخلــف تصویب کرد، 
با نمای کامپوزیت موافقت  نیز  آتش نشانی 
بیمارســتان  نمای  درباره  ملکی  نمی کند. 
گاندی گفت: نمای کامپوزیت بیمارســتان 
گاندی یک نمای قدیــم بود، طبق دیدار با 
مسئولین بیمارستان زمان اجرای استفاده از 
نمای کامپوزیت را در سال ۹۰ اعلام کردند. 
وی افزود: استفاده نکردن از نمای کامپوزیت 
در ساختمان ها قبلاً به بیمارستان گاندی و 
سایر مراکز اعلام شده بود، هر ساختمانی 
حتی اگر در زمان قدیم از نمای کامپوزیت 
استفاده کرده در صورتی که نیاز به بازسازی 
نمای ساختمان دارد حتماً تعویض نما را در 
اولویت قرار دهد. ملکی در خصوص رعایت 
نکردن نمای جدید در بازسازی بیمارستان 
گاندی گفت: از آنجایی که بیمارستان گاندی 
در حال بازسازی بود و اعلام کرده بودند که 
برنامه ای برای تغییر نمای کامپوزیت دارند از 

داخل ساختمان تقریباً کار به اتمام رسیده 
بود اما بیرون ســاختمان علائمی از وجود 

داربست برای تغییر نما وجود نداشت.

< افزایشنگرانیهادرخصوصجنسنمایساختمانها
تهران، شمیرانات،  مردم  نماینده  همچنین 
ری، اسلامشــهر و پردیــس در مجلس، 
گفت: بر اســاس اعلام مسئولین و معاونت 
شــهرداری تهران بیمارستان گاندی ۵ بار 
اخطار نا ایمنی به واسطه نمای کامپوزیتی 
دریافت کرده و آخرین مــورد آن به آبان 
ماه سال جاری بازمی گردد. سیدعلی یزدی 
در گفت وگــو با خانه ملــت، گفت: حادثه 
آتش سوزی بیمارستان گاندی خوشبختانه 
به لطف خداوند و همت والای آتش نشانان 
و مدیریت بحران شهرداری تهران با تلفات 
جانی همراه نبود در حالی که حدود یک صد 
نفر در این بیمارستان مستقر بودند. وی با 
اشــاره به اینکه بر اساس اعلام مسئولین 
و معاونت شــهرداری تهران بیمارســتان 
گاندی ۵ بــار اخطار نا ایمنی به واســطه 
نمای کامپوزیتی دریافــت کرده و آخرین 
مورد آن به آبان ماه بازمی گردد، ادامه داد: 
حادثه رخ داده در این بیمارستان نگرانی ها 
را در خصــوص ســاختمان های نا ایمن از 
جنس  و  دسترسی  راه های  سازه ای،  جهت 
نمای آن ها افزایــش می دهد. این نماینده 
مردم در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر 
اینکه برخورد با ساختمان های نا ایمن همت 
مسئولین دولتی و شهرداری ها را می طلب؛ و 
باید در خصوص صدور مجوزها و جنس نمای 
ســاختمان ها توجه ویژه ای داشته باشند، 
عنوان کرد: خوشبختانه حادثه آتش سوزی 
بیمارســتان گاندی تلفات جانی به همراه 
نداشــت درحالی و اگر در جای دیگری رخ 
می داد شــاید می توانست جان ده ها نفر از 
را بگیرد و یک هشدار جدی  هموطنانمان 
بــود. وی با بیان اینکه حادثه پلاســکو را 
فراموش نکرده ایم که یک ساختمان ناایمن 
می تواند چه خسارت سنگینی را به همراه 
داشــته باشــد و منجر به آسیب روحی و 
روانی به کشــور وارد کنــد، تصریح کرد: 
امیدواریم مســئولین مربوطه موضوع رفع 
نواقص ســاختمان های نا ایمن را تا پایان 
پیگیری کنند تا شاهد حوادث تلخ نباشیم و 
مالکین ساختمان های نا ایمن نیز برای حفظ 
 جان خــود و هموطنانمان عملکرد بهتری 

داشته باشند.

علت آتش سوزی بیمارستان گاندی هنوز مشخص نیست
گفته شده بود کارگر افغانی که در طبقه پانزدهم بیمارستان مشغول کار بوده، ته سیگارش را روی زمین پرت کرده 

و آتش سوزی شروع شده اما این خبر رد شد
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من آن نیَم که دَهَم نقدِ دل به هر شوخی حافظ نامه 
دَرِ خزانه، به مُهر تو و نشــانه توست

تفسیر: حافظ می گوید: مردم به وعده ای دلخوش نمی شوند. در خزانه 
را به روی مردم بگشایند یعنی اوضاع مردم را اصلاح کنند تا حرف ها 

را باور کنیم.

شــمار گردشــگران ورودی و درآمد ۱۵ میلیــارد دلاری رکورد 
جدیدی را در صنعت گردشــگری مصر رقم زده است. به گزارش 
ایسنا، »سعید ال باتوتی«، استاد اقتصاد کلان بین المللی و اقتصاد 
گردشــگری در دانشــگاه گوته در فرانکفورت آلمان و عضو گروه 
مشاوره کمیسیون اروپا اظهار کرد: درآمد گردشگری مصر در سال 
۲۰۲۳ بــه عدد ۱۵ میلیارد دلار رســیده، که از رکوردهای قبلی 
۱۲.۵میلیارد دلاری در ســال ۲۰۱۰ )قبل از انقلاب ژانویه( و ۱۳ 
میلیارد دلاری در ســال ۲۰۱۹ و پیــش از همه گیری کووید-۱۹ 
فراتر رفته است. او به دیلی نیوز مصر گفت که مصر در سال ۲۰۲۳ 
از رکورد ۱۴.۹ میلیون گردشــگر بین المللی اســتقبال کرد که از 
ســالِ پراوج ۲۰۱۰ )با ثبت ۱۴.۷ میلیون نفر گردشــگر( و سال 
پیش از همه گیری کرونا )با ثبت سفر ۱۲.۹ میلیون نفر در ۲۰۱۹( 
بیشتر بوده اســت. »البتوتی« این دستاورد قابل توجه را ناشی از 
اقدامات موثر دولت مصر برای تضمین ایمنی و سلامت گردشگران 
و همچنیــن ترویج میــراث غنی فرهنگی و طبیعی این کشــور 
دانســت. مصر برنامه دارد تا ســال ۲۰۲۸ میلادی سالانه پذیرای 

۳۰ میلیون گردشگر باشد. این شرایط و پیش بینی درحالی برای 
مصر رقم خــورده که برخی تحلیل ها احتمال تأثیر جنگ در غزه 
بر گردشگری خاورمیانه، بویژه کشــورهای همجوار آن، از جمله 
مصر را زیاد دانســته بود. چندی پیش »اولیویه پونتی« از کمپانی 
»فورواردکیز« )ForwardKeys( که در زمینه تجزیه و تحلیل 

آمارهای ســفر و گردشگری فعالیت می کند، در این باره گفته بود 
»جنگ تقاضای سفر به تل آویو را خشک کرده است و تأثیر منفی 
فراوانی بر مقاصد همسایه دارد، به طوری که کشورهای خاورمیانه 
از کاهش شــدید رزروها رنج می برند. برخی گردشگران ترکیه و 
مصر، اکنون ســفر به مقصدهای جنوب اروپا مانند اسپانیا، یونان 
و پرتغال را جایگزین کرده اند.« مصر در سال های اخیر از چندین 
یافته باستان شناسی رونمایی کرده است. این اکتشافات نقش بسیار 
مؤثری در احیای صنعت مهم گردشگری این کشور داشته اند، این 
درحالی است که این کشور سال ها تحت تاثیر ناآرامی های سیاسی 
قرار گرفته بود و با همه گیری ویروس کرونا نیز آســیب بیشتری 
دید. یکی از برنامه های دولت مصر برای جذب گردشگرِ بیشتر به 
این کشــور، افتتاح »موزه بزرگ مصر« است که در نزدیکی اهرام 
جیزه ســاخته شده و برنامه افتتاح آن بارها به تعویق افتاده است. 
مصر بیش از ۱۰۰ میلیون نفر جمعیت دارد و صنعت گردشگری 
آن ۱۰ درصد از تولیدات ناخالص داخلی و حدود دو میلیون شغل 

را شامل می شود.

وزیر محترم ارشــاد اخیرا گفتند: زشت است 
مدیران ارشد از کلمات خارجی در سخنرانی ها 
اســتفاده کنند. این کار یک حقارت تاریخی 

است. نباید از کلمات نامانوس استفاده شود.
واقعــا که حرف دل مــردم را زدند این مردم 
از اینکه می بینند مســئولین ارشد از کلمات 
خارجی استفاده می کنند رنج می برند آنقدری 
که این مردم از به کار بردن واژه های خارجی 
توســط مســئولین ناراحتند زبانمان لال از 
سوءمدیریت و یا تورم و گرانی رنج نمی برند! 
ای مسئولین چرا به درد مردم نمی رسید؟ چرا 
از کلمات فرنگی بیگانه و نامانوس اســتفاده 
می کنید؟ مگر شــما از وسایل خارجی مثل 
خــودرو یا لــوازم خانگی خارجی اســتفاده 
می کنید که ازکلمات خارجی هم اســتفاده 
کنید؟ با استفاده از کلمات خارجی ما خیلی 
احســاس حقارت می کنیم حتی بیشــتر از 
آنچه از رنج تورمی احســاس حقارت کنیم از 
اینکه حتی از خرید یک کیلو گوشــت ناتوان 
هســتیم و حس حقارت به جانمان می افتد 
از کاربرد واژگان بیگانه هم احســاس حقارت 
می کنیم. حتی برخی افــراد در محاوره های 
خود ازواژه های بیگانه اســتفاده می کنند و پز 
و قمپز در می کنند که نشان بدهند باسوادند 
و زبــان خارجه بلدند. اینها هــم باید بدانند 
خود تحقیری می کنند. مثلا طرف کارشناس 
ساخت و ساز است در موردعدم ایمنی برخی 
برنامه تلویزیونی می گوید:   ســاختمان ها در 
»فونداسیون این اســتراکچرها مشکل دارد« 
خب مرد حســابی بگو: زیر بنای ساختمان ها 

مشکل دارد. چرا آنقدر بیگانه پرستید؟
بنده خدا آقای حداد عادل در فرهنگسرای لغت 
خود چقدر زحمت کشید و بی خوابی کشید تا 
واژه های معادل فارســی برای واژه های غربی 
بیابد؟ مثلا پیتــزا را »کش لقمه« نام گذاری 
کرد و تحولی در همسان ســازی واژه ها ایجاد 
کرد البته ما هم در ســتون خبرچین از وی 
تقدیر و تشــکر کردیم اما چرا اجر زحمات او 

را ضایع می کنید؟
ای مسئولین بس کنید به داد مردم برسید این 
الفــاظ فرنگی را دور بیاندازید و باری از دوش 
مردم بردارید! واژه های بیگانه بکار نبرید حتی 
به جای دلار که گاهــی »ارز خارجی« گفته 
میشــود و بخاطر همین دلار خیلی به مردم 
فشــار آمده بگویید: »پول لعنتی خارجی« یا 

ارز استکباری و...!

خبرچین

دلار 
یا پول لعنتی خارجی

 امیر حسین ذاکری 
طنزنویس 

آقای شهردار؛ 
ناقص و کم رمق بود؛ نبود؟!

ادامه از صفحه اول:
همچنین به دلیل ارتباط و پیوستگی موضوع 
با حقوق عامه و حقوق شهروندی، مسئولین 
قضائی اســتان می توانند با ورود هوشمندانه 
به قضیه در راســتای کشف حقیقت و مرتفع 
ســاختن کمبودهــا و تجهیزات مــورد نظر 
راهکارهای ایده آل و مناسبی در جهت خروج 
از این مشکل و چالش اساسی پیش بینی کرده 

و ارائه دهند.
با خروج از ایــن پیش فرض های ذهنی که در 
جای خــود حائز اهمیت بوده و قابلیت طرح و 
پیگیری لازم را دارد آنچه مبرهن است، در نوبت 
اول بارش، برف روبی به روش بســیار سنتی و 
ساده و با کمترین امکانات و ادوات و تجهیزات 
ناوگانی که علی الظاهر عمدتاً از ظرفیت بخش 
خصوصی استفاده شده بود، صورت پذیرفت...، 
اغلب محلات و مناطق شــهری و خیابان های 
فرعی و کوچه هــای منتهی بــه گذرگاه ها و 
خیابان های اصلی، به بوته فراموشی سپرده شده 
و من حیث المجموع خدمــات مربوطه بطور 
ناقص و سطحی انجام شد. از طرف دیگر تردد 
بسیار سخت خودروها در کوچه ها و لاجرم تغییر 
اجباری مسیر آن هابه خیابان های اطراف، منجر 
به ایجاد ترافیک های بسیار سنگین و طاقت فرسا 
در خیابان های اصلی شهر در یکی دو روز بعد از 
برف روبی اولیه گردید و علیرغم هشدار سازمان 
هواشناسی و اعلام زمان بارش نوبت دوم که به 
 فاصله ده روز بطــول انجامید، انتظار می رفت، 
در این بازه زمانی شهرداری با بسیج تمام امکانات 
و حتی المقدور با جلب مشارکت از سایر استانها 
و... در پاکسازی برف بر جای مانده در خیابان ها 
و کوچه ها شــبانه روزی فعالیت نماید. اما این 
مطالبات مردمی محقق نشــد و با بارش دوم 
برف و الحاق و انباشــت آن در کوچه ها و معابر 
یخ زده ضرب المثل قدیمی »قوز بالای قوز« در 
حوزه خدمات رسانی شهرداری عینیت یافت... 
بهتر آنست سخن کوتاه کنم و شهردار محترم 
اردبیل را مخاطب این نوشتار قرار دهم؛ امسال 
 عملیات برف روبی در اردبیل بســیار ناقص و 

کم رمق بود. نبود؟!

شاید می خواهند 
ایرانی خارج از مرزها بسازند

ادامه از صفحه اول:
... همان طور که بسیاری از پزشکان طی سال 
گذشــته از ایران مهاجرت کرده اند. بر اساس 
داده های گردآوری شده توسط اکونومیست، ۹۶ 
درصد از اختراعات ثبت شده توسط مخترعان 
ایرانی الاصل بین ســال های۲۰۰۷ تا ۲۰۱۲ 
توسط ایرانیان مقیم خارج از کشور ثبت شده 
اســت که این آمار برای کشوری مانند چین 

حدود ۱۷ درصد است.
عــلاوه بر نیروهای نخبه، طبیعی اســت که 
تــب مهاجرت به ســایر اقشــار جامعه نیز 
ســرایت نماید. آمار، تعداد ایرانیان حاضر در 
کشورهای حاشیه خلیج فارس را بالغ بر یک 
میلیون نفر تخمین می زند. به نظر می رســد 
عقبه رشد روزافزون مهاجرت بیش از آن که 
تلاش برای دستیابی به شغل باشد، ناشی از 
نگرانی شهروندان در خصوص وجود آینده ای 
اســت که بعضا بر اثر تبلیغات رســانه های 
خارجی ایجاد شــده می باشــد. برای مثال، 
یکی از نگرانی های جدی، تشدید خشکسالی 
و بی توجهی مســئولین به اتخــاذ تدبیری 
مناســب برای برون رفت از این بحران است. 
این بحران آنقدر جدی هست که به تنهایی 
بتواند زندگی در کشور ما را در معرض تهدید 
قرار دهد. به هر حال، مثل مسئله مهاجرت، 
واکنش برخی مسئولین به مشکلات جامعه 
معمولاً از انکار و ساده انگاری فراتر نمی رود 
و نتیجه نیز چیزی نیست جز آنکه انسان با 
خود بگوید »شاید میخواهند ایرانی خارج از 

مرزها بسازند«.

واقعیه یا کیکه؟!
ادامه از صفحه اول:

... تاثیر »واقعی« تحریم های اقتصادی را به رغم 
همه شعارها و خبرها با همه وجودمان احساس 
کرده ایم، »کیک« و یا شاید »فیک« بودن اخبار 
مبارزه با فقر و فســاد و رانت را شاهد بوده ایم، 
لبخند زده ایم و با خــود گفته ایم »بچه ها! به 

نظرتون واقعیه یا کیکه؟!«.
چند شــب قبل، تیپ و شــمایل یکدســت 
تماشــاگران تیم فوتبال ایران در قطر برایم 
سوال شــده بود. یکی از آشنایان گفت اتفاقا 
فلانی و بهمانی هم برای تماشــای بازی ها به 
قطر اعزام شده اند، جالب اینکه سابقه فوتبالی 
و حضور در اســتادیوم هم نداشــتند. وقتی 
تماشــاگران فوتبال مان هم واقعی نیستند و 
برای مدیریت فضای ورزشگاه به قطر »اعزام« 
شــده اند، مردم ما چطور واقعی بودن کت و 
دامــن خانم مجری را باور کنند و به نزدیکی 

انتخابات ربطش ندهند؟!

حراج شاهکاری که 
یک قرن گم شده بود

نقاشی پرتره اثر »گوستاو کلیمت« که نزدیک به 
یک قرن پیش ناپدید شده بود به قیمت تخمینی 
۵۴ میلیون دلار در یک حراجی به فروش گذاشته 
می شــود. به گزارش ایسنا، خانه حراج وین اعلام 
کرد نقاشــی پرتره با عنوان »فرئولین لیزر« که 
یکی از آخرین آثار گوســتاو کلیمت اســت به 
تازگی و پس از حدود ۱۰۰ سال ناپدید بودن در 
مجموعه خصوصی یک شهروند اتریشی پیدا شده 
و پیش بینی می شود تا ۵۴ میلیون دلار به فروش 
برسد. خانه حراج وین در بیانیه ای مطبوعاتی در 
وب سایت خود گفت: »کشــف دوباره این پرتره، 
یکی از زیباترین پرتره های آخرین دوره خلاقیت 
کلیمت، هیجان انگیز است. تاکنون کارشناسان تنها 
عکس های سیاه و سفید پرتره را در کاتالوگ های 
آثار کلیمت دیده بودند که نمی توانست شدت و 
عمق رنگ آن را نشــان دهد و نقاشــی با چنین 
اهمیت و ارزش هنــری برای دهه ها در بازار هنر 
اروپای مرکزی موجود نبوده اســت.« به گزارش 
آرت نیوز، این نقاشــی در یــک حراجی ویژه در 
تاریخ ۲۴ آوریل به نمایندگی از صاحبان فعلی و 
وارثان قانونی خانواده لیزر به نمایش درخواهد آمد. 
کاتالوگ های اخیر آثار کلیمت )۲۰۰۷ و ۲۰۱۲( 
موضوع این نقاشــی پرتره را دختری ۱۸ســاله 
به نام مارگارت کنســتانس لیزر )متولد ۱۸۹۹( 
دختر صنعتگر بزرگ آدولف لیزر، معرفی می کند. 
تحقیقات جدیدی که توسط خانه حراج وین انجام 
شده اکنون نشــان می دهد که دو عضو دیگر از 
خانواده لیزر ممکن است به عنوان الگوی کلیمت 
به کار گرفته شده باشند: هلن لیزر )متولد ۱۸۹۸(، 
دختر بزرگ هنریت آمالی لیزر-لاندو و جاستوس 
لیزر و دختر کوچکتر آن ها آنی لیزر )متولد ۱۹۰۱(. 
خانواده لیزر متعلق به جامعه طبقه رده بالای وین 
و از حامیان مشهور گوستاو کلیمنت مدرنیست 
مشهور اتریشی بودند. کلیمت احتمالا این نقاشی 
پرتره را در ســال ۱۹۱۷، تنها یک ســال قبل از 
مرگش بر اثر سکته مغزی، آغاز کرد. این نقاشی 
با چند بخش ناتمام بعدها بــه خانواده لیزر داده 
شد. نقاشی پرتره »فرئولین لیزر« پیش از فروش 
طی یک تور جهانی در سوئیس، آلمان، بریتانیا و 

هنگ کنگ به نمایش گذاشته می شود.

رکورد سفر به مصر شکست
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 حج

 پلیس 

 برنامه و بودجه

 بهداشت 

 حج تمتع ۱۴۰۳ 
چند روزه است؟

معاون امور حج و عمره س��ازمان حج و زیارت 
درباره مدت س��فر زائران حج تمتع در س��ال 
آینده توضیحاتی بی��ان کرد.غلامرضا رضایی 
در گفت وگو با تس��نیم با اش��اره به برگزاری 
ح��ج تمتع در س��ال آینده اظهار ک��رد: اعزام 
زائران حج تمتع از دهه سوم اردیبهشت آغاز 
می شود و نیمه تیرماه نیز زمان آغاز بازگشت 
زائران به کش��ور خواهد بود. وی درباره مدت 
زمان س��فر حج، با بیان اینکه طبق قوانین و 
مقررات عربس��تان، کش��ورهایی که سهمیه 
اعزام زائران ش��ان بیش از 30 هزار نفر اس��ت 
باید به تدریج آنها را به عربستان منتقل کنند، 
گفت: هواپیمای پهن پیکر نداریم که طی 10 
روز بتوان عملیات اعزام را به سرانجام رساند، 
نهایتاً می توانیم با استفاده از 5 الی 6 هواپیما 
که 250 نفر ظرفی��ت دارند، اع��زام زائران را 
انجام دهیم. این در حالی اس��ت ک��ه روزانه، 
فقط 2 مرتبه اجازه ورود به عربس��تان فراهم 
اس��ت.معاون امور حج و عمره سازمان حج و 
زیارت تصریح کرد: بر این اساس، سال گذشته 
عملی��ات اعزام زائران ح��دود 28 روز به طول 
انجامید اما با توجه به فرمایش��ات مقام معظم 
رهبری تلاش می کنیم 2 روز از عملیات رفت 
و 2 روز از عملیات بازگش��ت بکاهیم بنابراین 
تلاش��مان این است که اگر امسال مدت زمان 
اعزام 43 روز بود س��ال آینده آن را به 39 روز 
برسانیم. وی با اشاره به اینکه 87 هزار و 550 
زائر و عوامل اجرایی، با 5 هواپیما به سرزمین 
وحی مشرف خواهند شد، گفت: علاوه بر این 
در تلاش هستیم میانگین طول سفر زائران را 
کاهش دهیم، بر این اساس اگر میانگین سفر 
35 روز بوده سال آینده به 32 روز کاهش یابد 
البته ممکن است سفر یک زائر 30 روز و زائر 
دیگ��ر 35 روز به طول بینجامد در عین حال 
اگر ف��ردی به دلایل خاصی مجبور به کاهش 
بیشتر مدت سفر باشد، شرایط را برایش فراهم 

می کنیم.

انتقاد پلیس از جریمه ای
 ناچیز برای تخلفی خطرناک

رئیس مرکز اطلاع رس��انی پلیس راهور تهران 
بزرگ گفت: توقف در خلاف مسیر مجاز جزء 
مصادیق توقفات غیر مجاز و خطرناک اس��ت 
ولی نرخ جریمه آن خیلی پایین در نظر گرفته 
شده است. به گزارش مهر، سرهنگ علی اصغر 
شریفی رئیس مرکز اطلاع رسانی پلیس راهور 
تهران بزرگ در خصوص تخلفات خلاف جهت 
و نرخ کم اعمال قانون توضیحاتی داد. سرهنگ 
ش��ریفی گفت: توقف و پارک کردن در مقابل 
منازل دیگران جز مصادیق س��د معبر اس��ت. 
وی افزود: چند وقت پیش در خیابان مطهری 
خودرویی مقابل یک مرکز امدادی پارک کرده 
و ورود به مرکز را مس��دود کرده بود که پلیس 
راهور با جرثقیل آن خ��ودرو را از محل خارج 
و به پارکینگ منتقل کرد. س��رهنگ شریفی 
گفت: شهروندان می توانند در این خصوص با 
پلیس 110 تماس و هم��کاران بنده با مالک 
وسیله نقلیه تماس گرفته و هشدار لازم را در 
خصوص جابجایی وسیله نقلیه به وی می دهند.

عضو کمیسیون برنامه، بودجه
 و محاسبات مجلس عنوان کرد:

بانک ها برای پرداخت وام 
ازدواج تشویق نمی شوند

محس��ن زنگنه درباره علت برقراری صف وام 
ازدواج علی رغم دستور صریح رئیس جمهور و 
تعیین منبع برای پرداخت آن عنوان کرد: دلیل 
عملی نش��دن خیلی از دس��توراتی که رئیس 
جمهور یا وزیر اقتصاد در این باره می دهند، این 
است که احکام و آئین نامه های داخلی بانک ها با 
این دستورات کلان همخوانی ندارد.به گزارش 
خان��ه ملت، تیرماه امس��ال رئیس جمهور در 
نامه ای به رئیس بانک مرکزی دستور تسریع 
پرداخ��ت وام های ازدواج و صفر ش��دن صف 
متقاضیان وام ازدواج تا پایان تابستان را صادر 
کرده بود، اما صف 268 هزار نفری متقاضیان 
دریافت تس��هیلات بانک��ی ازدواج در دی ماه، 
نشان از عملی نشدن این دستور رئیس جمهور 
ب��ا فاصله زیاد دارد؛ ک��ه برخی مدیران بانکی 
کمبود منابع مالی را دلیل عملی نش��دن این 
دستور رئیس جمهور می دانند. براساس ماده 
68 قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت 
مقرر ش��ده این وام از ردیف منابع موجود در 
حس��اب های پس انداز و جاری قرض الحسنه 
بانک ها تأمین شود و طبق آمار بانک مرکزی 
منابع موجود در این حساب ها در مجموع بیش 
از 2250 هزار میلیارد تومان)همت( اس��ت. از 
آنجا که مجموع هزینه مورد نیاز برای پرداخت 
وام ازدواج 268 هزار متقاضی در صف دریافت 
این وام، کمت��ر از 58 همت، یعنی کمتر از 4 
درصد منابع موجود تعریف شده است، توجیه 
مدیران بانک ها مبنی بر کمب��ود منابع برای 
پرداخت وام ازدواج پذیرفتنی نیست و باید دید 
ایراد و گره کار کجاست؟محسن زنگنه، نماینده 
مردم تربت حیدریه و عضو کمیسیون »برنامه، 
بودجه و محاس��بات« مجلس شورای اسلامی 
در این باره گفت: یک مش��کلی که ما در نظام 
بانکی کش��ور داریم و خیلی از این دستوراتی 
ک��ه رئیس جمهور یا وزی��ر اقتصاد می دهند، 
عملی نمی شود؛ به این جهت است که احکام 
و آئین نامه های داخلی بانک ها با این دستورات 
کلان همخوان��ی ندارد.وی ب��ا طرح مثالی در 
ای��ن موضوع ادامه داد: به عن��وان مثال از این 
طرف مصوب می ش��ود که تس��هیلات ازدواج 
جوانان از محل س��پرده ج��اری هم پرداخت 
ش��ود، در حالی که بانک مرکزی خودش یک 
محدودیتی روی ترازنامه بانک ها گذاشته است 
که براس��اس آن بانک نمی تواند ترازنامه خود 
را بی��ش از دو درصد در یک ماه افزایش دهد؛ 
یعنی محدودیت پرداخت تسهیلات دارد.عضو 
کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس 
اضافه کرد: یا اینکه به عنوان مثال در سیستم 
حاضر بانک ها براس��اس وام ه��ای ازدواجی که 
می دهند، مورد تش��ویق قرار نمی گیرند؛ بلکه 
براس��اس میزان بازگش��ت س��پرده ها و عدم 
یا کاهش مطالب��ات مش��کوک الوصول مورد 
تشویق قرار می گیرند؛ بنابراین به نظر من باید 
هم قوانین بان��ک مرکزی و هم قوانین داخلی 
بانک ها با دستوراتی که توسط رئیس جمهور یا 
وزیر اقتصاد صادر می شود تناسب داشته باشند.

آمار نگران کننده
 از مهاجرت پرستاران

عضو شورای عالی نظام پرستاری با بیان این که 
در زمان حاضر یک پرستار به دلیل کمبود نیرو،  
نقش دو تا سه پرستار دیگر را نیز ایفا می کند؛ 
نس��بت به پدیده مهاجرت پرستاران به دلیل 
کمبود نیرو و پایین بودن درآمدها هشدار داد.

عبدالله ثقفی در گفتگو با تسنیم با اشاره به این 
که بحث استخدام و جذب نیروهای پرستاری 
یکی از مطالبات قدیمی جامعه پرستاری است، 
اظهار کرد: رفع کمبود نیروی پرستاری یکی 
از مسائلی است که سازمان نظام پرستاری در 
دوره جدید آن را پیگیری خواهد کرد؛ در زمان 
حاضر یک پرستار به دلیل کمبود نیرو،  نقش 
دو تا سه پرس��تار دیگر را نیز ایفا می کند که 
این موضوع باعث ایجاد احس��اس فرسودگی 
ش��غلی در آن ها می شود.وی ادامه داد: نسبت 
پرس��تار به تخت در کشور ما با حد استاندارد 
فاصله دارد؛ استاندارد نسبت پرستار به تخت 
بیمارس��تانی در برخی کشورها 4 یا 5 پرستار 
به ازای هر تخت است؛ در کشور ما استاندارد 
نسبت پرس��تار به ازای هر تخت بیمارستانی 
2.5 نف��ر اس��ت اما متاس��فانه در حال حاضر 
کشور ما با این نسبت در نظر گرفته شده نیز 
فاصله دارد و سرانه پرستار 1.5 نفر به ازای هر 
تخت است؛ حتی در برخی از استان های کشور 
این نس��بت به زیر یک نفر پرستار به به ازای 
هر تخت نیز می رس��د که این موضوع فاجعه 
آمیز است زیرا در عین حال که به پرستار فشار 
کاری وارد می شود و پرستاران مجبورند در دو 
ش��یفت کار کنند و یا اضافه کارهای اجباری 
به آن ها تحمیل می ش��ود فرسودگی شغلی را 
نیز افزایش می دهد و برای بیماران نیز مشکل 
ایجاد می کند.وی افزود: طبیعتاً وقتی کمبود 
پرس��تار در کشور جبران نش��ود خدماتی که 
مددجوی��ان و بیماران باید دریافت کنند علی 
رغم تلاش و پرس��تاران محقق نخواهد شد و 
این موضوع اجحاف در حقوق بیماران اس��ت 
بنابراین وزارت بهداش��ت و مجلس ش��ورای 
اس��لامی باید تلاش کنند تا سرانه پرستار در 
کشور به حد استاندارد برسد.عضو شورای عالی 
نظام پرس��تاری با تاکید ب��ر این که اگر موانع 
استخدام پرستاران از میان برداشته شود قانون 
ارتقای بهره وری به طور کامل و دقیق قابلیت 
اجرا پیدا خواهد کرد، بیان کرد: این قانون در 
حال حاضر بسیار دست و پا شکسته در حال 
اجرا شدن است؛ تعدیل س��اعات کاری برای 
پرستاران بر اس��اس سنوات خدمتی آن ها در 
بسیاری از مراکز درمانی به دلیل کمبود نیروی 
پرستاری اجرا نمی ش��ود. همچنین سخت و 
زیان آور بودن ش��غل پرستاری و کاهش سن 
بازنشس��تگی آن ها نیز به دلیل کمبود نیروی 
پرس��تار اجرا نمی ش��ود که این موارد همگی 
باعث ایجاد فشار بر جامعه پرستاری در حوزه 
نیروی انسانی ش��ده و به عنوان یکی از موانع 
خدمتی به شمار می رود.وی ادامه داد: در عین 
حال متاس��فانه به دلیل جاذبه های ضعیف و 
پرداخت ه��ای ناکافی که در حوزه پرس��تاری 
در کش��ور ما وجود دارد در چند س��ال اخیر 
مهاجرت پرس��تاران را به کشورهای خارجی 
ش��اهد هس��تیم.ثقفی با بیان اینکه س��الانه 
حدود3000 پرستار درخواست مهاجرت دارند 
که آمار تکان دهنده و تاسف آوری است، گفت: 
این میزان مهاجرت به اندازه یک س��وم فارغ 
التحصیلانی اس��ت که سالانه از دانشکده های 
التحصیل می ش��وند.عضو  ف��ارغ  پرس��تاری 
شورای عالی نظام پرستاری با تاکید بر اینکه 
خاس��تگاه موضوع مهاجرت پرس��تاران باید 
آس��یب شناسی ش��ود، افزود: موضوع کمبود 
انگیزه پرس��تاران برای ماندگاری، پایین بودن 
میزان پرداختی ب��ه آن ها، کمبود نیرو و گاهاً 
ع��دم رعای��ت ش��أن اجتماعی پرس��تاران را 
می توان از ریش��ه های این مشکل عنوان کرد. 
همه مجموعه های دست اندرکار شامل سازمان 
نظ��ام پرس��تاری، وزارت بهداش��ت، مجلس 
شورای اسلامی و س��ایر نهادهای مربوطه در 
 این موضوع س��هم دارند و بای��د ایفای نقش

 کنند.

9 اجتماعی

ای��ن روزها، ح��رف زدن از روز های پُر تب و تاب کرونا ش��اید چندان 
ضروری به نظر نرس��د،، اما حقایقی از آن روز های سیاه وجود دارد که 
مرور و یادآوری ش��ان قطعا می تواند گره س��والاتی را که پاسخ شفافی 
نداشتند، باز کند.به گزارش خبرآنلاین، زمانی واقعی ورود ویروس کرونا 
به کش��ور چه زمانی بود؟ چرا واکس��ن کرونا دیر به کش��ور ما رسید؟ 
مخالفان واردات واکسن چه کس��انی بودند؟ کدام واکسن ها به داد ما 
رس��ید؟ عوارض واکس��ن ها هنوز هم بیمارمان می کند؟دکتر علیرضا 
رئیسی، معاون بهداشت دولت دوازدهم گزینه مناسبی برای پاسخ دادن 
به این س��والات اس��ت، او معاون بهداشت دولت دوازدهم و سخنگوی 

ستاد ملی مقابله با کرونا بود. 

  چه شد که ما با این حجم از مهاجرت در گروه های پزشکی 
مواجه شدیم؟

به طور کلی در پزشکی و پیراپزشکی، سیستم غربالگری و کنکور سختی 
برای ورود به این رش��ته ها داریم. ش��اید حق ویزیت الان بالا باشد و 5 
دقیقه همزمان ویزیت طول نکشد، ولی باید در نظر داشت پشت این 
ویزیت، چقدر فشار به پزشک آمده تا تحصیل کند. او به امید خدمت 
بهتر و زندگی بهتر یا رفاه بهتر برای خود و خانواده اش، این کار ها را کرده 
و هرکدام از این امیدواری ها که مخدوش ش��ود، انگیزه ها کم می شود. 
همه دوس��ت دارند به کشورشان خدمت کند، منتهی شرایطی ایجاد 
می شود و فرد فکر می کند اگر بخواهد بیشتر بماند و کیفیت زندگی اش 
دچار اختلال شود، روی کیفیت خدمتش هم اثر می گذارد. این می تواند 
انگیزه مهاجرت باش��د. این را هم در نظر بگیرید مهاجرت الزاما چیز 
بدی نیس��ت. هجر و سختی دارد. اما درهرحال انسان دنبال موقعیت 

رشد خود است.

  قطعا س��ختی هایی در مهاجرت هست، ولی هجر و سختی 
در انتظار کس��انی که اینجا زندگ��ی می کنند هم با توجه به این 
مهاجرت ها، وجود دارد. هش��دار ها می گوید در چند سال آینده 
مجبور می شویم از کشور های خارجی مانند هندوستان و بنگلادش 
پزشک و پرستار بیاوریم و کمبود در این بخش ها، بحران زاست. 

نظر شما چیست؟
ببیند برای سایر رشته ها مانند مهندسی یا معلمی هم اگر بازار کار بود 
و ش��رایط کار در داخل سخت می شد، آن ها هم مهاجرت می کردند. 
این مس��ئله عام اس��ت. باید دید چرا مهاجرت داریم؟ عرض کردم با 
سختی هایی که پزشکان می کشند، مابه ازایی که دریافت می کنند واقعا 
خیلی پایین است. یک فوق تخصص استاد تمام هیئت علمی که تمام 
زندگی اش در دانشگاه بوده، ماهانه حقوقی کمتر از 1000 دلار می گیرد. 
هیچ کشوری نمی توانید پیدا کنید یک استاد تمام، همه زندگی اش را 

بگذارد و کمتر از 1000 دلار دریافت کند.

  بابت همین بی توجهی به اولویت سلامت است که در دوران 
کرونا با تاخیر در واردات واکسن، مواجه شدیم؟ اصلا چرا اینقدر 

واکسن دیر وارد کشور شد؟
من در جریان جزییات بحران کرونا و تا آخر دوره واکسیناسیون بودم. 
تاخیر در ورود واکس��ن چند علت داش��ت. منابع واکسن کجا بود و ما 
چطور می توانستیم دسترسی پیدا کنیم؟ واکسن کرونا در طول تاریخ 
بشر، سریع ترین تولید واکسن را داشت. خیلی از فاز های علمی تولید 
واکسن طی نشد و واکسن را ساختند. کشور های معروفی واکسن تولید 

کردند که قبلا این کار را می کردند.

  چرا ما گفتیم خودمان باید تولید کنیم؟ شما می گویید کسانی 
واکسن کرونا می سازند که قبلا هم واکسن ساخته بودند؟

ما هم جزو کش��ور های تولیدکننده انواعی از واکسن بودیم و هستیم. 
یک س��ری واکسن ها به عنوان روتین هستند که همه افراد باید بزنند. 
مانند فلج اطفال، س��ل و س��رخک و امثال آن را همه باید بزنند. یک 
سری بیماری ها و ویروس ها مانند آنفلوآنزا هستند که می آیند و می روند 
و واکس��ن روتین ندارد. در کرونا، هیچ کس ویروس را نمی ش��ناخت و 
فکر می کردند ش��اید بیاید و برود. دیدیم در تابس��تان، کرونا پیک زد 
و دیدیم این ویروس دس��ت از سر بش��ر برنمی دارد. هر 100 تا 150 
سال یک پاندمی رخ می دهد و کشور ها به سمت تولید واکسن رفتند. 
یک سری کشور ها مانند روسیه، چین، فرانسه و آمریکا شروع به تولید 
واکس��ن کردند. خیلی از کشور ها هم شروع به تحقیق تولید کردند و 
رقابت خیلی شدیدی وجود داشت. کشوری مانند کانادا 4.5 برابر میزان 
نیازش از آمریکا واکسن فایزر را پول داد و پیش خرید کرد. همین کانادا 
تا زمانی که درصد قابل توجهی از آمریکایی ها واکس��ینه نشدند، هیچ 
واکسنی از آمریکا دریافت نکرد. پس راه اول خرید واکسن بود. سازمان 
ملل با سازمان بهداشت جهانی طرحی به نام صندوق یا سبد کوواکس 
تشکیل دادند. گفتند کشور های پول دار و تولیدکننده واکسن به خاطر 
بحث بشردوس��تانه و قطع کل زنجیره چرخش وی��روس، 20 درصد 
خریدش را در این سبد بریزد و کشوری که تولید دارد هم 20 درصد 

تولیدش را در این سبد بگذارد برای کشور هایی که توان تولید و خرید 
واکس��ن ندارند. این هم راه دوم تامین واکسن کرونا بود. به کشور های 
دیگر گفتند شما 20 درصد نیازتان را از کواکس بخرید و پول بدهید. 
ما هم پول دادیم. منبع دیگر این بود که خودمان تولید کنیم. خیلی ها 
آمدند شروع به تولید کردند. از جمله تبی در کشور ما گرفته بود خیلی 

از موسسات گفتند ما توان تولید داریم.

  پروژه کوواکس موفقیت آمیز بود؟
درباره کوواکس، به ما بدقولی ش��د. قرار بود تا اس��فند 99، 20 درصد 
واکس��ن مورد نیاز ما را بدهد که نداد و عملا س��بد کواکس برای ما 
کارایی نداشت. این مسئله نشان می دهد که با این همه ادعا، سازمان 
ملل و سازمان جهانی بهداشت چقدر امکان کار واقعی و انجام وعده ها 
را دارد. کشور های تولیدکننده گفتند زمانی ما 20 درصد تولیدمان را 
می دهیم که مردم خودمان را واکسینه کرده باشیم. جالب است بدانید، 
همان اوایل که با کمبود ماسک هم مواجه بودیم، خوشحال بودیم یک 
هواپیما برای مان ماسک می آورد. این هواپیما در انگلیس نشست و آن ها 
ماسک های ما را دزدیدند. ما ماسک نداشتیم و پزشکان و پرستاران ما 
بدون ماسک خدمت رسانی و جانفشانی می کردند. ما این ماسک ها را 
از یک واسطه خریدیم و حتی برنامه توزیع ماسک را نوشتیم که مثلا 
فردای آن روز همه را به دست پزشکان بدهیم. این هواپیما هرگز نیامد.

  به فایزر اش��اره کردید، آن زمان درباره کیفیت واکسن ها 
 بحث ه��ای زی��ادی وجود داش��ت، کیفی��ت واکس��ن ها چقدر

 متفاوت بود؟
آنق��دری که ویروس پیچیده بود، واکس��ن ها پیچیده نبودند. یعنی از 
نظر من کارش��ناس، تفاوت بین واکسن ها زمین تا آسمان نبود. مثلا 
این طور نبود که اگر کس��ی واکسن فایزر می زد، دیگر بیمار نمی شود. 
اصلا این طور نبود. ویروس به شدت پیچیده بود و همه واکسن ها را دور 
زد. اختلاف بین واکس��ن ها 10 تا 15 درصد بود. این طور نبود که یک 
واکسن کاملا محافظت می داد و دیگری نمی داد. فاصله بین ضعیف ترین 
واکسنی که در دنیا تولید شده با قوی ترین واکسن کرونا خیلی تفاوت 
نداشت. این واکسن روی سویه ای از کرونا 90 درصد محافظت می داد 
روی سویه دیگر، 60 درصد جواب می داد و واکسن دیگر، مخالف این 

بود.

  خیلی ه��ا در ای��ران هنوز هم بیماری ها و مشکلات ش��ان از 
عادت ماهیانه تا س��کته و مشکلات عروقی را به عوارض واکسن 
کرونا نسبت می دهند. چقدر این حرف ها و اینکه عوارض واکسن 

زیاد بوده، پایه علمی دارد؟
درباره همه واکسن ها، فازی به نام post marketing داریم. یعنی بعد 
از مصرف، عوارض را ثبت می کنند. علم خیلی شجاع است. چرا هر چند 
سال کتاب مرجع عوض می ش��ود؟ چون نمی ترسد و می گوید حرف 
قبلی من اشتباه بود. مرتب کتاب و مقاله جدید می آید. مطمئن باشید 
درباره واکسن، تحقیقاتی که درباره عوارض می شود بسیار سختگیرانه 
اس��ت. سوال مهم اینجاست، اگر واکسن نمی زدیم چه می شد؟ شاهد 
بودید چه اتفاقی در دنیا داشت می افتاد؟ سردخانه کم می آوردیم. الان 
این اتفاق ها هست؟ بعد از واکسن این اتفاق ها را می بینیم؟ کرونا رفته؟ 
خیر، کرونا هنوز هست. شما شواهد کنترل کرونا را در کوچه و خیابان 

می بینید که به خاطر واکسن است.

  آقای دکتر ما چقدر واکس��ن را دیر وارد کردیم؟ در واقع 
واکسیناس��یون عمومی در تابس��تان ۱۴۰۰ در ایران شروع شد. 

چقدر زودتر می توانستیم واکسن را وارد کنیم؟
ببینید وقتی که واکسیناسیون به مراحل آخر رسیده بود، به مردم التماس 
می کردیم بیایید واکسن بزنید. زمانی واکسن به وفور وارد کشور ما شد 
که اروپا و آمریکا واکسن شان را زده بودند. کشور هایی که جلو افتادند 
یا خودشان تولید کرده بودند یا برای آزمایش های فاز 2 و 3 مشارکت 
کردند. ما مانند فردی که گرس��نه اس��ت، یا باید در خانه غذا درست 
می کردیم یا از بیرون می خریدیم. خودمان غذا نمی توانس��تیم بپزیم. 
از بیرون هم که می خواس��تیم بخریم می گفتیم از هر رس��تورانی غذا 

نمی آوریم. باید از رستورانی باشد که قبلا همه از آن غذا خورده باشند. 
باید ببینیم همه که غذا خورده اند خوب هستند، بعد اجازه می دهیم غذا 
بیاید. ما این طور بودیم. نه در فاز های آزمایش ش��رکت می کردیم و نه 
خودمان تولید داشتیم. حداکثر فاصله بین زمانی که واکسن وارد شد با 

واکسیناسیون گسترده دنیا، بین 4 تا 6 ماه بود.

  در این فاصله چند نفر در ایران فوت شدند؟
مرگ و میر ما روزانه به بالای 100 نفر می رس��ید. سوال این جاست آیا 
می توانستیم زودتر بیاوریم؟ چین چه زمانی به ما واکسن به وفور داد؟ ما 
داشتیم حدود 2 میلیون دوز واکسن از چین وارد می کردیم و سیستم 
درس��ت کرده بودیم به محض بارگیری واکسن، توزیع را شروع کنیم. 
2 میلی��ون دوز در چین بارگیری ش��د و بعد نیامد. گفتند در یکی از 
ایالت ه��ای چین ناگهان م��وردی از کرونا پیدا ش��ده و گفتند این 2 
میلیون را بدهید. در هند، دادس��تان هند اجازه بارگیری واکسن برای 
صدور به ایران را نداد.بالاخره واکس��ن وارد شد و یکی از کار های خوب 
اولویت بندی بود. اگر 1000 دوز وارد می شد، اولویت بندی شده بود. بر 
اساس سن و شغل ما طبقه بندی کردیم. وقتی واکسن به وفور وارد شد، 
خیلی قرارداد ها را قبلا بسته بودیم. بروید ببینید چند درصد مردم چین 
یا روس��یه واکسینه شده بودند بعد اجازه خروج واکسن از آن کشور را 
دادند. بیش ترین واکس��نی که وارد کشور ما شد و جای تشکر دارد، از 
کشور چین بود. درواقع واکسن سینوفارم و واکسن داخلی برکت ما را 

نجات دادند.

  مشکل اصلی چه زمانی بود؟
زمانی من خیلی تحت فشار قرار گرفتم، برای اولین بار است می گویم. 
یکبار در کمیسیون بهداشت و درمان مجلس بودیم. آرزو داشتم فیلم 
آن جلسه به دست من برسد. در این جلسه، خیلی از شرکت هایی که 
ادعای ساخت واکسن داشتند، آنجا بودند. سر ما ریخته بودند که چرا 
می خواهید از خارجی ها واکسن بخرید. چرا نمی گذارید ما تولید کنیم؟ 
می گفتیم وقت نیست. می گفتند 3 ماه خوب است؟ این پول ها را به ما 
بدهید تا واکس��ن تولید کنیم. ما می گفتیم چه تضمینی وجود دارد 
که شما می توانید تولید کنید؟ می گفتند می توانیم. چنان فشاری به ما 
آوردند. فرض کنید می دانس��تم آن لحظه روز اس��ت، ولی آن ها اصرار 
داش��تند الان شب است. آن ها با قلدری و با سینه فراخ و صدای بلند، 
می گفتند ش��ما دوس��ت دارید از خارجی ها واکسن بخرید. چرا تولید 

داخل را حمایت نمی کنید؟

  چرا وزارت بهداش��ت آمار مرگ و میر را در اختیار کسی 
نمی گذاشت؟

چون س��اختار وجود ندارد. آمار را در اختیار چه کس��ی بگذارد؟ شما 
چه زمانی می گویید یک فرد کرونا دارد؟ زمانی که pcr مثبت اس��ت. 
زمانی که تست داشته باشید. ما اوایل که تست نداشتیم. ما یک کیف 
از سازمان جهانی بهداشت، تست آوردیم. دانشمندان داخلی خودمان 
در انستیتو پاستور، شروع به تولید تست کردند. هنوز خیلی ها می گویند 
کرونا زودتر آمده بود، ولی این ها به مردم نمی گفتند. ما تست نداشتیم 

که بدانیم کرونا آمده است.

  پس زودتر از اعلام وزارت بهداشت، کرونا آمده بود؟
حتم��ا آمده بود. این جای مخف��ی کردن ندارد. زمان��ی ما می توانیم 

تشخیص بدهیم که تست داشته باشیم.

  بر اس��اس اعلام رس��می وزارت بهداشت، آخرین روز های 
بهمن ۱۳۹۸ گفته ش��د کرونا وارد کشور شده است. چه زمانی 

کرونا واقعا وارد کشور شده است؟
ما می توانیم حدس بزنیم، تست هم نداشتیم که بگوییم مخفی کرده 
باش��یم. تظاهرات بالینی بیماری هم باید تکرار ش��ده باشد تا بیماری 
را به کرونا منتس��ب کنی��م. اگر یک نفر در نیمه اول س��ال 98 از من 
پزشک می پرسید علایم کرونا چیس��ت؟ من جوابی نداشتم. ویروس 
کرونا در کتاب های مرجع، یک پاراگراف توضیح داشت. کسی کرونا را 
نمی شناخت که تظاهرات بیماری را بشناسد. مثلا کسانی هستند که 
می گویند شهریوریا آبان سال 98 یک سرماخوردگی گرفتم که خوب 
نمی شد و امثال همین تجربه ها، خب بعد ها معلوم شد که کرونا بوده 
است.حدس و گمان من بسته به دو چیز است. یکی اینکه چینی ها چه 
زمانی بیماری را مخفی کردن��د؟ من حدس می زنم چینی ها تا زمان 
اع��لام، مدت طولانی مخفی کرده بودند. ما رفت و آمد زیادی به چین 
داریم. اولین مورد کرونا در ش��هر یا اس��تانی بوده که ممکن اس��ت ما 
اسمش را ندانیم. یعنی فرضا کسی به چین رفته و کرونا گرفته، ولی ما 
نفهمیدیم. الان می گوییم اولین مورد در قم یا گیلان بوده، چون شیوع 
و تراکم آنجا بیشتر بود. حرفم این است که ممکن بود اولین مورد در 
این دو استان نبودند، اما در هرحال به محض انجام تست این دو استان 

به عنوان اولین استان ها اعلام شد.

ناگفته های دوران کرونا با دکتر رئیسی:

کرونا زودتر از زمان گفته شده وارد کشور شده بود

aftabeyazd.ir :نشانی سایت

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران گفت: مافیای زباله گردی 3 هزار میلیارد تومان از زباله 
خشک درآمد دارد. به گزارش مهر، محمدی، مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران اظهار کرد: 
امروز بستر مناسب در حوزه خدمات شهری؛ رفت و روب و تفکیک زباله از مبدا آماده شده است و می توانیم 
از صدا سیما و اصحاب رسانه درخواست کنیم تا کمک کنند تا شهر آراسته ای داشته باشیم. وی با بیان اینکه 
متأسفانه پدیده شوم زباله گردی را در شهرها شاهد هستیم، افزود: برای حل این موضوع پیش نیازهایی باید 
فراهم شود از جمله عدم صرفه اقتصادی برای زباله گردها. برای اینکه اقتصاد این بستر را به هم بزنیم باید 
تعدد قراردادها و پیمانکاران را اصلاح می کردیم. کاهش دفن زباله یکی از مواردی بود که در نظر گرفتیم و 
بازچرخانی در دستور کار قرار گرفت؛ چون طبق این قانون، پسماند خشک نباید دفن شود. ما یک پیمانکار 
را برای پاسخگویی درباره همه پیمانکاران، از طریق مناقصه تعیین کردیم تا مجموعه را هدایت کند و امروز 
کلاً 14 پیمانکار کلان داریم. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران افزود: امروز بستر مهیاست 
و با اپلیکیشن نوماند پیمانکار به خانه ها می رود و زباله خشک را تحویل می گیرد، یک خط هم در آرادکوه 
برای تفکیک زباله خشک قرار داده ایم. محمدی با بیان اینکه این موارد به کاهش زباله گردی به ویژه توسط 
کودکان کمک می کند، تاکید کرد: مافیای زباله گردی بیش از سه هزار میلیارد تومان از زباله خشک درآمد 
دارد. بنابراین حاضرند برای این پول سیستم پسماند را بهم بریزند. خیلی از آنها با گونی های بزرگ روی وانت 
بارها پسماند خشک جمع می کنند. حتی ما با آنها درگیری فیزیکی پیدا کردیم و در این فضا کمک نیروی 
انتظامی و بخش حاکمیتی را می خواهیم. وی ادامه داد: مافیای زباله برای تأمین منافع خود از نیروی ارزان 
که همان کودکان هستند، استفاده می کند و گرچه به هیچ جا وصل نیست، اما دغدغه برخورد انتظامی 
ندارد. بیش از هفت هزار و 500 تنُ به صورت روزانه در تهران زباله تولید می شود و جمع آوری آن به صورت 
س��اعتی با توجه به ترافیک، سخت است. به همین دلیل لازم است با کاهش تولید زباله و فرهنگ سازی 
برای تعریف ساعت گذاشتن زباله در مخازن به رفع این مشکل کمک کرد. محمدی با تاکید بر اینکه مجوز 
ضایعات فروش باید از درگاه ملی مجوزها حذف ش��ود، گفت: 5 هزار ش��غل در حوزه پاکبانی نیاز داریم و 
می توانیم از زباله گردها استفاده کنیم. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران با بیان اینکه به 
کمک دستگاه های قضائی و انتظامی برای تغییر چهره شهر نیاز داریم، تصریح کرد: افرادی به عنوان مافیای 
زباله، از نیروهای کار یا کودکان کار استفاده می کنند و از دستگاه های قضائی و انتظامی ترسی ندارند. بعضاً 
مافیای زباله به جای پول به کودکان کار مواد مخدر می دهند. وی ادامه داد: زیرساخت های جمع آوری زباله 

خشک ایجاد شده است و صدا سیما باید بر اساس قانون فرهنگ سازی کند. 

عضو ش��ورای اس��لامی ش��هر تهران با بیان اینکه مراکز درمان��ی و تجاری نا ایمن باید پلمپ ش��وند، 
گفت:قانونگذار و دس��تگاه های امنیتی بدون مسامحه در این زمینه ورود کنند. به گزارش فارس، احمد 
صادقی عضو شورای اسلامی شهر تهران به آتش سوزی بیمارستان گاندی اشاره کرد و گفت: بیمارستان 
گاندی جزو س��اختمان های ناایمن با درجه خطر پذیری زیاد بوده است و به رغم اخطار های شهرداری 
تهران اقدامی در رفع مشکلات ناایمنی ساختمان نشد تا حادثه بوجود آمد.وی گفت: بارها و بارها گفته ایم 
که در رعایت مقررات ملی ایمنی ساختمان ها نباید هیچ مسامحه ای صورت گیرد و نیاز به اصلاح قوانین 
بالادستی برای ورود اجرایی دستگاه هایی مانند شهرداری هستیم تا از حوادث اینگونه جلوگیری شود. وی 
ادامه داد: متاسفانه شهرداری و سازمان آتش نشانی تنها می توانند اخطار دهند و یا ساختمان های نا ایمن 
را شناسایی کنند و تعداد این ساختمان ها را بر شمرند اما نمی توانند نام این ساختمان ها را اعلام عمومی 
و مستقیما برای پلمپ این ساختمان ها اقدام کنند چرا که ملاحظات امنیتی وجود دارد. صادقی افزود: 
ورود ش��هرداری برای پلمپ این ساختمان ها نیز در قانون دیده نشده و قانونگذار مسیر پر پیچ و خمی 
را برای این منظور پیش بینی کرده که در نهایت ذینفع و مالکان باید نسبت به ایمنی ساختمان ها اقدام 
کنند. اما نتیجه این مسامحه کاری چه بوده؟ تا کی باید شاهد این حوادث باشیم؟ پلاسکو، مترو پل و حالا 
بیمارستان گاندی و صد ها ساختمان پر رفت و آمد دیگر که در لیست ساختمان های ناایمن قرار دارند. 
صادقی در ادامه اظهار داشت: در بررسی که تا آبان ماه از سوی سازمان مدیریت بحران صورت گرفته بود 
بیمارستان گاندی و بسیاری از مراکز درمانی دیگر جزو ساختمان های نا ایمن و با درجه خطر پذیری زیاد 
بوده اند و شهرداری به آنها اخطار داده است اما نمی توان اسامی را اعلام عمومی کرد به دلیل ملاحظات 
امنیتی، این ملاحظات تا به کی؟ اگر نبود رشادت و سرعت عمل نیروهای غیور آتش نشان و اورژانس در 
تخلیه بیمارستان گاندی و انتقال بیماران، تهران بار دیگر عزادار می شد. وی گفت: دستگاه های امنیتی و 
قضائی باید انتشار عمومی فهرست این ساختمان ها را در درجه اولویت کاری خود قرار دهند چرا که جان 
شهروندان مهم است. صادقی گفت: ملاحظات امنیتی و اقدامات قضائی باید در راستای حفظ جان مردم 
باشد و در حال حاضر مهمترین اقدام برای حفظ جان شهروندان انتشار عمومی فهرست ساختمان های 
نا ایمن با درجه خطر پذیری زیاد است. که بسیاری از مراکز درمانی و تجاری را شامل می شود که روزانه 
محل تردد و تجمع بسیاری از شهروندان است. صادقی در پایان گفت: امیدواریم مسئولان ذیربط به این 
موارد اعتنا کنند و دیگر شاهد حوادث اینچنینی نباشیم، دیگر بس است، شاهد حوادث تلخ بودن و از 

دست دادن عزیزان، صدمه دیدن جان بر کفان برای انتفاع یک عده خاص، دیگر بس است.

 عضو شورا: مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران:

مافیای زباله گردی ۳ هزار میلیارد تومان
 از زباله خشک درآمد دارد

 مراکز درمانی و تجاری نا ایمن
 باید پلمپ شوند
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رئیس هیئت رئیسه صندوق های بازنشستگی صنعت نفت در چارچوب 
برنامه خلق منابع پایدار برای صندوق ها از پیشرفت ۹۵ درصدی پروژه 

ذخیره سازی مخازن بندر شهید بهشتی چابهار خبر داد.
عبدالحسین بیات با بیان اینکه پروژه ذخیره سازی مخازن بندر شهید 
بهشــتی چابهار با ظرفیت ۴۰ هزار تن ذخیره سازی فرآورده های 
نفتی ســنگین یکی از پروژه هایی است که در شورای عالی پروژه ها 
در ۲۹ماه گذشــته پیگیری شــد، اظهار کرد: این پروژه هم اکنون 
۹۵درصد پیشرفت فیزیکی واقعی دارد و همه بخش های سیویل، 
ســاختمان ها، مخازن و عمرانی این پــروژه تکمیل و آزمایش های 

مربوطه انجام شده است.
وی با اشاره به اینکه ۵ درصد پیشرفت فیزیکی باقیمانده در پروژه 
ذخیره ســازی مخازن بندر شهید بهشتی چابهار شامل جوشکاری 
۲هزار قطر اینچ لوله و پایپینگ و بخشی از برق سایت است، افزود: 
در بهمن ماه این بخش های باقی مانده تکمیل می شــود و تا امروز 
حدود ۵۵۰ میلیارد تومان در این پروژه هزینه شده و تا پایان طرح 

این رقم به ۷۵۰ میلیارد تومان خواهد رسید.

رئیس هیئت رئیسه صندوق ها به نقش پروژه ذخیره سازی مخازن 
بندر شهید بهشتی چابهار در تســریع صادرات فرآورده های نفتی 
ســنگین در کشور اشاره کرد و گفت: منطقه مکران و بندر چابهار 
جزء بنادر راهبردی و کم برخوردار کشور به شمار می آید. این طرح 
جزء نخســتین طرح هایی اســت که به مرحله بهره برداری خواهد 
رســید و از ســوی دیگر نزدیکی این پروژه به آب های آزاد و عمق 

بالای اســکله این طرح سبب شــده نه تنها کشتی های با ظرفیت 
بیــش از ۱۰۰ هزار تن بتواننــد در این بندر پهلوگیری کنند، بلکه 
این کشــتی ها دیگر مجبور نیســتند تا خلیج فارس مسیر هزار و 

۷۰۰کیلومتری برای بارگیری را پیمایش کنند.
بیات پروژه ذخیره ســازی مخازن بندر شــهید بهشــتی چابهار را 
فرصتی مناسب برای صادرکنندگان فرآورده های نفتی سنگین در 
کشور برای دستیابی به بازارهای پاکستان و هند دانست و تصریح 
کرد: این طــرح می تواند در زمان بهره بــرداری خود حداقل ۱۲۰ 
نفر اشــتغال زایی با اولویت نیروهای محلی داشته باشد و بر اساس 
تازه ترین برنامه ریزی ها قرار است این پروژه در بهمن ماه یا سرانجام 

اسفندماه امسال پس از راه اندازی کامل به بهره برداری برسد.
به گزارش برنا؛ رئیس هیئت رئیسه صندوق های بازنشستگی صنعت 
نفت تأکید کرد: توسعه صادرات در میان شرکت های تولیدی گروه 
اقتصادی نقشی بسزا در ارزآوری برای تامین منابع پایدار صندوق ها 
دارد، از این رو زیرســاخت این چنینی بــرای مجموعه صندوق ها 

اهمیت مضاعف دارد.

نماینــده کارفرمایان در شــورای عالی کاربا اشــاره به اینکه مزد 
منطقه ای بخشــی از قانون کار است گفت: بحث مزد منطقه ای در 
اکثر کشــورها تجربه شده، اگر مزد منطقه ای را به خوبی تعریف و 
کارشناسی کنیم می تواند مناطق مختلف خصوصاً مناطق ضعیف 

کشور را رونق دهد.
علی اصغر آهنی هــا، نماینده کارفرمایان در شــورای عالی کار؛ با 
اشاره به اینکه امســال طرح مزد منطقه ای از سوی وزارت اقتصاد 
مطرح شده اســت گفت: تعیین حداقل حقوق منطقه ای کارگران 
یک تکلیف قانونی است که در بیست سال اخیر مغفول ماند و به آن 
توجه نشد. قانون کار بر دو موضوع مزد برای مناطق مختلف و مزد 
برای صنایع مختلف تاکید دارد و تعیین حداقل حقوق منطقه ای، 
بجای حداقل حقوق یکســان برای همه، براساس این قانون مطرح 

شده است.
وی با بیان اینکه اعضای شورای عالی کار مخالفتی درباره اجرای مزد 
منطقه ای ندارند افزود: دغدغه و مسئله اصلی نحوه ی اجرای قانون 
است. یعنی نمی خواهیم مزد منطقه ای به گونه ای اجرا شود که آثار 

منفی داشته باشد.
آهنی بیان کرد: بیســت سال اســت که اجرای این بخش از قانون 
مغفول مانده است. گروه کارفرمایی سال گذشته تحقیقات سنگینی 
را انجام داد. امســال هم در شورای عالی کار شاهد فعالیت وزارت 

اقتصاد در این زمینه بودیم.
عضو هیئت مدیره کانون عالی انجمن های صنفی کارفرمایی کشور 

با اشاره به اینکه اجرای مزد منطقه ای قانونی است گفت: این بحث 
در قانون مطرح شده است. اینکه »مزد برای مناطق مختلف« و دوم 
»مزد برای صنایع مختلف« تعیین شــود در قانون آمده است. این 
موضوع سال ها است که در گروه های کارشناسی ذیل شورای عالی 

کار بررسی و مطرح شده است.
نماینــده کارفرمایان در شــورای عالی کار با تأکیــد بر اینکه مزد 
منطقه ای بخشــی از قانون کار است اظهار داشت: مقرر شده است 
که کارگروه کارشناسی در مورد مزد منطقه ای با حضور نمایندگان 
هرسه گروه تشکیل شود و در این باره بحث و بررسی صورت گیرد تا 
 هر تصمیمی گرفته می شود با نظر هر سه گروه اجتماعی خواهد بود؛
بعد از انجام کار کارشناســی و ارزیابی دیتاها نیز نتایج در جلســه 

شورایعالی کار مطرح خواهد شد.
وی اظهار داشت: بحث مزد منطقه ای در اکثر کشورها تجربه شده و 
توانسته به رشد و توسعه کمک کند. معتقدم اگر مزد منطقه ای را به 
خوبی تعریف و کارشناسی کنیم می تواند مناطق مختلف خصوصاً 
مناطق ضعیف کشــور را رونق دهد و کشور را در ابعاد مختلف در 
تمام مناطق رشــد یافته کند ولی با این شــکل و شیوه بینیم که 
تجمع سرمایه گذاری ها در یک یا دو منطقه یا چند منطقه محدود 
اســت و معتقدم با سیاست های کلان اقتصادی و عدالت اجتماعی 

همخوانی ندارد.
آهنی هــا گفت: درحال حاضر بحث مزد منطقه ای در میان مردم و 
جامعه تعریف نشده و حتی در میان نخبگان نیز بررسی نشده است. 

سال گذشته کار کارشناسی در این زمینه انجام دادیم و برای همه 
استان ها میانه دستمزد، میزان جبران خدمت، سه دهک اول و آخر 
در هر اســتان، درصد شــاغلین فقیر، نرخ فقر در استان ها مقایسه 
وضعیت بازار کار ترکیب جنســیتی و سهم شاغلین فاقد بیمه در 

استانها را بررسی کردیم.
وی تصریــح کرد: یــک قانون کار داریم که بــرای همه واحدهای 
تولیدی یکسان است ولی همه دنیا تغییراتی را متناسب با مشاغل 
ایجاد می کند. این مســئله در این قانون وجود ندارد اگر آمار دقیق 
را در نظر نگیریم به ســمت فقیرتر شــدن حرکت می کنیم. تمام 
محدودیت هایی که در کشور وجود دارد، برای کارفرمایان هم وجود 
دارد. خیلی از این محدودیت ها حاصل کار یک کارفرما نیست، بلکه 

بسیاری از آن ها ناشی از محدودیت ها و مشکلات کشور است.
به گزارش تســنیم؛ آهنی ها با بیان اینکه باید بدون حساسیت این 
مسائل را بررسی کرد، گفت: نگاه ها برای تغییر بسیار سخت است 
ولی می توانند روی مســائل اصلی تمرکز کرده و قوانین را اصلاح 
کنند. در کشــور چین به عنوان دومین اقتصاد بزرگ دنیا حداقل 
دســتمزد ملی وجود ندارد و در هر منطقه دســتمزد بر اســاس 
معیارهایــی مثل حداقل هزینه زندگی کارگران، افراد تحت تکفل، 
متوسط دستمزد محلی، سطح بهره وری نیروی کار، سطح اشتغال 
ملی و... تعیین می شــود که این مسئله باعث شده افراد در مناطق 
و ایالت هــای مختلف قدرت حرکت و جذب ســرمایه پیدا کنند و 

بخش های مختلف رشد داشته باشند.

مدیرعامل بورس انرژی با اعلام اینکه زیرساخت های صادرات برق 
در بورس انرژی فراهم شــده اســت، گفت: امیدواریم با مشارکت 

وزارت نیرو به زودی مبادلات برقی آغاز شود.
علی نقــوی در باره اینکه پیــرو امضای آیین نامه صــادرات برق 
تجدیدپذیر توسط وزیر نیرو، بورس انرژی چه سازوکاری را می تواند 
ارائه دهد، گفت: مســئله صادرات برق از طریق بورس انرژی ایران 

یکی از برنامه های این بورس است.
وی ادامه داد: در حال حاضر زیرســاخت های فنی صادرات برق را 
در بورس انرژی ایران فراهم کردیم و امید است با مشارکت وزارت 

نیرو به زودی این مبادلات آغاز شود.
مدیرعامل بورس انرژی افزود: بورس انرژی ایران در حوزه صادرات 
فرآورده هــای نفتی کارنامه خوبی دارد، تــا جایی که بیش از ۶۵ 
درصد مبادلات حجمی و ارزشــی این بــورس در رینگ صادراتی 

صورت می گیرد.
نقوی خاطرنشان کرد: بنابراین با این تجربه می توان در حوزه برق 

هم فضای شفاف و رقابتی برای عرضه تولیدات متصور بود.

< ایجاد فضای رقابتی و خرید فروش برق تجدیدپذیر در تابلوی برق سبز
وی گفــت: با مجوزهایی که از جانب دولــت برای احداث نیروگاه 
تجدیدپذیر صادر شده، مشــخص است که به عرضه برق در تالار 
برق سبز نگاهی ویژه شده و این اتفاق در بلندمدت منجر به افزایش 

استقبال برای سرمایه گذاری در این حوزه خواهد شد.
مدیرعامل بورس انرژی ایران با بیان این که همکاری وزارت نیرو در 
راه اندازی تالار برق سبز ســتودنی است، ادامه داد: با این که تالار 
برق عمری طولانی ندارد، اما مورد اســتقبال گسترده نیروگاه های 

تجدیدپذیر و صنایع قرار گرفته است.
نقوی ویژگی مهم آن را پایداری برق مصرفی دانســت و ادامه داد: 
اکنون برق در تالار بورس برق سبز به دو صورت فیزیکی و مشتقه 

عرضه می شود.
وی درباره ترســیم چشــم انداز آینده تالار برق سبز عنوان کرد: با 
راه اندازی تالار برق سبز، سرمایه گذاران شاهد بازاری مستقل بودند 

که می توانند برق را در آن عرضه کنند و با قیمت کشف شــده به 
فروش برســانند، بنابراین همان طور که وزیر نیرو نیز در روزهای 
گذشــته به این موضوع اشاره کردند، استقبال بسیار خوبی از این 
طرح رخ داد و برای تأمین مالی نیز برنامه های خوبی در راه است.

< مصوبه انتشار گواهی برق تجدیدپذیر دریافت شد
مدیرعامل بورس انرژی ایران با اشاره به مصوبه جدید کمیته فقهی 
سازمان بورس گفت: به تازگی مصوبه کمیته فقهی سازمان بورس 
و اوراق بهادار برای انتشــار گواهی بــرق تجدیدپذیر یا به اصطلاح 
»رک« هم دریافت شده ضمن آنکه اکنون مکاتباتی با وزارت نیرو، 
توانیر و ســاتبا صورت گرفته است و در صورت موافقت و همکاری 
 این مجموعه ها در ســال آینده شــاهد راه انــدازی این معاملات 

خواهیم بود.
نقوی دربــاره گواهی بــرق تجدیدپذیر ادامــه داد: در این طرح 
نیروگاه هــا به اندازه برق تولیدی، گواهــی دریافت می کنند و این 
گواهی ها در بازار قابلیت مبادلاتی خواهد داشــت که ظرفیت های 

تازه ای نیز در بازار ایجاد می کند.
وی در ارتباط با ســازوکار مبادله برق ســاعتی، خاطرنشان کرد: 
عرضه ساعتی برق پیچیدگی های خاص خود را دارد و این موضوع 

باید با همکاری مدیریت شــبکه و توانیر پیگیری شود تا مباحث 
فنی برطرف شــود و مبادلات ســاعتی برق را نیز در بورس انرژی 

شاهد باشیم.
مدیرعامل بورس انرژی در خصوص عرضه برق نیروگاه های حرارتی 
در این بورس افزود: برای عرضه برق نیروگاه های حرارتی در بورس 

انرژی سلف ماهانه، هفتگی، روزانه، فصلی و سالانه وجود دارد.
نقوی خاطرنشــان کرد: برای مبادلات ســاعتی نیز همان طور که 
اشاره شد، موضوع در حال پیگیری است و بخشی از زیرساخت های 

فنی آماده شده است.
وی با بیان این که بورس انرژی ایران، تأمین مالی را یکی از وظایف 
اصلی خود می داند، گفت: بحث تأمین مالی از مسیر بورس انرژی 
از سال های قبل نیز در جریان بود و مجموعه های دولتی مانند برق 
حرارتی، توانیر و نیروگاه های بخش خصوصی نیز از طریق انتشــار 
اوراق ســلف برق به تأمین مالی پرداختند که این امر به توسعه و 

تجهیز صنعت نیروگاهی کمک کرده است.
مدیرعامل بورس انرژی ادامه داد: شــرکت برق حرارتی از ظرفیت 
تأمین مالی از طریق بورس انرژی استفاده کرده است و ماه گذشته 
با درخواســت پذیرش ۲۷۰۰ میلیارد تومان اوراق سلف برای برق 
حرارتی موافقت شده و تا قبل از پایان سال پذیره نویسی آن انجام 

خواهد شد.
نقوی افزود: برای تأمین مالــی نیروگاه های تجدیدپذیر نیز هم از 
ظرفیت صندوق پروژه و هم از ظرفیت ســلف استاندارد می توان 

استفاده کرد.
به گزارش ایرنا؛ وی با بیان این که وزارت نیرو در ســال های اخیر 
همکاری بســیار خوبی برای راه اندازی پروژه های گوناگون بخش 
خصوصی داشته است، خاطرنشان کرد: هم اکنون برای سال آینده 
نیز جلسه هایی با انجمن نیروگاه های تولید پراکنده برگزار شده و 
دســتورالعملی در وزارت نیرو نیز برای این موضوع در حال تدوین 
است که امید است سال آینده افزون بر عرضه برق تولید پراکنده 
در بورس، توســعه مبادلات نیروگاه های حرارتی و ورود مستقیم 

صنایع را نیز شاهد باشیم.
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برنامه و بودجه

انرژی

خودرو

سوخت

بر اســاس اعلام رئیس سازمان برنامه و بودجه، 
حداقل حکــم کارگزینــی از ۷ میلیون به ۱۰ 

میلیون تومان افزایش پیدا کرده است.
رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به آخرین 
تغییــرات مرتبط با هزینه هــا در لایحه بودجه 
گفت: مصوبــات مجلس در تبصره ۱۵ بار مالی 
بالغ بر ۲۹۰ همت خواهد داشت. این در حالی 
اســت که تعیین فوق العاده خاص برای بودجه 

۷۷ همت بار مالی دارد.
معاون رئیــس جمهور اعلام کرد؛ حداقل حکم 
کارگزینی از ۷ میلیون بــه ۱۰ میلیون تومان 
افزایش پیدا کرده که ایــن هم بار مالی دارد و 

منابع تامین آن برای دولت مشخص نیست.
مجموع تغییــرات اعمال شــده در تبصره ۱۵ 

لایحه یعنی ۳۰۰۰ امتیاز فــوق العاده خاص، 
افزایش حداقل حقوق بــه ۱۰ میلیون تومان، 
افزایش مســتمری های بنیاد شــهید، افزایش 
حقــوق از ۱۸ درصد به ۲۰ درصد و فوق العاده 
خاص وزارت کشور مجموعا ۱۲۰ همت بار مالی 
ایجــاد می کند. ما جزء به جزء درباره این موارد 
گزارش می دهیم چون باید درباره تامین منابع 

مالی آن به توافق برسیم.
بــه گزارش تســنیم، علاوه بر ایــن ۱۷۰ هزار 
میلیــارد تومان هــم برای پرداخــت بدهی به 
ســازمان تامین اجتماعی لحاظ شــده که در 
کنــار ۱۲۰ همت هزینه قبلــی در تبصره ۱۵، 
درمجموع این تبصره ۲۹۰ همت بار مالی برای 

دولت ایجاد خواهد کرد.

درحال حاضر عملیات اکتشافی در عمق بیش از 
۴۰۰۰ متری زمین در استان گلستان در حال 
انجام است و احتمال دستیابی به ذخایر جدید 

گازی نیز در این استان وجود دارد.
دوازدهم مهر ماه سال جاری بود که جواد اوجی، 
وزیر نفت، از کشف میدان نفتی »هیرکان« در 

استان گلستان خبر داد.
محسن خجســته مهر، مدیرعامل شرکت ملی 
نفت ایران نیز در خصــوص این میدان جدید 
نفتی گفت: »اکتشافات نفتی در میدان هیرکان، 
با انجام حفاری چاه اکتشــافی هیرکان-۱ و از 
فروردین ۱۴۰۰ آغاز شــد و در نهایت با انجام 
حفاری به عمق ۲ هزار و ۹۷۱ متر در فروردین 
ســال گذشــته، وجود نفت قابل تولید در این 

میدان اثبات شد.«
معاون وزیــر نفت افزود: »ایــن میدان در ۳۰ 
کیلومتری شــمال شــهر گرگان واقع شده و 

مقادیر قابل توجهی نیز نفت سنگین دارد.«
اگرچه وجــود نفت در میــدان نفتی هیرکان 
استان گلستان به اثبات رســیده، اما همچنان 
عملیات اکتشافی در این منطقه و دیگر مناطق 
اســتان گلســتان ادامه دارد. درحــال حاضر 
عملیات اکتشافی در عمق بیش از ۴۰۰۰ متری 
زمین در اســتان گلستان در حال انجام است و 
احتمال دستیابی به ذخایر جدید گازی نیز در 

این استان وجود دارد.
به گزارش تســنیم؛ جواد اوجــی، وزیر نفت، 
ســی ام آذرماه امســال در این خصوص گفته 
بود: »با بسیج عمومی مدیریت اکتشاف شرکت 
ملی نفــت، میدان نفتی »هیــرکان« و میدان 
گازی »قزل تپه« کشــف شــده است، به زودی 
با تکمیل عملیات اکتشــافی در میدان احتمالاً 
گازی »زیار« خبرهای خوشی به مردم گلستان 

خواهیم داد. «

رئیس ســازمان توســعه تجارت ایران به همه 
جانبازان مشمول طرح واردات خودرو اطمینان 
 داد که ثبت نام آنان در سامانه انجام خواهند شد. 
مهدی ضیغمی با اشــاره به وضعیت تخصیص 
خودرو به جانبــازان اظهار کرد: به دلیل حجم 
بالای ورودی به ســامانه، گاهــی در نمایش و 
ثبت نام اولیه اختلالاتی ایجاد شــده است که 
 برخی از جانبازان نتوانستند درخواست خود را 

ثبت کنند.
معاون وزیر صنعت معدن و تجارت تصریح کرد: 
بی تردید برای همه جانبازان مشمول این طرح 

این امکان فراهم می شود که چنانچه در سامانه 
نتوانستند ثبت نام کنند، مجدد سامانه باز شود 
و امــکان ثبت نام یا ویرایــش و حتی انتخاب 

خودروی جدید را داشته باشند.
وی تاکید کرد: سازمان توسعه تجارت تا زمانی 
که مطمئن نشود همه جانبازان مشمول ثبت نام 
اولیه انجام نداده اند، شرایط ثبت تقاضا را تمدید 

خواهد کرد.
به گزارش مهر؛ ضیغمی از جانبازان خواست که 
صبوری کنند تا همه مشمولان ثبت نام اولیه را 

انجام دهند.

یک کارشناس انرژی گفت: وجود تکنولوژی های 
قدیمی در ســاخت خودروهای داخلی ســبب 
افزایــش مصرف آن ها شــده به عنــوان مثال 
تکنولوژی ســاخت خودروی پژو ۴۰۵ مربوط به 
اوایل دهه ۱۹۸۰ میلادی اســت؛ در حال حاضر 
متوسط مصرف خودروهای داخلی چندین برابر 

استاندارد جهانی است.
محمد صادق مهرجو کارشناس انرژی در خصوص 
ناترازی بنزین در کشــور اظهار داشت: سال های 
سال است که موضوع ناترازی بنزین به شکل های 
مختلفی مطرح می شــود، متاســفانه از بین ۹ 
پالایشگاه موجود در کشــور حدود ۷ پالایشگاه 
قدمتی بیش از ۴۰ ســال دارنــد و با تکنولوژی 
مربوط به دهه های ۵۰ و ۶۰ ساخته شده اند. این 
پالایشگاه ها بنزین با کیفیت بالا )با اوکتان بالا( 
تولید نمی کردند، بنزین تولیدی فاقد گرید بود و 
ما قادر بودیم حداکثر بنزین یورو۲ تولید را کنیم.

محمــد صادق مهرجــو در ادامــه تصریح کرد: 
طرح هایی با هــدف افزایش کیفیــت بنزین و 
تولیــد بنزین یورو۴ کلید خورد و کم کم واردات 
بنزین به کشور بسیار کاهش پیدا کرد، به عنوان 
مثــال واردات از روزانه ۲۰ میلیون لیتر به کمتر 
از ۵ میلیون رســید از طرفــی همزمان موضوع 
سهمیه بندی بنزین با هدف بهینه سازی در مصرف 
هم کلید خورد. این اقدامات ســبب شــد رشد 

فزاینده ای که وجود داشت، مقداری کند شود.
وی در ادامه افزود: بــا افتتاح طرح مهر ماندگار 
بنزین یورو۴ وارد ســبد ســوختی کشور شد، 
همچنین احداث ستاره ی خلیج فارس نیز حائز 
اهمیت اســت به گونه ای که حدود ۵۰ درصد از 
بنزین گرید دار کشور ناشی از تولید محصولات 
این پالایشگاه اســت. از زمان احداث پالایشگاه 
خلیج فارس کشــور به خودکفایی کامل رسید. 
از طرفی با شــیوع بیماری کرونا و کاهش تقاضا 
برای ســفرهای درون و برون شــهری، کشور به 

صادرکننده بنزین تبدیل شد.
این کارشــناس در ادامه گفت: با فروکش کردن 
کرونا و افزایش سفرها به خصوص در عید نوروز، 

مصرف بنزین ناگهان به ارقام ۱۲۴ و ۱۳۰ میلیون 
لیتر در روز افزایش یافت. در سال جاری متوسط 
مصرف روزانه بنزین ۱۱۶ میلیون لیتر اســت اما 
تولید همچنان ثابت مانده و به طور متوسط ۱۰۵ 

الی ۱۰۷ میلیون لیتر است.
مهرجو در ادامه اظهار داشت: از سال های گذشته 
باید تصمیماتی در خصوص حرکت به ســمت 
تولید خودروهای برقی اتخاذ می شد زیرا در دنیای 
آینده در صنعت حمل و نقل متعلق به خودروهای 
برقی اســت. نیاز است که به منظور کنترل رشد 
مصرف بنزین و جلوگیری از ورود خودروهای های 
کیفیت به بازار به مرور به سوی تولید خودروهای 

برقی حرکت کنیم.
وی در ادامه متذکر شــد: وجود تکنولوژی های 
قدیمی در ســاخت خودروهای داخلی ســبب 
افزایــش مصرف آن ها شــده به عنــوان مثال 
تکنولوژی ســاخت خودروی پژو ۴۰۵ مربوط به 
اوایل دهه ی ۱۹۸۰ میلادی است. در حال حاضر 
متوسط مصرف خودروهای داخلی چندین برابر 
اســتاندارد جهانی اســت. صنعت خودروسازی 
کشور باید به سمت اصلاح و تغییر رویه ی ساخت 

خودروها حرکت کند.
این کارشــناس در ادامه بیان کــرد: به منظور 
واردات خودروهای برقی باید نظام تعرفه گذاری 
کاهش یابد و به صفر نزدیک شــود، از طرفی به 
خانواده ها تســهیلاتی ارائه شود تا بتوانند از این 
خودروها اســتفاده کنند. در حال حاضر مزیتی 
برای رقابت در ساخت خودروهای بنزینی نداریم 
و باید سیاست گذاری های جدی ای در این زمینه 
صورت گیرد. با توجه بــه رابطه ی ایران با چین 
می توانیم از خودروهای برقی آن ها به کشور وارد و 

یا از تکنولوژی شان استفاده کرد.
به گزارش برنا؛ مهرجو در پایان اشاره کرد: اقدام 
مثبتی که این روزها با همکاری شهرداری تهران 
و وزارت صمــت انجام شــد ورود تاکســی های 
برقی بود. امیدواریــم این اقدامات افزایش یابد و 
 سهم خودروهای برقی در ناوگان عمومی کشور 

زیاد شود.

رئیس ســازمان امور مالیاتی کشــور گفت: اعتقاد دولت بر کاهش 
نرخ مالیات، انجام فعالیت تولیدی است و نظام مالیاتی نیز درصدد 
اســت تا در خدمت تولید و فعالیت های مولد و سرمایه گذاری در 

کشور باشد.
سید محمدهادی سبحانیان در آیین آغاز عملیات اجرایی کارخانه 
تولید ورق هــای فولادی گالوانیزه و رنگــی در کرمان افزود: نظام 
مالیاتی تلاش می کند بتواند مســیر را بــرای فعالیت های تولید و 
ســرمایه گذاری هموار کند و رویکرد ما در نظام مالیاتی این است 
که نرخ مالیات را برای فعالیت های تولیدی و سرمایه گذاری کاهش 

دهیم و تمرکزمان بر فعالیت های غیرمولد و سوداگرانه باشد.
وی تصریح کرد: در لایحه اصلاح قانون مالیات های غیرمســتقیم 
دولت، نــرخ مالیات فعالیت های تولیــدی را به ۱۵ درصد کاهش 

داده ایم در حالی که این عدد پیش از این ۲۵ درصد بوده است.
رئیس ســازمان امور مالیاتی کشــور با اشــاره به پیش بینی پذیر 
بودن نظام مالیــات برای فعالیت های اقتصادی تاکید کرد: نباید با 
بخشنامه های خلق الساعه فعال اقتصادی را شوک زده کنیم از این 

رو هیچ آیین نامه و بخشنامه ای صادر نمی شود مگر آنکه بخشنامه 
از روزهای قبل بر روی ســامانه امــور مالیاتی بارگذاری کنیم و با 
پیامک به فعالان اقتصادی اطلاع رســانی و نظر آن ها اخذ شــود و 

وظیفه ما بهبود محیط کسب و کار است.

وی ادامه داد: تکمیل زنجیره ارزش یکی از نیازمندی های اصلی در 
سرمایه گذاری، تولید و اشتغال کشور است و اگر همه ظرفیت های 
کشــور را فعال و به ویژه به بخش خصوصی و بنگاه های اقتصادی 
اعتماد کنیم و مســیر را برای سرمایه گذاری هموار کنیم، اتفاقات 

بزرگی را در کشور شاهد خواهیم بود.
ســبحانیان بیان کرد: اســتان کرمان از نظر منابــع معدنی غنی 
است و به لحاظ ســرمایه های انسانی افراد برجسته ای را به عنوان 
سرمایه های اجتماعی به کشــور تقدیم کرده و سرمایه گذاری های 
چندده هزار میلیارد تومانی در ۲ سال اخیر در استان کرمان انجام 

گرفته است.
وی خاطرنشــان کرد: تلاش دولت این بوده تا مشکلات ساختاری 
سالهای گذشته و در حوزه تولید، سرمایه گذاری و ثبات قیمت ها را 

در ۲ سال گذشته مدیریت کند.
به گزارش ایرنا؛ عملیات اجرایــی احداث کارخانه ورق گالوانیزه و 
ورق های رنگی با ســرمایه گذاری ۵۰ هزار میلیارد ریالی در شــهر 

جوپار و با حضور جمعی از مسئولان آغاز شد.

رئیس سازمان مالیاتی:

نظام مالیاتی درصدد است در خدمت تولید باشد

حمایت کارفرمایان از مزد منطقه ای

دومین اقتصاد بزرگ دنیا هم مزد منطقه ای دارد

مدیرعامل بورس انرژی:

زیرساخت های صادرات برق در بورس انرژی ایران فراهم شد

پیشرفت ۹۵ درصدی پروژه ذخیره سازی مخازن بندر شهید بهشتی چابهار

حداقل حکم کارگزینی کارمندان دولت ۴۰ درصد افزایش یافت

احتمال کشف ذخایر جدید گازی در استان گلستان
ادامه کاوش ها در عمق ۴۰۰۰ متری زمین

تمام جانبازان مشمول می توانند 
برای خودروی وارداتی ثبت نام کنند

خودروهای بی کیفیت متهم اصلی ناترازی بنزین
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دنیای اقتصاد: علل استمرار 
سیاست های اقتصادی اشتباه

بای��د  سیاس��ت ها  م��ورد  در 
بی��ن دو نوع سیاس��ت تفاوت 
قائ��ل ش��د: یکی سیاس��تی ک��ه اعلام می ش��ود 
دیگ��ری سیاس��ت ها  و   )Espoused theory(
 و تصمیمات��ی ک��ه در عم��ل اتخ��اذ می ش��وند
 )Theory in practice(. ش��رایطی که اقتصاد 

در آن قرار دارد حاصل تصمیمات در عمل است. 
اگر کش��ورهایی را که در رشد و پیشرفت اقتصادی 
موفق بوده اند و در آنها نرخ تورم پایین، نرخ رش��د 
اقتص��ادی و به��ره وری بالا، بیکاری ک��م، صادرات 
فزاینده، ارزش پول ملی پایدار و گاهی افزایشی بوده 
است بررس��ی کنید، همه کم و بیش سیاست های 
اعلام��ی را ک��ه مبتنی بر علم اقتصادی اس��ت پی 
گرفتن��د؛ ارز آنه��ا تک نرخ��ی اس��ت و متناس��ب 
با ت��ورم داخلی نس��بت ب��ه تورم خارج��ی تغییر 
می کند؛ اقتصادش��ان رقابتی اس��ت؛ قیمت گذاری 
ندارن��د؛ رواب��ط خارج��ی خوبی ب��ا بازارهای مهم 
دنی��ا که دارای تقاضای ب��الا، منابع مالی و صاحب 
تکنولوژی هس��تند دارند؛ امنیت سرمایه گذاری به 
وجود آورده اند؛ خروج س��رمایه های مادی و انسانی 
نداش��ته اند و س��رمایه گذار خارجی جذب کرده اند. 
در چنین ش��رایطی س��وال مهم این است که چرا 
در چهارده��ه گذش��ته سیاس��ت های اعلامی که 
براس��اس دانش اقتصاد، تجارب کش��ورهای موفق 
و شرایط کش��ور تنظیم می شد اعمال نشده است. 
در عمل سیاست هایی دنبال شده است که اقتصاد 
ایران را برخلاف چشم انداز ۱۴۰۴ در منطقه از نظر 
عملکرده��ای کلان در رده های آخ��ر اقتصادهای 
منطقه ق��رار داده اس��ت. چه عوامل��ی مانع اتخاذ 

سیاست های مناسب شده است؟
دو دس��ته افراد در سیاس��ت های اعمال شده موثر 
بوده ان��د. دس��ته اول مدی��ران ارش��دی هس��تند 
ک��ه هدفش��ان بهبود وضع کش��ور اس��ت و در آن 
جه��ت ت��لاش ک��رده و تصمیمات عمل��ی اتخاذ 
می کنند. چند عامل در رابط��ه با گروه مزبور مانع 
تصمیم گیری مناسب اس��ت. مانع اول عدم انطباق 
ذهن آنها با چیزی اس��ت که دانش اقتصادی ارائه 
می دهد. مدیران ارش��د مسائل پیچیده اقتصادی را 
ساده انگارانه حل می کنند. به عنوان مثال، بسیاری 
تص��ور می کنن��د ک��ه قیمت گ��ذاری روی کالاها 
مان��ع افزایش قیمت ه��ا می ش��ود. در صورتی که 
قیمت گ��ذاری روی کالاهایی که مورد تقاضاس��ت 
و عرضه کافی ندارد موجب عدم س��رمایه گذاری در 
توس��عه ظرفیت و افزایش عرض��ه، کاهش تولید، 
ایجاد بازار سیاه و بالاخره افزایش کمبود و درنتیجه 
قیمت های بیشتر از قیمت های آزاد می شود یاتصور 
می شود با ثابت نگه داشتن نرخ ارز وقتی تورم داخلی 
بسیار بیشتر از تورم خارجی است ارزش پولی مالی 
حفظ می ش��ود و کالاهای وارداتی ارزان تر به دست 

مصرف کنندگان می رسد.
عامل دیگ��ری که مانع اتخاذ تصمیمات مناس��ب 
توس��ط تصمیم گیران ارش��د می ش��ود، نگرانی از 
فشارهای کوتاه مدت ناشی از اصلاح سیاست هاست. 
یک اصل در پویایی سیس��تم ها وج��ود دارد به نام 
اصل عملکرد بدتر قبل از عملکرد بهتر. مثلا اصلاح 
قیمت های انرژی که در ایران بسیار پایین تر از همه 
کشورها، حتی کش��ورهای صادرکننده نفت است، 
ابتدا فش��اری بر هزینه مصرف کنندگان انرژی وارد 
می کن��د، ولی با کمی تاخیر نتایج مثبت زیادی به 
ب��ار می آورد؛ بهره وری مصرف انرژی را که در ایران 
بسیار پایین است افزایش می دهد و امکان صادرات 

انرژی صرفه جویی شده را زیاد می کند.
عام��ل دیگ��ری که ب��ر تصمیم��ات در عم��ل اثر 
می گ��ذارد، نقش دانش اقتص��ادی در متخصصان 
و تحصیل کرده ه��ای کش��ور اس��ت. در حالی که 
در کش��ورهای صنعتی تقریبا در همه رش��ته های 
دانشگاهی دانشجویان یکی دو درس جدی اقتصاد 
را می گذرانند و با مبانی علم اقتصاد آشنا می شوند، 

در ایران این گونه نیست. 
دس��ته دوم که مانع اعمال سیاست های اصلاحی بر 
مبنای دانش اقتصادی می شوند کسانی هستند که از 
وجود رانت های اقتصادی نفع می برند. این افراد کسانی 
هس��تند که با مراکز تصمیم گی��ری برای تخصیص 
منابع و تقسیم رانت ارتباط دارند. چگونه باید با موانع 
یادگیری از گذشته، اصلاح سیاست ها را پی گرفت. 
اولین قدم توس��عه و تعمیق گفتمان سیاستگذاری 
اقتصادی بر مبنای دانش اقتصادی اس��ت. توس��عه 
و تعمیق چنین گفتمانی از عهده کس��انی برمی آید 
که دانش اقتصادی را عمیقا فراگرفته باش��ند. دانش 
اقتصاد مجموعه ای از تئوری ها و گزاره هایی است که 
در محافل علمی جهان پذیرفته شده و در کتاب های 
روز اقتصادی و مجلات علمی جهانی اقتصاد منعکس 
ش��ده است. آموزش های اقتصاد با کیفیت خوب و با 
استفاده از کتاب ها و مقالات روز دنیا باید توسعه یابد 
و افرادی با درک عمیق اقتصادی تربیت ش��وند که 
گفتمان علمی را در حوزه سیاس��تگذاری اقتصادی 
تقویت کنند. توسعه و تعمیق این گفتمان و انعکاس 
آن در مجلات و روزنامه ها زمینه ساز تغییر و اصلاح 
ذهنیت تصمیم گیران و انطباق بیشتر ذهنیت آنها با 

مبانی علم اقتصاد است. 

اعتماد: رسانه ريشه عصیان مردم نیست
رسانه مي تواند در جامعه ایران اثر بسیار 
پررنگي بگذارد و راه توس��عه را باز کند، 
چنان که در دهه ۱۳۷۰ شاهد اثر مطبوعات بر رشد 
جامع��ه ایران بودیم، به همی��ن علت هم بود که با 
مطبوعات برخ��ورد و روزنامه ن��گاري به زمین زده 
ش��د و هنوز هم روزنامه ن��گاري حرفه اي از زخم ها 
و معلولیت هاي آن دوره رنج مي کش��د. انسدادها و 
برخوردهایي مشابه نیز در عصر حاضر براي اینترنت 
و رس��انه هاي اجتماعي با همان اه��داف و نیات به 
وجود آمده است و نتایج ناگوارش را به تدریج داریم 
بر اقتصاد و جامعه و فرهنگ مي بینیم. اما رسانه به 
 تنهایي آن قدر هم که نشان داده مي شود قدرتمند 
و اثرگذار نیس��ت. رس��انه باید با پیش زمینه هایي 
فرهنگي و اجتماعي همس��از باشد تا بتواند قدرت 
اثرگذاري داشته باشد و تغییر ایجاد کند وگرنه، چه 
بسیار رسانه هایي از بودجه هاي عمومي و با امکانات 

بسیار ایجاد شده اند و نه  تنها اثر دلخواه پشتیبانان 
خود را نداشته اند، بلکه راه برعکس را طي کرده اند و 
مردم را از آنچه تبلیغش را کرده اند گریزان ساخته اند. 
اخیرا در برخي رسانه هاي متصل به قدرت سیاسي و 
گاهي سخنراني آدم هاي بانفوذ در ساختار رسمي، 
این طور عنوان مي شود که رویدادهاي پاییز ۱۴۰۱ 
و جنبش »زن، زندگي، آزادي« ناش��ي از اثرگذاري 
اکانت ه��اي چند چهره در رس��انه هاي اجتماعي و 
برنامه هاي چند شبکه تلویزیوني خارجي بوده است. 
این چنین ساده سازي ها و تقلیل ها شاید تنها به کار 
کساني بیاید که نمي خواهند به ریشه هاي اصلي این 
جنبش بپردازند و کاس��تي ها را بپذیرند، چه رسد 
ک��ه بخواهند به جبران ماف��ات بپردازند. به همین 
خاطر است که آنها یک غول پوشالي، یک هیولاي 
دروغین، درس��ت مي کنند و همه کاس��ه کوزه ها را 
بر س��ر آن مي ش��کنند تا هم علل اصلي اعتراضات 
مردمي پوشانده شود و هم خود را بري از خطا جلوه 

دهند و چه چیزي مناسب تر از رسانه؟
وانگهي، رسانه یک میانجي است و واسطه محتواها 
بین فرستندگان و گیرندگان پیام؛ هرچند که این 
واسطه گري مي تواند اثراتي هم بر پیام و گیرندگان 
بگذارد که مي گ��ذارد. اما به رغم اثرات بالقوه اي که 
رس��انه مي تواند بر پیام ها و مخاطبان خود داش��ته 
باش��د، به  تنهایي و در خلأ قادر نیس��ت از مردمي 
که پیش زمینه عصیان و اعتراض نداش��ته باش��ند، 
جمعیتي بس��ازد که دس��ت به طغی��ان بزنند، یا 
وس��یع تر، یک جنبش را شکل دهند. به  طور حتم 
در این مردم پیش زمینه هاي اقتصادي و اجتماعي، 
انباش��ت کاس��تي ها و ناکارآمدي هاي حاکمیتي، 
ریش��ه هاي تاریخي اجبار و کمبود آزادي و س��ایر 
علل بس��یار بزرگ تر باید وجود داشته باشد تا آنها 
را به عصیان وادارد. راحت ترین و غیرمسئولانه ترین 
کار ممکن این است که وقتي صداي اعتراض مردم 
بلند مي شود، همه مشکلات به گردن ضعیف ترین 
حلقه زنجیر -که رسانه هاي مستقل  و روزنامه نگاران 
بي پناه باشد- انداخته شود و با چند ده روزنامه نگار 
حرفه اي در داخل کشور، از جمله نیلوفر حامدي و 
الهه محمدي که کارش��ان را طبق قواعد حرفه اي 
انج��ام مي دهند برخورد ش��ود و ت��ازه بدون اینکه 
قدمي براي کاهش زمینه هاي اعتراض برداشته شود، 
یکسال و نیم پس از ماجرا، مردم را چنان ساده اندیش 
و تحت تاثی��ر رس��انه هاي بیروني نش��ان دهند که 
با بزرگنمای��ي عملکرد چند تلویزی��ون ماهواره اي، 
شبکه هایي را که ارتباط شان با منابع خبري داخلي 
قطع است مسبب اصلي یک رویداد اجتماعي جلوه 
دهند ت��و گویي واقعا آنها بوده اند که چنین جنبش 
عظیمي را ایجاد کرده اند. این طور کج و معوج دیدن 
و نشان  دادن وقایع اجتماعي و بزرگنمایي ریشه هاي 
فرعي نه تنها مشکلي را حل نمي کند که باعث عمیق تر 
شدن شکاف اجتماعي و وسیع تر شدن دره بین قدرت 
رسمي و مردم خواهد شد. مردم جان به لب رسیده با 
توییت و استوري چند آدم مشهور و سه ، چهار شبکه 
تلویزیوني تهییج نمي شوند. ریش��ه هاي اعتراضات 
اجتماعي بس��یار عمیق تر از چنین حرف هایي است 
که لابد در جلسات تصمیم گیري سیاست گذاران هم 

مطرح مي شود. 

جوان: قهرمانی مرحله گروهی ايران
 در سايه تبانی ديگران!

مرحله گروهی ج��ام ملت های قطر در 
حالی عصر پنج ش��نبه به پایان رس��ید 
که یک��ی از مهم ترین حاش��یه های آن 
تس��اوی پرگل کره جنوبی با مالزی قعرنشین گروه 
E بود که باعث ش��د ش��اگردان کلینزمن به عنوان 
تیم دوم گروه به یک هشتم نهایی راه یابند. ترسیم 
نقش��ه کامل مرحله حذفی جام ملت های آسیا دو 
هفت��ه زمان برد، اما س��رانجام با س��رآمدن مرحله 
مقدماتی و مش��خص شدن چهره ۱۶ تیم راه یافته 
به یک هشتم نهایی، مسیر قهرمانی جام ملت های 
قطر ترسیم ش��د. ظرفیت یک هش��تم نهایی جام 
ملت های قطر عصر پنج شنبه با قطعی شدن صعود 
ش��ش تیم تکمیل شد؛ قطر و تاجیکستان از گروه 
A، استرالیا، ازبکستان و س��وریه از گروه B، ایران، 
امارات و فلسطین از گروه C، عراق، ژاپن و اندونزی 
از گ��روه D، بحرین، کره جنوبی و اردن از گروه E و 
عربس��تان سعودی و تایلند هم از گروه F تیم هایی 
بودند که بع��د از دو هفته رقابت، موفق به دریافت 
جواز حضور در جمع ۱۶ تیم برتر جام ش��دند و به 
یک هش��تم نهایی راه یافتند. در این بین س��وریه، 
فلسطین، اندونزی و اردن به عنوان برترین تیم های 
س��وم به یک هشتم صعود کردند. این در حالی بود 
که چین و عمان نتوانس��تند در بین تیم های سوم 
برتر جایی داش��ته باشند، به همین دلیل به همراه 
لبنان، هند، هنگ کنگ، ویتنام، مالزی و قرقیزستان 
)شش تیم قعرنش��ین مرحله گروهی( خداحافظی 
زودهنگامی با جام ملت های قطر داش��تند. از بین 
تیم های راه یافته به یک هشتم نهایی ایران، سوریه، 
بحرین، ژاپن، قطر، فلسطین، ازبکستان و تایلند در 
س��مت راست و تاجیکس��تان، امارات، عراق، اردن، 
استرالیا، اندونزی، عربستان و کره جنوبی در سمت 
چپ جدول قرار گرفتند برای مشخص شدن مسیر 
ادامه رقابت های جام ملت ها تا فینال. مرحله گروهی 
جام ملت های قطر در حالی عصر پنج شنبه به پایان 
رسید که یکی از مهم ترین حاشیه های آن تساوی 
پرگل کره جنوبی با مالزی قعرنشین گروه E بود که 
باعث شد شاگردان کلینزمن به عنوان تیم دوم گروه 
به یک هشتم نهایی راه یابند. اتفاقی که اعتراض ها به 
آن همچنان ادامه دارد. صعود به عنوان تیم نخست، 
رویارویی کره با ژاپن در یک هش��تم نهایی را در پی 
داشت، اما حالا یاران کلینزمن باید برابر عربستان به 
میدان بروند. یکی از معترضان به نتیجه دیدار کره 
با مالزی، چین اس��ت. چینی ها مدعی هستند کره 
عمداً برابر مالزی مس��اوی کرده و لبخند کلینزمن 
در پای��ان ب��ازی را دلیل ادعای خ��ود می خوانند و 
معتقدن��د که کره باید به دلی��ل این تبانی محکوم 
شود، اما تنها چین نیست که به نتیجه رقم خورده 
در آخرین بازی کره اعتراض دارد و ماجد الخلیفی، 
کارش��ناس قطری نیز بر این باور است که نتایج در 
گروه پنجم مس��ابقات به وضوح دس��تکاری شده و 

تساوی کره جنوبی یک تقلب در آسیاست.

امروز؛ همان فردای دیروز است
»برگُزین« روزنامه های ایران

در این ستون ـ بی هیچ دخل و تصرفی ـ گزیده ای از مطالب روزنامه های سراسری کشور را 
فردای انتشار می توانید مطالعه کنید.
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محمده��ادی عطایی بازیگ��ر تئاتر و برگزی��ده ی بخش بازیگری 
م��رد این دوره از جش��نواره تئاتر فجر به خاط��ر بازی در نمایش 
تلویزیونی »رگ« است. این بازیگر تئاتر، زمان دریافت لوح تقدیر 
بر روی س��ن پرسید: »میکروفون نداریم؟« این نکته هنرآنلاین را 
بر آن داشت تا جویای ناگفته های او باشد. عطایی در پاسخ چرایی 
حضور نمایش »دور« در بخش مهمان جش��نواره به گلایه گفت: 
نمی دانم چرا نمایش »دور« در بخش مهمان اس��ت. این سوال را 
از دبیرخانه جش��نواره باید پرسید. شاید در فراخوان نبوده، شاید 
نمای��ش به لحاظ کیفی خوب نب��وده. او در خصوص اینکه آیا در  
بخش رقابتی چهل ودومین جش��نواره تئاتر، اثری دارد، پاسخ داد: 
خی��ر، به جز »دور« ک��ه در بخش مهمان اس��ت نمایش دیگری 
در جش��نواره تئاتر فجر امسال ندارم. امسال ۷ نمایش داشتم که 
هیچ کدام در جشنواره پذیرش نشدند. چون خوب نبودند. من اصلا 
تئاتر را بلد نیس��تم. من این تئاتری که این روزها انجام می ش��ود 
را بلد نیس��تم. عطایی با بیان اینکه بین تئاتر او و تئاتر این روزها 
خیلی تفاوت هاس��ت، ادامه داد: آنچه که دیده می ش��ود نشانه ی 
تیم و تیم بازی اس��ت. من این روش را بلد نیس��تم. دوستان دارند 
زحمت می کشند، دوستان آرتیست  هستند. دوستان تحصیل کرده  
هس��تند. من فوق لیسانس��م را از کش��ور دیگری گرفته ام. از سال 
۷9 تا به الان احتمالا در کش��ور دیگری کار کرده ام. احتمالا اصلا 
نمی دان��م در تئاتر باید چه کاری انج��ام داد یا نداد و ثمره این ها 
می ش��ود اینکه آثارم پذیرفته نمی ش��ود. این بازیگر تئاتر در ادامه 
گلایه هایش از اوضاع تئاتر افزود: شروع جشنواره طوفانی بود. هنوز 
در چهارراه ولیعصر یک پوس��تر از جشنواره وجود ندارد. هنوز در 
س��طح شهر اطلاع رسانی نشده. اگر قرار باشد خودمان از خودمان 
تشکر و قدردانی کنیم و از این دست تعارفات درون جمعی داشته 
باشیم، خب بگویند. بهترین بازیگر تئاتر این کشور تا در رسانه های 
تصویری و تلویزیونی نباش��د، شناخته نمی شود. عطایی خطاب به 
مدیران تئاتر کش��ور گفت: عناوین و سمت های سازمانی محدود 

به این جهان اس��ت. آن دنیا اوستا کریمی دارد که مو را از ماست 
بیرون می کش��د. برای تئات��ر و بچه های تئات��ر کار کنید. در غیر 
اینصورت برای آن دنیایتان مدیون خواهید ش��د. ما در خانه تئاتر 

عزیزانی داریم که بیماری های خاص دارند. برای آنها چه کرده اید. 
ما عزیزانی داریم که با وجود مشقت معیشتی بدون حمایت دولتی 
تئاتر کار می کنند. ش��ما برای این عزیزان چه کردید. ولی همین 
بازیگران اگر در فعالیت های ش��خصیِ مجازی شان نکته ای خارج 
از اصول ش��ما داشته باش��ند، ممنوع الکار می شوند. اگر حرفی که 
پسندیده نشود بزنند، سریع بازخواست می شوند. درست این است 
که همه چیز دو طرفه باش��د. او در صحبتش با مدیران بالا دستی 
ادامه داد: آیا به هنرمندتان احترام می گذارید. استاد دانشگاه هنر، 
س��اعتی ۳5 تومان می گیرد. من اگر در اس��نپ کار کنم بیش از 
ای��ن درآمد خواهم داش��ت. خواهش می کنم از علاقه و عش��ق ما 
سوءاس��تفاده نکنید. از مس��ئولان خواهش می کنم به این سوال 
پاس��خ دهند. برای هنرمندان چه کرده اید؟ برای هنرمندان آینده 
چه کرده ای��د؟ اصلا هنرمندان را هم خ��ط می زنیم. برای تربیت 

تماشاگران تان چه کرده اید؟
 بروید س��الن و تماش��اگران را ببینید. بروید و بعضی از نمایش ها 
را ببینی��د. محمدهادی عطایی با بیان اینکه تئاتر فجر همیش��ه 
تحت ش��عاع فیلم فجر نادیده گرفته می شود ادامه داد: چرا اجازه 
نمی دهند تئاتر فجر مثل فیلم فجر اسپانس��ر داش��ته باش��د. من 
امش��ب زمان دریافت دیپل��م افتخار یک نکت��ه ی کمدی گفتم. 
در س��ینمای فج��ر از پول دولت )ارگان های دولتی فیلم س��از( به 
بازیگران حق الزحمه میلی��اردی می دهند. زمان اهدای جوایز هم 
یک میکروفون در اختیارشان قرار می دهند تا بعضا اعتراض کنند. 
ش��ما به بازیگر و هنرمند تئاتر چ��ه می دهید؟ از میکروفون دادن 
هم ابا می ش��ود. من ۶ جای��زه تئاتر فجر گرفت��ه ام و در هر ۶ بار 
گفت��ه ام یک میکروفون روی این س��ن بگذارید. چرا نمی گذارند؟ 
چون ما تلخیم. برای اینکه ما مجیزگوی کس��ی نیس��تیم. عطایی 
در پایان اظهاراتش گفت: برای من و دوس��تانم آرزوی حال خوب 
 کنید چون اگر هنرمند حالش خوب نباش��د جامعه حالش خوب

 نخواهد بود.

 محمدهادی عطایی: 

از دادن میکروفون به ما ابِا دارند چون ما تلخیم 

aftabeyazd.ir :نشانی سایت

نمای��ش »موزی��کال درام دی��وار« ب��ه نویس��ندگی، طراحی و 
کارگردانی عرفان قوهس��تانی و تهیه کنندگ��ی حامد مقدم به 
زودی در ت��الار فرهنگ ته��ران روی صحنه می رود. در خلاصه 
داس��تان این نمایش آمده است:» در شهر پاریس درگیری های 
شدیدی به وجود آمده و ۲ گروه در حال جنگ هستند. میکائیل 
و سارا در یکی از محله های پاریس و در انتهای کوچه ای بن بست 
زندگی می کنند که به مرکز نزاع تبدیل ش��ده است. در یکی از 
ش��ب ها که درگیری ش��دیدی اتفاق افتاده، فردی ناشناس در 

همان کوچه مورد اصابت گلوله قرار می گیرد و ...«/مهر

آفتـاب یـزد: مجموعه تلویزیون��ی »تا صبح« ب��ه کارگردانی 
محمدعلی باش��ه آهنگر و مجید جوانمرد به مناسبت دهه فجر 
هر ش��ب ساعت ۲۳ از ش��بکه تهران پخش می شود. فیلمنامه 
سریال »تا صبح« نوشته عباس نعمتی است و داستان آن روایت 
چند جوان از دهه پنجاه اس��ت. یکی از این جوانان »مس��تانه« 
ن��ام دارد، پزش��کی که در پیچ و تاب ماجرای��ی عاطفی، درگیر 
مسائل سیاس��ی می ش��ود. او در مبارزات انقلابی شرکت فعال 
دارد. مس��تانه با عمویش »تیمسار بدر« که یکی از تیمسارهای 

عالی رتبه شاهنشاهی است، زندگی می کند...

فیلم های مستند »عکاس خیابانی«، »خندیدن در افغانستان«، 
»غزه«، »سکوت درختان موز«، »انتهای دره اشک ها« و »صدای 
پهنه یخی« یکش��نبه و دوش��نبه این هفته در مرکز گسترش 
سینمای مستند، تجربی و پویانمایی روی پرده می روند. امروز ۸ 
بهمن سه مستند »عکاس خیابانی« زوم دومینگز، »خندیدن در 
افغانس��تان« آنتا پاپاتاناسیو، »غزه« اندرو مک کانل/ گری کین 
و فردا 9 بهمن »س��کوت درختان موز« آنئوس چارکا، »انتهای 
دره اشک ها« یاروسلا وشندیبل و »صدای پهنه یخی« یادیکار 

ابراهیموف اکران می شوند./مهر   

 ۶ مستند خارجی در سینما  »تا صبح« در تهران »موزیکا درام دیوار« می آید 

 افزایش 58 درصدی بودجه تلویزیون »افلک« و »دیمون« در »حیوانات«

 »بین المللی« به عنوان جشنواره سی ونهم موسیقی بازگشت

اهدای جایزه جدید ساترن به »کیانو ریوز« همکاری »دیوید فینچر« با نتفلیکس تمدید شد 

نتفلیک��س با هم��کاری »بن افل��ک« و »مت 
دیم��ون« فیلم جنای��ی »حیوان��ات« را تولید 
و پخش می کن��د. »افلک« فیل��م »حیوانات« 
را کارگردان��ی خواهد ک��رد و »دیمون« در آن 
فیل��م نقش آفرینی می کند. اگ��ر همه قطعات 
پازل تولی��د فیلم »حیوانات« در یک جا جمع 
ش��وند، ممکن اس��ت که آن فیلم تا ماه مارس 
در لس آنجل��س فیلمبرداری ش��ود؛ این پروژه 
مخف��ی قبل از ای��ن با عناوی��ن »حیوانات در 

لس انجلس« و »آقایان باش��ید« اجرا می ش��د. 
تریلر جنایی »حیوانات« به دس��ت »کانر مک 
اینتایر« و با بازبینی های بیلی ری نوشته شده 
اس��ت و داس��تان آن مربوط به نامزد س��مت 
شهرداری و همسرش است که پسرشان ربوده 
شده است. زن و ش��وهر در محاصره دشمنان 
فراوان سیاسی و … هستند و چاره ای جز این 
ندارند که دست خود را کثیف کنند تا پسرشان 

را نجات دهند./صبا 

بودج��ه صداوس��یما نس��بت به س��ال جاری 
5۸ درص��د افزای��ش یافت. براس��اس  مصوبه 
کمیس��یون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳، 
دولت مکلف اس��ت در س��ال پیش رو بودجه 
صداوس��یما را از ۱۸ ه��زار میلی��ارد تومان به 
۲۴ هزار میلیارد تومان برس��اند. بر این اساس 
کمیس��یون تلفی��ق از دولت خواس��ته بودجه 
پیش��نهادی سال آینده صداوس��یما را علاوه بر 
رش��د لایح��ه، در مرحله دوم نی��ز  ۳۳ درصد 

افزای��ش ده��د. داوود منظور رئیس س��ازمان 
برنامه و بودجه ش��نبه در صحن علنی مجلس 
گفت: »بودجه صداوسیما و قوه قضائیه نسبت 
به سال جاری 5۸ درصد افزایش یافته است در 
حالی که رش��د بودجه سایر دستگاه ها در سال 
آینده حدود ۱۲ درصد اس��ت.« وی همچنین 
گفته است که »این افزایش بودجه صداوسیما 
و قوه قضاییه روی هم ۳۷ هزار میلیارد تومان 

بار مالی به دولت تحمیل کرده است./فارس

بی ش��ک، جش��نواره موس��یقی فجر مهم ترین رویداد موسیقایی 
محس��وب می ش��ود ک��ه جنب��ه فس��تیویته آن همچن��ان برای 
موزیس��ین ها و مخاطبی��ن از اهمیت خاصی برخوردار اس��ت. به 
جرات می توان گفت هیچ رویداد موسیقایی مدونِ ادواری در سطح 
موس��یقی فجر وجود ندارد که در دل خود تمام ژانرهای متعارف، 
رویداده��ا، مقوله پژوهش، مخاطب تخصصی و غیرتخصصی و نیز 
نگاه دانش��جو محور را یکجا داش��ته باشد. ش��اید در همین ابتدا، 
فس��تیوال فجر از نظر اس��تقبال مثلا با کنسرت های پاپ مقایسه 
ش��ود و صرفِ اس��تقبال و فروش در آن مطرح باشد که قطعا این 
چنین نیس��ت و این دو، مقوله هایی کاملا مجزا محسوب می شوند 
ازاین رو اثرات مثبت جشنواره موسیقی فجر از حیث کثرت، تنوع 
و ماندگاری در جایگاهی مش��خص، منحصربه فرد و تثبیت ش��ده 
قرار دارد. اینکه جش��نواره بین المللی موسیقی فجر در خود ارزش 
افزوده دارد شاید برجس��ته ترین صفت از شخصیت این فستیوال 
محسوب شود که خود این مورد به عناصری دیگر وابسته است که 
در تمامیت رویداد، نیاز و اهمیت وجودی آن را جلوه گر می سازد. 
جشنواره  بین المللی موسیقی فجر در سال ۱۳۶۴ فعالیت خود را 
با عنوان جشنواره سرود و آهنگ های انقلابی آغاز کرد. این رویداد 
ملی به مدت چهار س��ال با همین نام به فعالیت خود ادامه داد و 
در آن س��ال ها تنها محملی محسوب می ش��د که اهالی موسیقی 

می توانستند به اجرای برنامه و برگزاری کنسرت بپردازند. در دوره 
بیس��تم نگاه جش��نواره به طور خاص و ویژه به بحث پژوهش در 
موسیقی معطوف و در دوره بیست وسوم بخش رقابتی در جشنواره 
موس��یقی فج��ر راه اندازی ش��د. در دوره های بع��دی نیز موضوع 
جوان گرایی به عنوان محور اصلی جش��نواره مطرح شد. در سی و 
یکمین دوره از این رخداد موس��یقایی، با نگاهی به تجربیات ادوار 
گذش��ته تلاش ش��د تا با حضور گروه های حرفه ای و اضافه شدن 
جایزه باربد برای انتخاب بهترین آثار تولیدی، ضمن توجه ویژه به 
بخش تولید، اقداماتی در خصوص اعتباربخشی به این رخداد مهم 
انجام ش��ود. این جش��نواره در بخش رقابتی )جایزه باربد(، بخش 
غیررقابتی، جایزه ترانه، جایزه موس��یقی و رس��انه، بخش سرود و 
نشس��ت های پژوهشی برگزار می ش��ود. حالا اما امسال )۱۴۰۲( 
ای��ن رویداد با عنوان جش��نواره بین المللی موس��یقی فجر برگزار 
می ش��ود و همان طور که پیداس��ت، عنوان بین المللی که بیش از 
ده س��ال از نام این رویداد حذف ش��ده بود به آن بازگش��ته است 
که البته صرفِ بازگش��ت نام نیس��ت و این بخش جدی تر شده و 
روندی در پیش گرفته ش��ده تا شاهد رقابتی شدن این بخش نیز 
باش��یم. تکنوازی و گروه نوازی کودک و نوجوان برای نخستین بار 
تکنوازی نوجوانان هنرس��تان موسیقی دختران و پسران علاوه بر 
آنسامبل هایی که س��ال های قبل داشته اند، به جشنواره سی ونهم 

اضافه ش��ده اس��ت. یکی از مهم ترین بخش های جشنواره از نظر 
محتوایی و کارکرد علمی دانشگاهی، بخش پژوهش است. امسال 
علاوه بر گفت وگوهای مرس��وم، در س��ه بخش کارشناس��ی ارشد 
موسیقی و کارشناسی ارشد بینارشته ای با موسیقی و بینارشته ای 
در رس��الات دکتری مورد بررسی و داوری قرار گرفته و به هریک 
س��ه جایزه اول و دوم و س��وم اعط��ا خواهد ش��د. پایان نامه های 
کارشناسی ارشد بینارشته ای یعنی از رشته های دیگر علوم و هنر 
که اختصاصا محوریت پایان نامه شان در رابطه با یکی از شاخه های 
موس��یقی اس��ت و این بخش نیز داوری خواهد شد و نفرات اول 
تا س��وم نیز جایزه دریافت خواهند کرد. علاوه بر آن، رس��اله های 
دکتری با توجه به اینکه در ایران رش��ته موسیقی دکتری ندارد از 
رساله هایی که اختصاصا به طور ویژه درباره موسیقی پژوهش شده 
در رشته های مختلف ش��امل: مدیریت فرهنگی، جامعه شناسی، 
هنر، پژوهش هنر، فلسفه و موسیقی، صنعت و موسیقی، پزشکی 
و موس��یقی و غی��ره داوری و نف��رات اول تا س��وم این بخش نیز 
م��ورد تقدیر قرار می گیرند. نکته مهم اینکه ش��رایط چاپ تمامی 
پایان نامه های نفرات اول از س��وی جش��نواره فراهم می ش��ود. به 
گزارش ایرنا، پخش فیلم کنسرت های استادان موسیقی سال های 
دور، از دیگر بخش های جالبی اس��ت که در این دوره ش��اهد آن 
خواهی��م بود. در این دوره همچنین به بخش بانوان بیش از پیش 
اهمیت داده ش��ده و همچنین بخش تجلیل و تکریم پیشکسوتان 

عرصه موسیقی نیز بهتر از قبل دیده شده است.

آکادمی فیلم های علمی تخیلی، فانتزی و ترسناک اعلام کرد »کیانو ریوز« اولین جایزه میراث »لنس 
ردیک« را در پنجاه و یکمین دوره جوایز ساترن دریافت خواهد کرد. این جایزه به یاد »ردیک« فقید 
که در ۶۰ س��الگی در مارس ۲۰۲۳ درگذش��ت، ایجاد ش��ده و اهدا می شود. »ریوز« که با »ردیک« 
دوست بود، در فیلم های اکشن و هیجان انگیز »جان ویک« در کنار او بازی کرد. »ردیک« در هر ۴ 
فیلم در نقش »ش��ارون« نگهبان هتل کنتیننتال ظاهر شد و با شخصیت ریوز که با عنوان »قاتل« 
شناخته می شد، ارتباط برقرار کرد. »رابرت هولگوین« رییس آکادمی در بیانیه ای درباره جایزه ای که 
به »ریوز« اهدا می شود، نوشت: این جایزه نه تنها نشان دهنده استعداد یک بازیگر، بلکه شخصیت 
او اس��ت. کس��ی که یک سفیر حسن نیت واقعی در صنعت اس��ت. از فیلم های علمی تخیلی مانند 
»سه گانه ماتریکس«، فانتزی مانند »ماجراجویی عالی بیل و تد« و »کنستانتین« و ترسناک مانند 
»دراکولا« و »وکیل مدافع شیطان«، کیانو در همه این ژانرها ظاهر شده تا آنجا که نیازی به یادآوری 
فیلم هایی چون »سرعت« و »نقطه شکست« نیست. در این بیانیه آمده است: »کیانو« نه تنها یک نماد 
هالیوود، بلکه نمونه درخشانی از فروتنی و قدردانی است. در کارنامه حرفه ای باورنکردنی وی، او هرگز 
حمایت هوادارانش و فیلمسازانی را که در تمام این سال ها از او حمایت کرده اند، فراموش نکرده است. 
ما خوش��حالیم که یاد لنس را با یک دوست عزیز و یکی از نمادهای ژانر گرامی می داریم. »ردیک« 
قبل از اکران جدیدترین فیلم »جان ویک« درگذش��ت. ریوز و کارگردان فیلم »چاد استاهلس��کی« 
در بیانیه ای این فیلم را »تقدیم به خاطره دوس��ت داش��تنی او« دانس��تند. »جان ویک: فصل ۴« با 
تحس��ین منتقدان روبه رو ش��د و نام��زدی جایزه SAG برای بهترین اجرای ی��ک گروه بدلکاری را 
 کسب کرد. به گزارش مهر به نقل از ورایتی، پنجاه و یکمین دوره جوایز ساترن ۴ فوریه )۱5 بهمن(

 برگزار می شود.

»دیوید فینچر«، کارگردان مولف س��ینمای هالیوود با آثار ش��اخصی همچون »هفت« و »باش��گاه 
مش��ت زنی« که چند سالی است که دیگر با استودیوها همکاری نمی کند، قرارداد خود را بار دیگر با 
نتفلیک��س تمدید کرد. آخرین فیلم »دیوید فینچر«، »آدم کش«، در حال حاضر در فضای اس��تریم 
نتفلیکس در دس��ترس است. این فیلم در اواخر اکتبر به شکلی محدود در سینماها به اکران رسید. 
روال نتفلیکس معمولاً به این شکل است که فیلم های خود را به صورت گسترده به اکران نمی رسانند. 
»فینچر« تا کنون چند قرارداد چندین س��اله با نتفلیکس داش��ته که آخرین آن قرار بود در س��ال 
۲۰۲۴ به پایان برس��د. اما شرایط تغییر کرد. فینچر اخیراً به مجله پریمیر گفته است که قراردادش 
با نتفلیکس را برای س��ه س��ال دیگر تمدید کرده و این قرارداد هم اکنون تا سال ۲۰۲۷ معتبر است. 
»فینچر« طی ده سال گذشته غرق دنیای استریم و فضای نتفلیکس بوده و سریال هایی اعم از »خانه  
پوشالی«، »شکارچی ذهن«، »عشق، مرگ و روبات ها« را در این فضا ساخته و ارائه کرده است – البته 
دو فیلم سینمایی شامل »منک« و »آدم کش« را نیز در همکاری با نتفلیکس کارگردانی کرده است. 
با این حال وی در مصاحبه ای با لوموند، اظهار داش��ت که به باور قلبی اش، نتفلیکس بهترین مکان 
در هالیوود برای س��اختن فیلم است. همزمان با بسته ش��دن درهای استودیوها به روی فیلم سازان 
»مولف«، »فینچر« با جاه طلبی ها و نیازهای ویژه اش، این مس��یر را در این محدودیت فرصت برای 
س��اختن فیلم های خود انتخاب کرده است. به گزارش سوره سینما، »فینچر« فیلم سازی در مقیاس 
جهانی است. سوال اینجاست که آیا آثاری نظیر »منک« و »آدم کش« در الگوریتم بی پایان نتفلیکس 
به فراموشی سپرده خواهند شد یا خیر. به نظر مخاطبان جواب این سوال روشن است. فینچر یکی از 
فیلم سازان مولف است، و زمانی که شما به جایگاهی که وی به آن دست یافته تکیه می زنید، بسیاری 

از دوستداران سینما شما و فیلم های تان را دنبال خواهند کرد.  

ما در خانه تئاتر عزیزانی داریم که بیماری های 
خاص دارند. برای آنها چه کرده اید. ما عزیزانی 
بدون  معیشتی  مشقت  وجود  با  که  داریم 
حمایت دولتی تئاتر کار می کنند. شما مسئولان 
برای این عزیزان چه کردید. ولی همین بازیگران 
اگر در فعالیت های شخصیِ مجازی شان نکته ای 
ممنوع الکار  باشند،  داشته  شما  اصول  از  خارج 
می شوند. اگر حرفی که پسندیده نشود بزنند، 
سریع بازخواست می شوند. درست این است 

که همه چیز دو طرفه باشد
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وزیر نفت با بیان ۸۵۱ میلیون مترمکعب گاز به شــبکه سراسری 
کشور تزریق شده است، اظهار کرد: این رقم بی سابقه بوده است و 

در این زمینه یک رکورد به شمار می آید.
جواد اوجی در بازدید از مرکز مدیریت دیسپچینگ شرکت ملی گاز 
ایران با بیان اینکه طبق گزارش ها در بعضی از اســتان های کشور 
حدود ۱.۵ تا ۲ متر برف باریده اســت، گفت: در این شرایط شبکه 
گازرسانی پایدار و مستمر بوده است و در هیچ نقطه ای قطعی گاز 

نداشته ایم.
وی با قدردانی از مردم و مدیران شرکت های ملی نفت و گاز ایران 
افزود: با تدابیر اندیشیده شــده، با وجود کاهش دما طی دو تا ســه 
هفته آینده حتی گاز یک مشترک هم نباید دچار قطعی شود و گاز 

موردنیاز کل کشور باید تامین شود.
وزیــر نفت با بیان اینکــه ۸۵۱ میلیون مترمکعب گاز به شــبکه 
سراسری کشور تزریق شده است، اظهار کرد: این رقم بی سابقه بوده 

است و در این زمینه یک رکورد به شمار می آید.
اوجی گفت: با همت مردم در ایام ســرد امســال حدود ۱۱ درصد 
کاهــش مصرف و در مجموع ۱۰ ماه، حدود ۵ درصد معادل حدود 

۱۵ میلیون مترمکعب در روز کاهش مصرف داشته ایم.
وی افزود: امسال از پیش تدابیر لازم اندیشیده شد و در زمینه تولید 
گاز نسبت به پارســال روزانه ۳۰ میلیون مترمکعب افزایش تولید 
را از فازهای پارس جنوبی و میدان های مســتقل گازی در شرکت 
نفت مناطق مرکزی داشتیم، همچنین با جمع آوری گازهای مشعل 

حجمی به تولید گاز اضافه شد.
وزیر نفــت ادامــه داد: عملیات نگهــداری و تعمیــرات دوره ای 
پالایشــگاه های گازی، ســکوها، خطوط انتقال گاز، ایستگاه های 

تقویت فشــار گاز در روزهای گرم سال به نحو مطلوب انجام شد، 
همچنین در نیروگاه ها نسبت به پارسال یک میلیارد لیتر سوخت 

مایع بیشتری ذخیره شد.
اوجــی اظهار کــرد: ذخیره ســازی گاز یکــی از دغدغه ها بود که 
همکاران ما در شرکت ملی گاز ایران توانسته اند نزدیک ۳.۲ میلیارد 
مترمکعب در مخازن ذخیره سازی گاز طبیعی ذخیره کنند که در 

این ایام به کمک ما آمد.
وی تصریح کرد: هر مشترک از ۱۵ آذرماه تا ۱۵ اسفندماه نسبت به 
پارســال ۱۰ تا ۳۵ درصد کاهش مصرف داشته باشد، نه تنها تعرفه 
گازش رایگان می شود، بلکه پاداش ۱۰ برابری گازبها را هم دریافت 

می کند.
وزیــر نفت گفت: شــرکت ملی گاز ایران در زمینه گازرســانی به 
نیروگاه ها رکوردی تازه را ثبت کرد، طی این ۱۰ ماه، روزانه حدود 
۲۸ میلیون مترمکعب گاز بیشــتر به نیروگاه ها تحویل داده شده 

است و صنایع عمده هم روزانه حدود ۱۰ میلیون مترمکعب بیشتر 
دریافت کرده اند.

اوجی افزود: همه این تدابیر در کنار اجرای طرح های بهینه ســازی 
به ویژه تعمیر و بازســازی موتورخانه های مجتمع های مسکونی که 
شــرکت ملی گاز به صورت رایگان انجام می دهد، تا امروز شــبکه 

سراسری گاز کشور پایدار و مستمر بوده است.
وی اظهار کرد: از مــردم عزیز خواهش می کنم با توجه به کاهش 
دما در دو تا ســه هفته آینده در سراسر کشور با مصرف بهینه گاز، 
خادمان خود را در شرکت ملی گاز یاری کنند تا هیچ مشترکی با 

قطعی گاز روبه رو نشود.
وزیر نفت گفت: در آغاز به کار فعالیت دولت سیزدهم، در زمینه تولید 
و مصرف گاز با ناترازی ســنگینی روبه رو بوده ایم، اما خوشبختانه 
بــا اقدام هایی که وزارت نفت و شــرکت های ملی نفت و گاز انجام 
می دهند، شــاهد هســتیم از مقدار ناترازی ســال به سال کاسته 
می شود. اوجی افزود: برای پروژه کنتورهای هوشمند گام های جدی 
و سازنده برداشته شده و در ۶ استان به صورت پایلوت در حال انجام 
اســت، در همین حال هوشمندسازی کنتورهای گاز صنایع عمده 

هم آغاز شده است.
به گزارش مهر؛ وی همچنین در پاســخ به پرسشــی درباره پترو 
پالایشگاه مهر خلیج فارس با اشاره به پیشرفت فیزیکی ۶۰ درصدی 
این طرح اظهار کرد: در بودجه امسال نزدیک به ۵۰۰ میلیون دلار 
تهاتر با نفت برای اجرای این پروژه اعتبار در نظر گرفته شــده که 
نزدیک به ۴۰ تا ۵۰ درصد این رقم عملیاتی شده است و پیش بینی 
می کنیــم این طرح تا اواخر ســال ۱۴۰۳ یا ابتدای ســال ۱۴۰۴ 

به بهره برداری برسد.

مدیر دیسپچینگ شرکت ملی گاز کشور از مصرف ۵۶۰ میلیون متر 
مکعب گاز در بخش خانگی و تجاری خبر داد. ســعید عقلی مدیر 
دیســپچینگ شرکت ملی گاز کشــور گفت: مصرف گاز در بخش 
خانگی، تجاری و صنایع غیر عمده حدود ۵۶۰ میلیون متر مکعب 

اســت. او گفت: به طور کلی حدود ۳۹۲ میلیون مترمکعب گاز در 
بخش خانگی، ۶۷ میلیون متر مکعب صنایع غیرعمده، ۵۰ میلیون 
متر مکعب در بخش تجاری و عمومی، ۲۲ میلیون متر مکعب حمل 
و نقل و ۲۸ میلیون متر مکعب در بخش کشاورزی مصرف شده است. 

عقلی گفت: خوشبختانه با اقدام هایی که وزارت نفت و شرکت های 
ملی نفت و گاز انجام می دهند، شاهد هستیم از مقدار ناترازی سال به 
سال کاسته می شود. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان؛ به گفته او تا 

امروز هیچ گونه قطعی گازی گزارش نشده است.

با تصویب مجلس، دولت مجاز است تا سقف ۱۱ میلیارد دلار برای 
واردات صرفا کالاهای اساســی کشاورزی، دارو و تجهیزات مصرفی 
پزشــکی به تخصیص، فروش، تهاتر و یا مبادله منابع ارزی حاصل 

از صادرات نفت، گاز و میعانات گازی، به نرخ ترجیحی اقدام کند.
در جلســه مجلس شورای اســامی و در جریان بررسی جزئیات 
لایحه بودجه در بخش هزینه ای پیشــنهادی مربوط به تخصیص 
۱۰ میلیارد یورو برای واردات کالاهای اساســی کشاورزی، دارو و 

تجهیزات مصرفی پزشکی مطرح شد.
در همین خصوص منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه اعام کرد: 
تاکنون ۱۳.۹ میلیارد دلار به وزارت کشاورزی برای واردات کالاهای 

اساسی اختصاص داده شده است.
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: براساس مصوبه دولت در سال 
جاری باید ۱۸.۵ میلیارد دلار برای واردات کالاهای اساســی و دارو 
اختصاص یابد که تاکنون بخش مهمی از آن انجام شده این مبلغ 

را دولت در لایحه بودجه سال آینده به ۱۵ میلیارد دلار کاهش داد 
تا بخشــی از مصارف صورت گرفته در سال جاری تجدیدنظر شود 

و کاهش پیدا کند.
تاکنون ۱۳.۹ میلیارد دلار به وزارت جهاد کشــاورزی برای واردات 
کالاهای اساسی تخصیص یافته که از سوی این وزارت خانه اعام 

شده بیشتر از این میزان به ارز ۲۸۵۰۰ تومانی نیاز دارد.
اگر این میزان ارز کاهش پیدا کند به کالاهای اساسی و دارو فشار 
وارد کرده و اثرات تورمی دارد. دولت در این خصوص تاکید داشت 
که به میزان ارز ۲۸۵۰۰ تومانی در لایحه دولت یعنی ۱۵ میلیارد 

دلار تغییر نکند.
رئیس سازمان برنامه و بودجه بیان کرد: هدف پیشنهاد آن است که 
از محل تفاوت ۱۵ میلیارد دلار و ۱۰ میلیارد دلار ۵۰ همت منابع 
برای بار مالی مصوبات مجلس شورای اسامی تامین شود که حتی 
در صورت تامین ایــن رقم باز هم ما اثرات تورمی داریم همچنین 

عاوه بر آن ۵۰ همت حاصل شده نسبت به ۴۴۱ همت بار مالی به 
هیچ وجه پاسخگو نیست.

<۱۱میلیارددلاربرایوارداتهفتقلمکالاهایاساسیاختصاصپیدامیکند
حمیدرضا حاجی بابایی رئیس کمیسیون تلفیق نیز درباره این پیشنهاد 
اظهار کرد: اگر قرار باشد سال آینده ۴۵ میلیارد دلار نفت فروخته شود 
۱۹ میلیارد دلار مربوط به واردات اســت؛ پیشنهاد خودمان این بود 
که ۱۰ میلیارد یورو یا ۱۱ میلیارد دلار برای واردات کالاهای اساسی 
گذاشته شود که هفت قلم بیشتر نیست؛ در این صورت دیگر به اسم 
کالاهای اساســی چیزهای دیگری وارد نمی شود. به گزارش تسنیم؛ 
 درنهایت با تصویب مجلس، دولت مجاز است تا سقف ۱۱ میلیارد دلار 
برای واردات صرفا کالاهای اساسی کشاورزی، دارو و تجهیزات مصرفی 
پزشــکی به تخصیص، فروش، تهاتر و یا مبادله منابع ارزی حاصل از 

صادرات نفت، گاز و میعانات گازی، به نرخ ترجیحی اقدام کند.
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طبق وعده های وزارت صمت قرار بود تا پایان سال ۱۰۰ هزار خودروی 
برقی وارد کشور شود تا در بخش تاکسیرانی مورد استفاده قرار گیرد 

اما تا به امروز خبری از واردات این حجم از خودرو نیست.
عباس علی آبادی از روز نخســت که ســکان هدایت وزارت صمت 
را بر عهــده گرفت کلیــدواژه »خودروهای برقــی« را در هیچیک 
از ســخنرانی های خود از قلم نینداخت؛ علــی آبادی اعتقاد دارد که 
اســتفاده از خودروهای برقی اعم از وارداتی و داخلی می تواند نقطه 
شــروعی برای ایجاد تحول در حوزه هــای مختلف از جمله، صنعت 
 خودروســازی، محیط زیســت، کاهش مصرف ســوخت و... باشد. 
در همیــن رابطه نیز علی آبادی وعــده داد که »برنامه داریم تا آخر 

امسال ۱۰۰ هزار تاکسی برقی در شهرهای بزرگ داشته باشیم.«
بر همین اساس هم مهدی ضیغمی معاون علی آبادی و رئیس سازمان 
توســعه تجارت ایران هم ۲۹ مهر ماه و هــم دوم آبان ماه وعده آغاز 
واردات خودروهــای برقی از آبان ماه را داد؛ او ۲۹ مهر ماه اعام کرد 
که »واردات خودروهای برقی از آبان ماه آغاز می شــود و بعد از اینکه 
عرضه خودروهای برقی وارداتی به تاکسیرانی به اتمام رسید می توان 
بــرای عرضه خودروهای برقی عمومی نیز اقــدام کرد.« در ادامه نیز 
در دوم آبان ماه ضیغمــی تاکید کرد که »برنامه جدی برای واردات 
خودروهای برقی اعم از فول برقی، هیبرید، پاگین و... داریم. یکی دو 
هزار خودروی برقی در همین آبان ماه وارد خواهد شد که در مرحله 
نخست مشتری تاکســی رانی است اما در مرحله بعدی مردم عادی 
هم می توانند بخرند زیرا این خودروها به لحاظ قیمتی به صرفه تر از 

خودروهای بنزینی هستند.«
۲۹ آبان ماه محمدرضا فرزین رئیس کل بانک مرکزی نیز وارد میدان 
شــد و اعام کرد که تأمین یک میلیارد دلار برای واردات خودروی 

برقی مورد پذیرش قرار گرفته و با یک میلیارد و ۴۰ میلیون یورویی 
که برای اتوبوس، ون و موتور ســیکلت های برقی انجام خواهد شد، 
در مجموع ۲ میلیارد یورو برای خودروهای برقی ارز کنار گذاشــته 

شده است.
پس از این اظهارنظرات مشــخص شد که طبق توافق صورت گرفته 
بیــن دولت ایران و چین، برنامه واردات و عرضه ۱۰۰ هزار تاکســی 
برقی از این کشــور در دستور کار قرار گرفته که تاکنون نیز نیمی از 

این خودروها ثبت سفارش شده است.
طبق گزارش عملکــردی که علی آبادی به مخبر ارائه کرده قرار بود 
که از آذر ماه به تدریج خودروهای برقی وارد کشور شوند با این حال 
تا به امروز که چهارم بهمن ماه اســت خودروهای برقی زیادی وارد 
کشور نشــده و ۲۶ دی ماه صرفاً ۴۰۰ دستگاه تاکسی برقی تحویل 

تاکسیرانی تهران شد.

<اعدادتکراری
وعده واردات ۱۰۰ هزار دستگاه خودروی برقی دقیقاً همان وعده ای 
است که پارسال وزارت صمت در زمان سکانداری رضا فاطمی امین 

در مورد خودروهای بنزینی داده بود.
امیــد قالیباف ســخنگوی وقت وزارت صمت گفتــه بود که »طبق 
برنامه ریزی انجام شده، در ۳ ماهه باقی مانده از سال ۱۴۰۱، ۱۰۰هزار 
دســتگاه و به همین تعداد هم در ۳ ماهه اول ســال ۱۴۰۲ خودرو 

ازطریق واردات تامین می شود.«
وعده ای که هیچ گاه محقق نشــد و که یک ســال از این سخنان 
می گذرد وضعیــت واردات خودرو تعریف چندانــی ندارد؛ بر این 
اســاس تا ۱۲ دی ماه امســال، تعداد خودروی ثبت سفارش شده 
۹۳ هزار و ۳۴۳ عدد اســت و تعداد خودروهای وارد شده به کشور 
تاکنــون ۹ هزار و ۱۷۶ عــدد؛ تعداد خودروهــای در حال حمل 
۱۰هــزار و ۱۷۶ عدد و تعــداد خودروهای عرضه شــده به افراد 
ثبت نامی ۸هزار و ۲۲۰ عدد و تعداد خودروهای پاک شده حدود 
۴هزار عدد است؛ در حالی که کل افراد ثبت نام شده و حائز شرایط 
۳۳ هزار و ۵۳۸ نفر و افراد منصرف شده ۳ هزار و ۵۰۵ نفر و افراد 
مانده در صف ۳۰ هزار و ۴۳۳ نفر و افراد تعیین تکلیف شده ۷هزار 

و ۱۲۱ نفر هستند.
به گزارش مهر، با توجه به تجربه ای که از عملکرد متولیان خودرو در 
کشــور داشته ایم و همانطور که اشاره شد اولین وعده در خودروهای 
برقی نیز هنوز به واقعیت بدل نشده، باید منتظر ماند و دید طی ۲ ماه 
باقی مانده از ســال ۱۰۰ هزار دستگاه خودروی برقی که مورد توافق 
دولت های ایران و چین قرار گرفته وارد کشــور خواهد شد یا مانند 

خودروهای بنزینی در آرشیو رسانه ها باقی خواهد ماند.

2 ماه تا پایان سال مانده است؛ 

1۰۰ هزار خودروی برقی کجاست؟
تجارت

آرد و نان

حقوقی

توصیه

شهری

رئیس ســازمان برنامه ضمن انتقاد از مسکوت 
ماندن لایحه احیای وزارت بازرگانی در مجلس 
گفت که وزارت جهاد کشاورزی پشتیبان کننده 
خوبی برای تجارت نیست و باید وزارت بازرگانی 

احیا شود.
به گــزارش خبرگزاری مهــر، داوود منظور در 
نشســت شــورای گفت وگوی دولــت و بخش 
خصوصی استان مازندران اظهار کرد: مهم ترین 
مشــکل تولیدکنندگان، بازاررســانی و فروش 
محصولات بوده و ابعاد این موضوع به قدری است 
که سرمایه گذاری ها را تحت الشعاع قرار می دهد.

وی دیگر مشــکل و تقاضــای تولیدکنندگان 
را ســرمایه در گردش اعام کرد و از اســتاندار 
مازندران خواست تا فهرست و مبلغ درخواستی 
واحدهایی را که نیاز به سرمایه در گردش دارند، 

به سازمان برنامه وبودجه اعام کند.
رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به موضوع 
واردات بی رویــه در برخی کالاها، گفت: همواره 
تاکید داشته و داریم که واردات باید در صورت 

نیاز انجام شــود و در خصوص بازار برنج به طور 
ویژه نیز باید یک بازار مطمئن برای این محصول 

فراهم شود.
منظــور در ادامه اظهار کــرد: وزارت بازرگانی 
مهم ترین نیاز کشــور اســت و مسئله تجارت 
داخلــی به آن نیــاز دارد و نمی توانیم آن را در 
جهاد کشــاورزی و صنعت ادغــام کنیم. این 
اشــتباهی بوده که اتفاق افتاده اســت و نشان 

می دهد که یک اشکال ساختاری داریم.
وی تصریح کرد: وزارت جهاد کشــاورزی باید 
متولی حمایت از تولید کشاورزان، پشتیبانی و 
ترویج کشاورزی مدرن و دانش بنیان در کشور 
باشــد و تجربه چند سال گذشته نشان داد که 
وزارت جهاد کشــاورزی تاجر و پشتیبان کننده 

خوبی برای تجارت نیست.
به گزارش مهر؛ بر اســاس اعام اتاق بازرگانی 
ایران، رئیس سازمان برنامه و بودجه، همچنین 
از مسکوت گذاشتن لایحه دولت توسط مجلس 
در خصوص تاسیس وزارت بازرگانی انتقاد کرد.

معاون استاندار تهران کسر سهمیه آرد تعدادی 
محــدود از نانوایی هــا، را بــه دلیــل تخلفات 
صورت گرفته در این واحدها دانســت و گفت: 
سهمیه بندی نان در استان تهران انجام نشده و 

آن را تکذیب می کنم.
به گزارش ایســنا، محمد علیمهری با اشاره به 
برخی شایعات در خصوص وضع محدودیت در 
فروش نان به مردم اظهار کرد: متناســب بودن 
میزان سهمیه آرد دریافتی با تعداد فروش نان 
مبنای عملکرد نانوایان است که می تواند میزان 

سهمیه منطقه را تعیین کند.
وی در ادامه با اشــاره به برخی کسری های آرد 
نانوایان عنوان کرد: اگر ســهمیه آرد یک واحد 

نانوایی کسر شده به دلیل تخلفات دیگری بوده 
و به فروش نان مربوط نمی شود.

معاون امور هماهنگی اقتصادی استانداری تهران 
تاکید کرد: هیچ محدودیتی در خرید نان برای 
شــهروندان وجود ندارد و اعداد و ارقام موجود 
در سامانه هوشمندسازی آرد و نان ارتباطی به 

فروش نان ندارد.
بر اســاس گزارش پایگاه اطاع رســانی وزارت 
کشــور، وی در پایــان بــا تکذیب شــایعات 
سهمیه بندی نان یادآور شد: سهمیه بندی شدن 
نان برای مــردم را تکذیب می کنیم و مردم هر 
تعداد نان مورد نیاز خود را از نانوایی ها می توانند 

تهیه کنند.

به مناســبت اعیاد ماه رجب و ولادت حضرت 
علی )ع(؛ دادستان عمومی و انقاب شهرستان 
راور کرمان با حضور در زندان مرکزی کرمان به 
صورت چهره به چهره به مشــکات حقوقی و 

قضائی مددجویان رسیدگی کرد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران، دادستان عمومی 
و انقاب شهرســتان راور گفــت: این بازدیدها 
در راســتای اجرای سیاست های عالی دستگاه 
قضایی مبنی بــر کاهش جمعیت کیفری، رفع 
مشکات قضائی و جلوگیری از اطاله دادرسی، 
حفظ حقوق شــهروندی، باز اجتماعی شــدن 
مددجویان و افزایش نشاط و بررسی مشکات 

مددجویان صورت می پذیرد.
مجتبــی اســتوار زاده هدف از ایــن بازدید را 
رســیدگی به امور زندانیان و مشکات حقوقی 
مددجویــان و حمایت از آنان دانســت و افزود: 
یکی از وظایف دستگاه قضائی در حوزه زندان ها 
و زندانیان، نظارت بر جمعیت زندان ها، ماقات با 
زندانیان ها، بررسی مشکات حقوقی و رسیدگی 

به درخواست های آن ها است.
وی تصریح کرد: در این بازدید که رسیدگی به 
درخواســت های مددجویان در دستور کار قرار 

داشت، متناســب با خواسته هایشان دستورات 
قانونی لازم نیز صادر شد.

وی در جریان این بازدید بیان کرد: در راستای 
تاکیدات رئیس قوه قضائیــه در خصوص لزوم 
توجه به مســائل زندانیان و خانواده های آن ها، 
به مناســبت فرخنده میاد با سعادت حضرت 
علی )ع( با اتخاذ تمهیدات لازم برای بهره مندی 
زندانیان واجد شــرایط از ارفاقات قانونی، زمینه 

آزادی یکی از مددجویان زندانی فراهم شد.
وی تصریح کرد: آزادی زندانیانی نیازمند، امری 
خداپسندانه اســت و باید از تمام ظرفیت های 
نهادهای حمایتی و خیران برای رهایی این افراد 

از زندان استفاده کرد.
دادســتان راور هشــدار داد: باتوجه به اینکه 
امنیت مردم خط قرمز دســتگاه قضائی است، 
این ارفاقات قانونی شــامل سارقین سابقه دار، 
سارقین مسلح، قاچاقچیان مواد مخدر و اسلحه 
و کســانی که به هر نحو امنیت مردم را سلب 
می کنند نمی شــود و بر این اســاس، پرونده 
زندانیان با دقت بررسی می شود تا پس از احراز 
شرایط قانونی، اشخاص واجد شرایط بی جهت 

در زندان نمانند.

یک فرد درونگرا، ترجیح میده که تنها باشــه، 
با قرار گرفتن در هیاهوهای اجتماعی انرژیشــو 
از دســت میده و خسته میشه، در حالیکه یک 
شــخصیت برونگرا، دقیقا برعکسه، از حضور در 

جمع، انرژی کسب می کنه.
خودتون رو در جمعی که از معاشرت باهاشون 
لذت می برید تصور کنیــد، حالا فکر کنید که 
دو سه ســاعت بعد از حضور در این جمع، چه 
احساسی دارید؟ یک برونگرا دوست داره که این 
دورهمی ادامه پیدا کنه، ولی یک درونگرا، کاما 
فارغ از اینکه چقدر در تعامل با دیگران مهارت 
داره، احساس میکنه که باطریش خالی شده و 
باید از دیگران فاصله بگیره؛ حتی شــده برای 

۵دقیقه بشینه و در سکوت، به دیوار زل بزنه.
بنابراین لطفا بچه هاتون رو مواقعی که در تعامل 
با دیگرانن، به دقت بررسی کنید. مثا اگر بچه 
رو بردید پارک، به جای بازی و تفریح، مضطرب 
و گیج به نظر میرســید، جوری که یه گوشه ای 
بایسته و وسط میدون بازی نره، احتمال داره که 
ایشون خجالتی باشه. اما اگر فرزند شما، بدون 
هیچ نگرانی وارد جمع میشــه ولی عاقه ای به 
حضور مســتمر تو اون جمع رو نداره، احتمالا 

فرزند شما فرد درونگرایه.

در مــورد افراد بزرگســال، فرض کنید که یک 
آخر هفته کامل، بــدون هیچ گونه تعهد کاری 
یا خانوادگی به شخص خودتون اختصاص داره، 
این زمان رو چطور سپری می کنید؟ پاسخ تون 
مشخص میکنه که تا چه حد از معاشرت کردن 
لذت می برید و چقدر از این تعامل ها، ناشــی از 

اجباره.
در نهایت، زمانیکه قراره برنامه ای خانوادگی برای 
روزهای تعطیل بچینید، از افراد درونگرا بخواین 
که در مکالمه شــرکت کنــن و اجازه بدین که 
حتما همه نظرشــون رو بیان بکنن؛ اینطوری 
می تونیــد راحتی همه رو در نظــر بگیرید؛ به 
عنــوان مثال، اگر تصمیم می گیرید ناهار رو در 
کنار دوســتان تون میل کنید، میتونید شام رو 
خونــه بمونید که عضو درونگــرا، فرصتی برای 
استراحت کردن و شــارژ کردن باطری روانش 

داشته باشه.
در عیــن حال، قرار نیســت که همــه خانواده 
همیشه در کنار هم باشن؛ اینکه اعضای برونگرا 
بیرون از خونه به معاشرت با دیگران بپردازن و 
اعضای درونگرا، توی کنج امن خونه کتابشون رو 

بخونن، هیچ اشکالی نداره.
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شــهردارمنطقه۱۳ از راه اندازی مرکز تسهیل، 
توســعه و کســب و کار با عنوان پویش شــهر 
منطقه ۱۳ با هدف اشتغال زایی و توانمندسازی 

شهروندان به مناسبت دهه فجر خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه۱۳، 
محمد هادی علی احمدی، شــهردار منطقه از 
توسعه کسب و کار های خرد و کوچک به عنوان 
بستر رونق کسب و کارهای شهر نام برد و افزود: 
مرکز پویش شهر منطقه۱۳ با محوریت تسهیل 
گری، آموزش و ارتقای توانمندی های شهروندان 
در جهت برنامه ریزی و کسب و کار در انتهای 
خیابان خشــی جنب مترو کاهدوز راه اندازی 

می شود.

او با اشــاره به آماده سازی این مرکز به مناسبت 
دهه فجر در فضایی به وســعت ۱۵۰ متر مربع 
افزود: این مرکز می تواند به همه شهروندانی که 
تمایل دارند وارد حوزه کسب و کارهای خانگی 

شوند، خدمات ارائه کند.
شهردار منطقه ۱۳ خاطرنشان کرد: ارائه خدمات 
مشــاوره ای بــه متقاضیان و خدمات مشــاوره 
تخصصی در حوزه کسب و کار، راه اندازی و توسعه 
مشاغل خانگی، ترغیب شــهروندان منطقه به 
عضویت در سطح گروه های محلی و بهره مندی 
از خدمات مرکز، ایجاد زمینه اشتغال برای افراد 
نیازمند و خانواده های کم برخوردار و... از جمله 

خدمات این مرکز محسوب می شود.

وزارت جهاد کشاورزی تاجر خوبی نیست

سهمیه بندی نان در تهران؛ استانداری تکذیب کرد

تخفیف مجازات شامل چه زندانی هایی نمی شود؟

چطور بفهمم فرزند من خجالتیه یا درونگرا؟

راه اندازی مرکز تسهیل، توسعه و کسب و کار در منطقه۱۳
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تولید گاز در کشور ۳۰ میلیون متر مکعب افزایش یافت

مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری از مرز ۵۰۰ میلیون متر مکعب عبور کرد




